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Acta núm. 18/2019 
 
SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA I URGENT DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
CELEBRADA EL DIA 10 D’OCTUBRE DE 2019. 
 
HORA DE COMENÇAMENT: 18.35 HORES 
HORA D’ACABAMENT:  20.30 HORES 
LLOC: SALA DE PLENS DE LA CASA CONSISTORIAL 
CONVOCATÒRIA: PRIMERA 
 
ASSISTENTS 

Sr. ALCALDE: 
DAVID GONZÁLEZ MARTÍNEZ 
 

Srs. REGIDORS: 
YOLANDA PASTOR BOLO 
MIREIA FRANCESCA MORERA ALEMANY 
ENRIQUE PARRA MAÑÓ 
FRANCISCO ESCRIVÁ MATA 
JOAN MASCARELL ALEMANY 
JOAN MATA COTS 
 

YOLANDA NAVARRO VIZCAINO 
JOSEP ESCRIVÁ SAVALL 
YOLANDA BALAGUER PERICÁS 
JULIO LLORCA ESTEVE 
 

ANA MARÍA MORELL GÓMEZ 
JOAQUÍN CALAFAT ROCHER 
ANA MENA ZAMORA 
MIGUEL MONZONÍS SALLEMI 
Mª JOSEP LLORÉNS LLIDO 
 

SALVADOR LLOPIS IBIZA 
SILVIA MENA ESTEVE 
ALEJANDRA TOMÁS DOMENECH 
 

JOSÉ SALAZAR CUADRADO 
 

ABSENTS EXCUSATS: 
MIGUEL DOMENECH CARDONA 
 

SR. SECRETARI: 
CÈSAR A. NARBÓN CLAVERO 
 

SRA. INTERVENTORA: 
MARTA MILVAQUES CUCART 

 

A la ciutat d’Oliva, sent el dia, hora i al 

lloc indicat a l’encapçalament, es 

reuneixen sota la presidència que 

també consta, els membres de la 

corporació expressats al marge, a 

l’objecte de realitzar la sessió del Ple 

de l’Ajuntament, amb el caràcter i 

convocatòria que també consten; actua 

com a fedatari públic el secretari 

general de l’ajuntament. 

 

El Ple es constitueix vàlidament, per 

complir el terç legal dels seus 

membres, i assisteix el president i el 

secretari. 

 

La Presidència declara oberta la sessió, 

que es desenvolupa d’acord amb el 

següent Ordre del Dia:  
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PRIMER.- RATIFICACIÓ DE LA URGÈNCIA DE LA CONVOCATÒRIA. 
 
El Sr. alcalde per tal de justificar la urgència de la sessió manifesta el següent: 
 
 Sr. alcalde: “Primer hem de aprovar la urgència, que com saben vostés i es va 

explicar en la Comissió d’Hisenda, està justificada per la qüestió dels terminis per a 
l’entrada en vigor de determinades ordenances fiscals.”  

 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels assistents, acorda ratificar la convocatòria, i 
en conseqüència s’entra a desenvolupar l’ordre del dia. 
 
 
Abans de començar l’estudi del punt segon de l’ordre del dia, el Sr. alcalde també 
manifesta que és el primer plenari al qual assisteix el recentment incorporat secretari 
general de l’Ajuntament d’Oliva, Sr. Cèsar A. Narbón Clavero, que ha pres possessió 
aquesta setmana, al qual el sr. alcalde dóna la benvinguda i li desitja sort. 
 
 
 
SEGON.- DICTAMEN CI D'HISENDA I BÉNS MUNICIPALS SOBRE 
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDITS REX 02/2019. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d‘Hisenda i Béns Municipals, de 
data 4 d‘octubre de 2019, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 

“RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDITS REX 02/2019. 
 
El dia 2 d'octubre es va proposar l'inici de l'expedient REX 02/2019 per a procedir a l'aprovació 
de determinades despeses que es relacionen, que van quedar pendents d'aplicar al pressupost 
corresponent o que han tingut entrada en aquest Ajuntament en l'exercici 2019, corresponent la 
despesa a l'exercici 2018 o no havent-se ajustat a la normativa d'aplicació per un import total de 
38.121,05.-€ pels serveis o subministraments que s'indiquen. 
 

Facturas REX 2/2019 

Nº Entrada Fecha 
Nº 
Documento Fecha Dto. 

Importe 
Total Tercero Nombre Texto Explicativo Programa Economica 

F/2018/7085 30/11/2018 
MEC 2018_ 
131 30/11/2018 10.043,00 B98744477 

MASQUEINGENIEROS 
ENGINEERING & 
CONSULTING S.L. 

REX-HONORARIOS PROYECTO MEJORA, 
MODERNIZACI╙N Y ADECUACI╙N 
AMBIENTAL POL═GONO INDUSTRIAL EL 
BROSQUIL 15320 6090000 

F/2019/1029 27/02/2019 DV- 22252 27/02/2019 1.815,00 B97014930 DIGITAL VALUE, S.L. 

REX- MANTENIMIENTO ANUAL APP 
OLIVA IOS Y ANDROID. CUOTA 2018/ 
ADMINISTRACION GENERAL 92000 2220000 

F/2019/1034 27/02/2019 1 000255 29/11/2018 572,09 B97740203 OFFICE GANDIA S.L. 

REX-MUEBLE IMPRESORA BILAMINADO 
BLANCO DE 63 ANCHO X 53 FONDO X 73 
ALTO / ARMARIO BILAM.-LOCAL . 
INTERVENCION 92000 6250000 

F/2019/1517 13/03/2019 01 01 28/02/2019 4.528,32 G97435051 
BANCO DE ACCION 
SOLIDARIA 

REX- REPARTIMENT OLIVA 2018 / BANCO 
DE ALIMENTOS 23100 2269900 
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Nº Entrada Fecha 
Nº 
Documento Fecha Dto. 

Importe 
Total Tercero Nombre Texto Explicativo Programa Economica 

F/2019/1595 20/03/2019 118171367 17/05/2018 273,61 B64076482 
QUIRON 
PREVENCION S.L.U. 

REX-Prevenci≤n TΘcnica DEL 01/05/2018 AL 
31/05/2018 92000 2270000 

F/2019/1596 20/03/2019 118349670 17/09/2018 715,79 B64076482 
QUIRON 
PREVENCION S.L.U. 

REX-Prevenci≤n TΘcnica.Del 01-09-2018 al 30-
09-2018. / Vigilancia de la Salud.Del 01-09-2018 
al 30-09-18. 92000 2270000 

F/2019/1597 20/03/2019 118171368 17/09/2018 442,13 B64076482 
QUIRON 
PREVENCION S.L.U. 

REX- Vigilancia de la Salud.MAYO/18 mirar 3¬ 
hoja. 92000 2270000 

F/2019/1660 25/03/2019 237/18 18/12/2018 217,56 19995865X 
LORENTE SOLERA 
MARIAN 

REX-ADQUISICION PLANTAS PARA 
PARQUES Y JARDINES ( 23 BEGONIAS BIG 
DELUXXE, 35 BEGONIAS Y 2 HIBISCUS) 17100 2210000 

F/2019/1673 26/03/2019 X-111380 22/03/2019 211,70 E98482185 T.L.P. CB 

REX-REPARACION MAQUINA 
FREGADORA MERCADO 
CORRESPONDIENTE 2018 (SUSTITUIR 
LABIOS, RUEDAS Y MANGUERA) 43120 2130000 

F/2019/1714 28/03/2019 Emit- 80 27/11/2018 1.415,70 B98338619 
BON DIA 
COMUNICACIO S.L. 

REX-5 COBERTURA AUDIOVISUAL MEDI 
AMBIENT 28 I 29 DE 
JULIOL+POSTPRODUCCI╙-ORGANOS 
GOBIERNO 91200 2220000 

F/2019/2122 08/04/2019 20190000017 02/01/2019 5.814,35 J46405551 TALLERES BOLO S.C. 

REX-HACER PERFIL DE U PARA 
REFORZAR / CHAPA DE 4X300X1700 / 
SOLDADURA Y RADIAL / TUBO DE 
50X30X600 GALVA/DEPURADORA 16103 2130000 

F/2019/2123 08/04/2019 20190000034 18/01/2019 128,41 J46405551 TALLERES BOLO S.C. 

REX-UNA SALIDA DE DOS OPERARIOS/ 
VARILLA ROSCADA DE DIAM 10X1000 
INOX / 8 TUERCAS DE DIAM 10 INOX / ( 
31/10/18)SECTOR 16 16103 2130000 

F/2019/2184 11/04/2019 
RECT-B 
20180652 09/11/2018 2.371,60 G96569421 

FUNDACION 
ESPURNA DE LA 
COMUNIDAD 
VALENCIANA 

REX-Rect. A 20180652 / Detalles artesanos en 
cerßmica partiipantes en la Trobada de Bolilleres 
i Artesans de Fil 2018 92400 2269900 

F/2019/2265 18/04/2019 A/318 17/09/2018 50,08 19987448B 
MORAGUES APARISI 
JESUS 

REX- DEFENSA A1 (ROJA (290X370MM) 
BALIZA Y PORTE. FECHA ALBARAN 
31/08/2018/ ALCANTARILADO 16000 2210000 

F/2019/2310 23/04/2019 13 30/11/2018 791,22 G46888574 

CLUB COLLA 
ESPORTIVA EL 
CORRIOL 

REX- ESCUELA DEPORTIVA MUNICIPAL 
DE ATLETISMO NOVIEMBRE 2018 34100 2270000 

F/2019/2311 23/04/2019 14 30/11/2018 226,54 G46888574 

CLUB COLLA 
ESPORTIVA EL 
CORRIOL 

REX- ESCUELA DEPORTIVA MUNICIPAL 
DE TENNIS TAULA. NOVIEMBRE 2018. 
DEPORTES 34100 2270000 

F/2019/2312 23/04/2019 16 14/12/2018 226,55 G46888574 

CLUB COLLA 
ESPORTIVA EL 
CORRIOL 

REX-ESCUELA DEPORTIVA MUNICIPAL 
DE TENNIS TAULA DICIEMBRE 2018. 
DEPORTES 34100 2270000 

F/2019/2321 24/04/2019 17 14/12/2018 791,22 G46888574 

CLUB COLLA 
ESPORTIVA EL 
CORRIOL 

REX- ESCUELA DEPORTIVA MUNICIPAL 
DE ATLESTISMO- DICIEMBRE 2018/ 
DEPORTES 34100 2270000 

F/2019/2353 26/04/2019 
Emit- 
323518 26/04/2019 344,85 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-MANTENIMIENTO MENSUAL 
SEPTIEMBRE 2018 ""TRINQUET NOU 
D'OLIVA"". LIMPIEZA MANTENIMIENTO, 
ASEOS, VESTID 34100 2270000 

F/2019/2354 26/04/2019 
Emit- 
323618 26/04/2019 42,35 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-MANTENIMIENTO LIMPIEZA 
""OFICINA EDUCACI╙ VIAL D'OLIVA"" 
SEPTIEMBRE 2018. 32301 2270000 

F/2019/2357 26/04/2019 
Emit- 
385318 26/04/2019 344,85 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-MANTENIMIENTO MENSUAL 
""TRINQUET NOU D'OLIVA"" NOVIEMBRE 
2018. LIMPIEZA DE MANTENIMIENTO, 
ASEOS, VESTIDO 34100 2270000 

F/2019/2358 26/04/2019 
Emit- 
385418 26/04/2019 42,35 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-MANTENIMIENTO LIMPIEZA 
NOVIEMBRE 2018 ""OFICINA D'EDUCACI╙ 
VIAL"". 32301 2270000 

F/2019/2359 26/04/2019 
Emit- 
385518 26/04/2019 30,25 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX- LIMPIEZA DE EXCREMENTOS 
PALOMAS DE LA TERRAZA EN C/ LES 
MORERES OLIVA NOVIEMBRE 2018. 
SERVICIO PRESTAD 31100 2270000 

F/2019/2360 26/04/2019 
Emit- 
412118 26/04/2019 344,85 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-MANTENIMIENTO MENSUAL 
""TRINQUET NOU D'OLIVA"" DICIEMBRE 
2018. LIMPIEZA DE MANTENIMIENTO, 
ASESO, VEST 34100 2270000 

F/2019/2361 26/04/2019 
Emit- 
412218 26/04/2019 42,35 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX- MANTENIMIENTO LIMPIEZA 
DICIEMBRE 2018 ""OFICINA EDUCACI╙ 
VIAL OLIVA"". 32301 2270000 
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Vist l'Informe de la Interventora Municipal de data 2 d'octubre de 2019, en relació amb aquest 
expedient REX 02/2019 en el qual es fa constar que “l'article 26.2 c) del Reial decret 500/90, 
determina que s'aplicaran als crèdits del Pressupost vigent, en el moment del seu reconeixement, 
les obligacions procedents d'exercicis anteriors, a què es refereix l'art. 60.2 del mateix Reial 
decret, atribuint la seua competència al Ple de l'Entitat, per al reconeixement extrajudicial de 
crèdits sempre que no existisca dotació pressupostària (Base 19.III)”. 
 
 
Considerant la necessitat de procedir a l'aprovació d'aquestes despeses amb càrrec al pressupost 
de l'exercici 2018, i que existeix crèdit adequat i suficient per a fer front a aquestes despeses en 
les aplicacions pressupostàries corresponents, així com a les despeses l'aprovació de les quals es 
proposa. 
 
 

Nº Entrada Fecha 
Nº 
Documento Fecha Dto. 

Importe 
Total Tercero Nombre Texto Explicativo Programa Economica 

F/2019/2363 26/04/2019 
Emit- 
412318 26/04/2019 30,25 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-LIMPIEZA EXCREMENTOS PALOMAS 
TERRAZA EN C/ LES MORERES OLIVA 
DICMEBRE 2018. SERVICIO PRESTADO 31100 2270000 

F/2019/2863 14/05/2019 
Emit- 
323718 14/05/2019 30,25 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-SEPTIEMBRE 2018. LIMPIEZA 
EXCREMENTOS PALOMAS DE LAS 
TERREZAS EN C/ LES MORERES OLIVA. 
SERVIICO 31100 2270000 

F/2019/2874 14/05/2019 0/18 2431 30/11/2018 106,25 B96582283 
SUCESORES MAXIM'S 
S.L. 

REX- KONIC HUESO (002) 
REVESTIMIENTO ACRILICO LISO B/15LT 
REF.1434 / DEPARTAMENT D'ESPORTS 34100 2210000 

F/2019/3129 28/05/2019 Rect-Emit- 3 26/06/2018 3.800,00 G98464142 
PENYA FOC SEGUIT 
XERACO 

REX- Rect. Emit- 3 / CORREFOCS OLIVA 
SAN JOAN 2018 33800 2269900 

F/2019/3377 03/06/2019 1/2019 31/05/2019 150,00 73894472A 
SANCHIS MENA 
VICENTE 

REX 50% ALQUIER SOLAR C/JOAN ROIS 
CORELLA, AV MORER PERIODO JUNIO-
DICIEMBRE/18 43110 2000000 

F/2019/3451 31/05/2019 1/2019 31/05/2019 150,00 19955457J 
SANCHIS MENA 
ENRIQUE 

REX 50% ALQUILER SOLAR EN C/JOAN 
ROIS DE CORELLA AV. DEL MORER. 
PERIODO JUNIO A DICIEMBRE'18 43110 2000000 

F/2019/3700 18/06/2019 1/2019 18/06/2019 185,74 73907111S 
TOMAS MORERA 
VICENTE 

REX-50% ALQUILER SOLAR EN 
C/ALCALDE JUAN SANCHO, N║ 10 
APARCAMIENTO DEL 15/09/18 AL 31/12/18 43110 2000000 

F/2019/3720 19/06/2019 1/2019 18/06/2019 185,74 73905765A 
TOMAS MORERA 
MARIA 

REX-50% ALQUILER SOLAR EN C/JUAN 
SANCHO, N║ 10 APARCAMIENTO DEL 
15/09/2018 AL 31/12/2018 43110 2000000 

F/2019/4278 04/07/2019 17G 2385 18/07/2017 36,81 B96659438 AIR FEU S.L. 
REX- MANTENIMIENTO ANUAL DE 
EXTINTOR/ CENTRO SANT VICENT 23100 2130000 

F/2019/4279 04/07/2019 17G 2384 18/07/2017 620,31 B96659438 AIR FEU S.L. 

REX- RETIMBRADO EXT POLVO ABC 6 
KG. / RETIMBRADO EXTINTOR CO2 5 KG / 
MANTENIMIENTO ANUAL DE 
EXTINTOR/DEPORTES 34100 2130000 

F/2019/4282 04/07/2019 18G 2036 15/06/2018 91,48 B96659438 AIR FEU S.L. 

REX- ASIST TEC EN SISTEMA DECCTCION 
EL 14-06-2018. SE SUSTITUYE LA 
BATERIA. EPA 32300 2130000 

F/2019/5154 30/08/2019 
reACT-2018 
19032 21/12/2018 907,50 B65758427 ACTURA 12, S.L. 

REX-Rect. 11766 / Actuaci≤ S. A. For Dixieland 
Band. 22/09/2018, CONTACTO : Mireia 
Morera. Regidora de turismo de Oliva 43200 2269900 

      TOTAL…. 38.121,05           
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Vistes les atribucions que confereixen els articles 21 de la Llei de Bases de Règim Local i 41 del 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats locals i en virtut de la 
delegació realitzada en la Tinent d'Alcalde, Delegada d'Hisenda (PD 1985/19), la ComissIó 
d'Hisenda, amb el vot favorable de Sra. Ana Mª Morell Gómez (representant del Grup Socialista 
Municipal, 5 vots), Sr. Josep Escrivá Savall (representant del Grup Compromís per Oliva, 6 
vots), Sr. Francisco Escrivá Mata (representant de Projecte Oliva, 6 vots) i l'abstenció de Sr. 
Salvador Llopis Ibiza (representant del Grup Municipal del Partit Popular, 3 vots) i Sr. José 
Salazar Cuadrado (representant del Grup Municipal Ciudadanos, 1 vot), DICTAMINA 
FAVORABLEMENT i eleva a l'Ajuntament Ple la següent: 

 
PROPOSTA D’ACORD 

 
Primer.- Alçar l'objecció de legalitat formulada per la Intervenció municipal i aprovar el 
reconeixement extrajudicial REX 2/2019, per un import total de 38.121,05.-€ corresponent als 
serveis, subministraments i obres que es relacionen: 
 

Facturas REX 2/2019 

 

Nº Entrada Fecha 
Nº 
Documento Fecha Dto. 

Importe 
Total Tercero Nombre Texto Explicativo Programa Economica 

F/2018/7085 30/11/2018 
MEC 2018_ 
131 30/11/2018 10.043,00 B98744477 

MASQUEINGENIEROS 
ENGINEERING & 
CONSULTING S.L. 

REX-HONORARIOS PROYECTO MEJORA, 
MODERNIZACI╙N Y ADECUACI╙N 
AMBIENTAL POL═GONO INDUSTRIAL EL 
BROSQUIL 15320 6090000 

F/2019/1029 27/02/2019 DV- 22252 27/02/2019 1.815,00 B97014930 DIGITAL VALUE, S.L. 

REX- MANTENIMIENTO ANUAL APP 
OLIVA IOS Y ANDROID. CUOTA 2018/ 
ADMINISTRACION GENERAL 92000 2220000 

F/2019/1034 27/02/2019 1 000255 29/11/2018 572,09 B97740203 OFFICE GANDIA S.L. 

REX-MUEBLE IMPRESORA BILAMINADO 
BLANCO DE 63 ANCHO X 53 FONDO X 73 
ALTO / ARMARIO BILAM.-LOCAL . 
INTERVENCION 92000 6250000 

F/2019/1517 13/03/2019 01 01 28/02/2019 4.528,32 G97435051 
BANCO DE ACCION 
SOLIDARIA 

REX- REPARTIMENT OLIVA 2018 / BANCO 
DE ALIMENTOS 23100 2269900 

F/2019/1595 20/03/2019 118171367 17/05/2018 273,61 B64076482 
QUIRON 
PREVENCION S.L.U. 

REX-Prevenci≤n TΘcnica DEL 01/05/2018 AL 
31/05/2018 92000 2270000 

F/2019/1596 20/03/2019 118349670 17/09/2018 715,79 B64076482 
QUIRON 
PREVENCION S.L.U. 

REX-Prevenci≤n TΘcnica.Del 01-09-2018 al 30-
09-2018. / Vigilancia de la Salud.Del 01-09-2018 
al 30-09-18. 92000 2270000 

F/2019/1597 20/03/2019 118171368 17/09/2018 442,13 B64076482 
QUIRON 
PREVENCION S.L.U. 

REX- Vigilancia de la Salud.MAYO/18 mirar 3¬ 
hoja. 92000 2270000 

F/2019/1660 25/03/2019 237/18 18/12/2018 217,56 19995865X 
LORENTE SOLERA 
MARIAN 

REX-ADQUISICION PLANTAS PARA 
PARQUES Y JARDINES ( 23 BEGONIAS BIG 
DELUXXE, 35 BEGONIAS Y 2 HIBISCUS) 17100 2210000 

F/2019/1673 26/03/2019 X-111380 22/03/2019 211,70 E98482185 T.L.P. CB 

REX-REPARACION MAQUINA 
FREGADORA MERCADO 
CORRESPONDIENTE 2018 (SUSTITUIR 
LABIOS, RUEDAS Y MANGUERA) 43120 2130000 

F/2019/1714 28/03/2019 Emit- 80 27/11/2018 1.415,70 B98338619 
BON DIA 
COMUNICACIO S.L. 

REX-5 COBERTURA AUDIOVISUAL MEDI 
AMBIENT 28 I 29 DE 
JULIOL+POSTPRODUCCI╙-ORGANOS 
GOBIERNO 91200 2220000 

F/2019/2122 08/04/2019 20190000017 02/01/2019 5.814,35 J46405551 TALLERES BOLO S.C. 

REX-HACER PERFIL DE U PARA 
REFORZAR / CHAPA DE 4X300X1700 / 
SOLDADURA Y RADIAL / TUBO DE 
50X30X600 GALVA/DEPURADORA 16103 2130000 

F/2019/2123 08/04/2019 20190000034 18/01/2019 128,41 J46405551 TALLERES BOLO S.C. 

REX-UNA SALIDA DE DOS OPERARIOS/ 
VARILLA ROSCADA DE DIAM 10X1000 
INOX / 8 TUERCAS DE DIAM 10 INOX / ( 
31/10/18)SECTOR 16 16103 2130000 
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Nº Entrada Fecha 
Nº 
Documento Fecha Dto. 

Importe 
Total Tercero Nombre Texto Explicativo Programa Economica 

F/2019/2184 11/04/2019 
RECT-B 
20180652 09/11/2018 2.371,60 G96569421 

FUNDACION 
ESPURNA DE LA 
COMUNIDAD 
VALENCIANA 

REX-Rect. A 20180652 / Detalles artesanos en 
cerßmica partiipantes en la Trobada de Bolilleres 
i Artesans de Fil 2018 92400 2269900 

F/2019/2265 18/04/2019 A/318 17/09/2018 50,08 19987448B 
MORAGUES APARISI 
JESUS 

REX- DEFENSA A1 (ROJA (290X370MM) 
BALIZA Y PORTE. FECHA ALBARAN 
31/08/2018/ ALCANTARILADO 16000 2210000 

F/2019/2310 23/04/2019 13 30/11/2018 791,22 G46888574 

CLUB COLLA 
ESPORTIVA EL 
CORRIOL 

REX- ESCUELA DEPORTIVA MUNICIPAL 
DE ATLETISMO NOVIEMBRE 2018 34100 2270000 

F/2019/2311 23/04/2019 14 30/11/2018 226,54 G46888574 

CLUB COLLA 
ESPORTIVA EL 
CORRIOL 

REX- ESCUELA DEPORTIVA MUNICIPAL 
DE TENNIS TAULA. NOVIEMBRE 2018. 
DEPORTES 34100 2270000 

F/2019/2312 23/04/2019 16 14/12/2018 226,55 G46888574 

CLUB COLLA 
ESPORTIVA EL 
CORRIOL 

REX-ESCUELA DEPORTIVA MUNICIPAL 
DE TENNIS TAULA DICIEMBRE 2018. 
DEPORTES 34100 2270000 

F/2019/2321 24/04/2019 17 14/12/2018 791,22 G46888574 

CLUB COLLA 
ESPORTIVA EL 
CORRIOL 

REX- ESCUELA DEPORTIVA MUNICIPAL 
DE ATLESTISMO- DICIEMBRE 2018/ 
DEPORTES 34100 2270000 

F/2019/2353 26/04/2019 
Emit- 
323518 26/04/2019 344,85 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-MANTENIMIENTO MENSUAL 
SEPTIEMBRE 2018 ""TRINQUET NOU 
D'OLIVA"". LIMPIEZA MANTENIMIENTO, 
ASEOS, VESTID 34100 2270000 

F/2019/2354 26/04/2019 
Emit- 
323618 26/04/2019 42,35 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-MANTENIMIENTO LIMPIEZA 
""OFICINA EDUCACI╙ VIAL D'OLIVA"" 
SEPTIEMBRE 2018. 32301 2270000 

F/2019/2357 26/04/2019 
Emit- 
385318 26/04/2019 344,85 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-MANTENIMIENTO MENSUAL 
""TRINQUET NOU D'OLIVA"" NOVIEMBRE 
2018. LIMPIEZA DE MANTENIMIENTO, 
ASEOS, VESTIDO 34100 2270000 

F/2019/2358 26/04/2019 
Emit- 
385418 26/04/2019 42,35 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-MANTENIMIENTO LIMPIEZA 
NOVIEMBRE 2018 ""OFICINA D'EDUCACI╙ 
VIAL"". 32301 2270000 

F/2019/2359 26/04/2019 
Emit- 
385518 26/04/2019 30,25 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX- LIMPIEZA DE EXCREMENTOS 
PALOMAS DE LA TERRAZA EN C/ LES 
MORERES OLIVA NOVIEMBRE 2018. 
SERVICIO PRESTAD 31100 2270000 

F/2019/2360 26/04/2019 
Emit- 
412118 26/04/2019 344,85 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-MANTENIMIENTO MENSUAL 
""TRINQUET NOU D'OLIVA"" DICIEMBRE 
2018. LIMPIEZA DE MANTENIMIENTO, 
ASESO, VEST 34100 2270000 

F/2019/2361 26/04/2019 
Emit- 
412218 26/04/2019 42,35 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX- MANTENIMIENTO LIMPIEZA 
DICIEMBRE 2018 ""OFICINA EDUCACI╙ 
VIAL OLIVA"". 32301 2270000 

F/2019/2363 26/04/2019 
Emit- 
412318 26/04/2019 30,25 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-LIMPIEZA EXCREMENTOS PALOMAS 
TERRAZA EN C/ LES MORERES OLIVA 
DICMEBRE 2018. SERVICIO PRESTADO 31100 2270000 

F/2019/2863 14/05/2019 
Emit- 
323718 14/05/2019 30,25 B97036628 

TOSSAL SERVICIOS 
INTEGRALES, S.L. 

REX-SEPTIEMBRE 2018. LIMPIEZA 
EXCREMENTOS PALOMAS DE LAS 
TERREZAS EN C/ LES MORERES OLIVA. 
SERVIICO 31100 2270000 

F/2019/2874 14/05/2019 0/18 2431 30/11/2018 106,25 B96582283 
SUCESORES MAXIM'S 
S.L. 

REX- KONIC HUESO (002) 
REVESTIMIENTO ACRILICO LISO B/15LT 
REF.1434 / DEPARTAMENT D'ESPORTS 34100 2210000 

F/2019/3129 28/05/2019 Rect-Emit- 3 26/06/2018 3.800,00 G98464142 
PENYA FOC SEGUIT 
XERACO 

REX- Rect. Emit- 3 / CORREFOCS OLIVA 
SAN JOAN 2018 33800 2269900 

F/2019/3377 03/06/2019 1/2019 31/05/2019 150,00 73894472A 
SANCHIS MENA 
VICENTE 

REX 50% ALQUIER SOLAR C/JOAN ROIS 
CORELLA, AV MORER PERIODO JUNIO-
DICIEMBRE/18 43110 2000000 

F/2019/3451 31/05/2019 1/2019 31/05/2019 150,00 19955457J 
SANCHIS MENA 
ENRIQUE 

REX 50% ALQUILER SOLAR EN C/JOAN 
ROIS DE CORELLA AV. DEL MORER. 
PERIODO JUNIO A DICIEMBRE'18 43110 2000000 

F/2019/3700 18/06/2019 1/2019 18/06/2019 185,74 73907111S 
TOMAS MORERA 
VICENTE 

REX-50% ALQUILER SOLAR EN 
C/ALCALDE JUAN SANCHO, N║ 10 
APARCAMIENTO DEL 15/09/18 AL 31/12/18 43110 2000000 
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Segon.- Donar compte d’aquest acord al Departament d’Intervenció i Tresoreria.” 
 

Atés que, obert el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit s’indiquen: 
 
 Sra. Morell Gómez: “Per donar un poc d’informació, aquest REX són factures la 

despesa de les quals va tindre lloc en l’any 2018, però la factura ha tingut entrada en 
2019. Al cap i a la fi estem aprovant la despesa del govern anterior. Les empreses 
han de cobrar i és el tràmit que s’ha de seguir, el reconeixement, per poder pagar a 
les empreses.” 

 
El Ple de l’Ajuntament, amb 16 vots a favor (5 vots del Grup Compromís per Oliva, 5 
vots del Grup Socialista Municipal, i 6 vots del Grup Projecte Oliva,) i 4 abstencions (3 
del Grup Municipal del Partido Popular, i 1 del Grup Municipal Ciudadanos), acorda 
aprovar el dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
TERCER.- DICTAMEN CI D'HISENDA I BÉNS MUNICIPALS SOBRE 
MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L'IMPOST 
SOBRE BÉNS IMMOBLES (IBI). 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d‘Hisenda i Béns Municipals, de 
data 4 d‘octubre de 2019, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 

“MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE  
L’IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES (IBI) 

 
 
La present modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora de l'Impost sobre Béns Immobles té 
per objecte reduir el tipus de gravamen relatiu als béns immobles de naturalesa urbana. 

Nº Entrada Fecha 
Nº 
Documento Fecha Dto. 

Importe 
Total Tercero Nombre Texto Explicativo Programa Economica 

F/2019/3720 19/06/2019 1/2019 18/06/2019 185,74 73905765A 
TOMAS MORERA 
MARIA 

REX-50% ALQUILER SOLAR EN C/JUAN 
SANCHO, N║ 10 APARCAMIENTO DEL 
15/09/2018 AL 31/12/2018 43110 2000000 

F/2019/4278 04/07/2019 17G 2385 18/07/2017 36,81 B96659438 AIR FEU S.L. 
REX- MANTENIMIENTO ANUAL DE 
EXTINTOR/ CENTRO SANT VICENT 23100 2130000 

F/2019/4279 04/07/2019 17G 2384 18/07/2017 620,31 B96659438 AIR FEU S.L. 

REX- RETIMBRADO EXT POLVO ABC 6 
KG. / RETIMBRADO EXTINTOR CO2 5 KG / 
MANTENIMIENTO ANUAL DE 
EXTINTOR/DEPORTES 34100 2130000 

F/2019/4282 04/07/2019 18G 2036 15/06/2018 91,48 B96659438 AIR FEU S.L. 

REX- ASIST TEC EN SISTEMA DECCTCION 
EL 14-06-2018. SE SUSTITUYE LA 
BATERIA. EPA 32300 2130000 

F/2019/5154 30/08/2019 
reACT-2018 
19032 21/12/2018 907,50 B65758427 ACTURA 12, S.L. 

REX-Rect. 11766 / Actuaci≤ S. A. For Dixieland 
Band. 22/09/2018, CONTACTO : Mireia 
Morera. Regidora de turismo de Oliva 43200 2269900 

      TOTAL…. 38.121,05           
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Aquesta reducció del tipus impositiu, té a com finalitat compensar l’augment de valors 
cadastrals com a conseqüència de la revisió cadastral efectuada en l’any 2014. És per això que 
es proposa la reducció del tipus de gravàmens del 0,657 per cent al 0,643 per cent.  
 
Així mateix, també s’incorpora millores en la redacció de la regulació de l’Art. 9. Bonificacions 
per a esmenar alguns defectes de redacció així com d’adaptació a les noves normatives i 
procediments. Per exemple, Art. 9.1 a), es substitueix el “certificat del tècnic director 
competent” per “ l’acta de replantejament i inici d’obra visada”. 
 
A l’Art. 9.4 Bonificacions per a famílies nombroses, s’elimina el termini d’acolliment per a 
presentar la sol·licitud, que a l’ordenança actual es limitava” abans del dia 1 de maig...”. En la 
nova redacció ja no existeix aquesta limitació i els ciutadans podran presentar sol·licitud al llarg 
de tot l’any. Aquest fet facilitarà als ciutadans acollir-se a aquestes bonificacions. 
Així mateix també es millora la redacció modificant el concepte d’ingressos per nivells de 
renda. 
 
Vistes les atribucions que confereixen els articles 21 de la Llei de Bases de Règim Local i 41 del 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats locals i en virtut de la 
delegació realitzada en la tinent d'alcalde, Delegada d'Hisenda (PD 1985/19), la Comissió 
d'Hisenda, amb el vot favorable de Dª. Ana Mª Morell Gómez (representant del Grup Socialista 
Municipal, 5 vots), Sr. Josep Escrivá Savall (representant del Grup Compromís per Oliva, 6 
vots), Sr. Francisco Escrivá Mata (representant de Projecte Oliva, 6 vots), Sr. Salvador Llopis 
Ibiza (representant del Grup Municipal del Partit Popular, 3 vots) i Sr. José Salazar Cuadrado 
(representant del Grup Municipal Ciudadanos, 1 vot), DICTAMINA FAVORABLEMENT i 
eleva al Ple de l'Ajuntament següent 
 
 

PROPOSTA D’ACORD 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança Fiscal reguladora de 
l’Impost sobre Béns Immobles, en els articles que s’hi indiquen, que queden redactats en els 
següents terme: 
 
 
Art. 8. Tipus de gravamen i quota 
1. De conformitat amb el que estableix l'article 72 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, el tipus de gravamen serà: 

a) En el cas que es tracte de béns de naturalesa urbana: 0,643 per cent. 
b) En el cas que es tracte de béns de naturalesa rústica: 0,63 per cent. 
c) En el cas que es tracte d’immobles de característiques especials: 
 - Autopistes, carreteres i túnels de peatge: 1,3 per cent. 
 - Resta de categories de béns immobles de característiques especials: 0,95 per cent. 

2. La quota íntegra d'aquest impost serà el resultat d'aplicar a la base liquidable el tipus de 
gravamen a què es refereix el paràgraf anterior. 
3. La quota líquida s'obtindrà minorant la quota íntegra en l'import de les bonificacions previstes 
en les lleis i en aquesta ordenança. 
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4. L'Ajuntament estableix un recàrrec del 50% de la quota líquida de l'impost, per aquells 
immobles d'ús residencial, que es troben desocupats amb caràcter permanent, amb l'objectiu de 
potenciar l'ocupació d'aquestos, i així poder evitar l'estat d'abandonament d'alguns immobles 
actuals que estan produint un perjudici i un deteriorament de l'entorn i dels barris. A al efecte, i 
a l'empara del que disposa l'article 77.5 del TRLRHL, l'Ajuntament desenvoluparà un reglament 
municipal on es determinen els criteris que identificaran els immobles d'ús residencial per a la 
seua consideració com a desocupats. 
 
Art. 9. Bonificacions 
1. Bonificació a les empreses d’urbanització, construcció i promoció immobiliària 
Tindran dret a una bonificació del 70% en la quota íntegra de l'impost, sempre que així ho 
sol·liciten els interessats abans de l'inici de les obres, els immobles que constituïsquen l'objecte 
de l'activitat de les empreses d'urbanització, construcció i promoció immobiliària, tant d'obra 
nova com de rehabilitació equiparable a aquesta, i no figuren entre els béns del seu 
immobilitzat. 
El termini d'aplicació d'aquesta bonificació comprendrà des del període impositiu següent a 
aquell en què s'inicien les obres fins al posterior a l'acabament d’aquestes, sempre que durant 
aquest temps es realitzen obres d'urbanització o construcció efectives, i sense que, en cap cas, 
puga excedir de tres períodes impositius. 
 
Les obres es consideraran acabades en la data que pel arquitecte director de les obres es faça 
constar en el certificat de final d'obra visat pel col·legi professional. 
 
Per a gaudir de la bonificació establida en l'apartat anterior, els interessats hauran de complir els 
requisits següents: 
 
a) Acreditació de la data d'inici de les obres d'urbanització o construcció que es tracte, la qual 
cosa es farà per mitjà de l'acta de replantejament i inici d'obra visada pel col·legi professional. 
 
b) Acreditació que l'empresa es dedica a l'activitat d'urbanització, construcció i promoció 
immobiliària, la qual cosa es farà per mitjà de la presentació dels estatuts de la societat i 
certificació de l'Agència Estatal d'Administració Tributària acreditativa d'estar d'alta en el cens 
d'activitats econòmiques per dites activitats d'urbanització, construcció i promoció immobiliària. 
c) Acreditació que l'immoble objecte de la bonificació no forma part de l'immobilitzat, la qual 
cosa es farà per mitjà de certificat de l'administrador de la societat. 
d) Comunicació de les referències cadastrals dels immobles sobre els quals van a realitzar-se les 
obres. 
 
2. Bonificació a les vivendes de protecció oficial 
a) Tindran dret a una bonificació del 50% en la quota íntegra de l'Impost, durant els tres 
períodes impositius següents al de l'atorgament de la qualificació definitiva, les vivendes de 
protecció oficial i les que resulten equiparables a aquestes conforme a la normativa de la 
Comunitat Valenciana. La bonificació es concedirà a petició de l'interessat, la qual podrà 
efectuar-se en qualsevol moment anterior a l'acabament dels tres períodes impositius de duració 
d’aquesta i produirà efectes, si és procedent, des del període impositiu següent a aquell en què 
se sol·licite. 
Aquesta bonificació no és acumulable amb l’establerta a l’apartat 1 d’aquest mateix article. 
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b) L’Ajuntament, en virtut d’allò que preveu l’article 73.2 del TRLHL, estableix l’ampliació del 
termini per a poder gaudir de la bonificació prevista en la llei relativa a les vivendes de 
protecció oficial (així com les equiparables d’acord amb la normativa de la Comunitat 
Valenciana) durant un termini de tres anys, en els següents termes:  

- Primer any , una bonificació del 50% 
- Segon any, una bonificació del 50% 
- Tercer any, una bonificació del 50% 

Per a poder gaudir d’aquesta bonificació, el subjecte passiu haurà de sol·licitar-la en qualsevol 
moment anterior a la terminació dels tres períodes impositius de duració d’aquesta bonificació i 
produirà efectes, si és el cas, des del període següent a aquell en què se sol·licite. 
 
3. Bonificació a les cooperatives agràries 
Tindran dret a una bonificació del 95% de la quota íntegra i, si és procedent, del recàrrec de 
l'impost a què es refereix l'article 153 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, els béns rústics de les 
cooperatives agràries i d'explotació comunitària de la terra, en els termes establerts en la Llei 
20/1990, de 19 de desembre, Llei sobre Règim Fiscal de les Cooperatives. 
 
4. Bonificació a les famílies nombroses 
Tindran dret a una bonificació de la quota íntegra de l'impost corresponent a la seua vivenda 
habitual, els subjectes passius que tinguen la condició de titulars de famílies nombroses, en la 
data de meritació corresponent al període impositiu d'aplicació. I es mantindrà per a cada any, 
sense necessitat de reiterar la sol·licitud si es mantenen les condicions que van motivar la seua 
aplicació. 
 
A aquest efecte s’entendrà per vivenda habitual aquella unitat d’ús residencial destinada 
exclusivament a satisfer la necessitat permanent de vivenda del subjecte passiu i la seua família, 
en la qual hauran de figurar empadronats tots els membres de la família nombrosa en la data de 
meritació de l’impost, llevat dels supòsits de separació o divorci amb custòdia compartida dels 
fills en què només serà imprescindible l'empadronament del subjecte passiu. 
 
La quantia d’aquesta bonificació dependrà: 
- De l’existència d’un o més membres amb un grau de discapacitat igual o superior al 33%. 
- Del fet que la suma del nivell de renda de cadascun dels membres integrants de la família 
nombrosa, dividits entre el nombre de membres d’aquesta, no superen els següents llindars en 
relació amb l’Indicador Públic de Renda d’Efectes Múltiples (IPREM) anual de 14 pagues que 
es publique cada any a través de la Llei de Pressupostos de l’Estat: 
 
TRAM DE NIVELL DE RENDA 
(Suma dels nivells de renda / nombre de membres) 
Tipus de família nombrosa 
Supòsit general 
Amb un, o més membres, amb 
discapacitat superior al 33% 
200% de l’IPREM 10% 
130% de l’IPREM 30% 
100% de l’IPREM 40% 50% 
70% de l’IPREM 70% 80% 
40% de l’IPREM 80% 90% 
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Els nivells de renda i l’IPREM a tindre en compte per quantificar la bonificació a aplicar seran 
els corresponents a l'últim exercici declarat de l'Impost sobre la Renda de les Persones Físiques 
a la data de meritació corresponent al període impositiu d'aplicació. 
 
Els interessats hauran de presentar la sol·licitud per a l'obtenció d'aquest benefici fiscal 
acompanyant la següent documentació: 
 
- Autorització per tal que l’Ajuntament d’Oliva obtinga de l'Agència Estatal d'Administració 
Tributària les dades necessàries per a determinar els nivells de renda dels membres de la unitat 
familiar. 
- Acreditació de la minusvalidesa emés per l'òrgan competent. 
 
SEGON.- Que se sotmeta a informació pública, per un període de trenta dies, mitjançant edicte 
que s’haurà de publicar en el tauler d'anuncis, en el Butlletí Oficial de la Província i en un diari 
dels de major difusió de la Província, perquè els interessats puguen examinar l'expedient i 
presentar les reclamacions que estimen oportunes. 
 
TERCER.- Que es done compte al Ple de l'Ajuntament de les reclamacions que es formulen per 
a resoldre-les. En el cas que no es presenten reclamacions, s'entendrà elevat automàticament a 
definitiu l'acord d'aprovació inicial. 
 
QUART.- Que l'acord d'aprovació definitiva o, si escau, el provisional elevat automàticament a 
aquella categoria, juntament amb el text de l'Ordenança o la seua modificació, es publique en el 
Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
Tot seguit, el Sr. Mata Cots, portaveu del Grup Municipal Projecte Oliva, presenta una 
esmena, que literalment diu: 
 
 
“Joan Mata Cots, com a portaveu del Grup Municipal Projecte Oliva-PRO Oliva , amb DNI 
20047297-Z i a l’ampara del que preveu l’article 97.5 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, eleva al plenari de l'Ajuntament d’Oliva la 
següent esmena a la proposta de modificació de l'ordenança fiscal reguladora de l’impost sobre 
béns immobles (IBI): 
 
Substituir l’apartat a) de l’article 8 (Tipus de gravamen i cuota) de la proposta presentada: 
 
“a) En el cas que es tracte de béns de naturalesa urbana: 0,643 per cent”. 
 
Per aquesta nova redacció:  
 
“a) En el cas que es tracte de béns de naturalesa urbana: 0,62 per cent”. 
D’aquesta forma sí que es neutralitzarà l’efecte de l’increment progressiu de la base liquidable 
del tribut, mantenint-se l’import del 2019. 
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2018 

 
2019 

2020 
Proposta regidoria 

d’Hisenda 

2020 
Segons esmena 

plantejada 

Base liquidable del immoble 73.000 77.600 82.200 82.200 

Tipus impositiu 0,724 0,657 0,643 0,62 

Import del rebut d’IBI Urbá. 528,5 509,8 528,5 509,6 

Porcentage d’augment/disminució.   3,67% -0,04% 

 
Atés que, obert el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit s’indiquen: 
 
 Sr. Escrivà Mata: “Projecte Oliva presenta aquesta esmena per la següent cosa; 

l’IBI és un impost que paguem tots, i sol ser una despesa anual prou important. 
Vosté, Sra. Morell, ens vol vendre que una abaixada del 0,014% és suficient per a 
contrarrestrar la pujada del valor cadastral dels immobles. Jo li dic que no és així; 
que la gent es guarde el rebut que ja han pagat de 2019 i quan paguen el de 2010 
voran com han pagat més. Amb el coeficient que jo li plantege sí que es queda igual 
que el 2019, i no hi haurà pujada; és el 0,62. Per a mi el que més em crida l’atenció 
és que la primera mesura econòmica d’aquest govern ha sigut la pujada de sous, i 
després la pujada d’impostos. Un 3,7% de mitjana en l’IBI urbana. Resulta un poc 
estrany pujar els impostos a la ciutadania, quan no tenim cap deute bancari i es 
disposa de prop de cinc milions d’euros d’estalvis. Resulta estrany que qui proposa 
la pujada d’aquestos impostos siga la mateixa persona que en l’anterior legislatura 
demanava constantment que s’abaixaren. La va demanar el 2016, quan l’ajuntament 
tenia un deute al voltant dels vuit milions d’euros. La va tornar a demanar el 2017. 
Va tornar a demanar la rebaixa quan s’aprovava la modificació de l’ordenança per a 
l’any 2018, amb una baixada d’un quatre per cent, baixada que li semblava 
insuficient, i les seues paraules van ser sap a poc. Ara un 0,014 li sembla prou. Quin 
canvi pressupostari hi ha en l’actualitat que no se sabera en 2018? I no em diga que 
no cobrarem l’IBI de l’autopista el 2020, que ja ho sabem des de 2018. O és que 
aleshores no es confiava en la paraula de ministre, el Sr. Ábalos, o del seu partit? En 
la pròxima liquidació segurament passarem a tindre un romanent de tresoreria al 
voltant de set milions d’euros. Creu vosté que és necessari pujar els impostos? Com 
podem explicar a la ciutadania que l’ajuntament no deu diners, que té més cinc 
milions d’estalvi, però que anem a fer que paguen més impostos. Pregue que voten 
que sí a aquesta esmena, perquè el nostre poble no mereix que li facen pagar més. I 
com vosté va dir en un plenari, Sra. Morell, açò és com les famílies, com l’economia 
domèstica, si no hi ha diners, no n’hi ha; també va dir que per coherència i perquè el 
Partit Socialista l’any 2013 va donar la seua paraula davant dels ciutadans que la 
revisió cadastral no suposaria un increment significatiu en les butxaques dels 
ciutadans, votarien no a aquesta ordenança municipal. Els veïns d’Oliva ja s’han 
apretat el cinturó fins a l’últim forat, deixem-los respirar ja. I vosté, Sr. alcalde, com 
és que no ha donat continuïtat a la tasca que el seu regidor d’Hisenda, el Sr. Canet, 
recolzat pel grup que jo represente, va fer que la pujada cadastral no es notara en els 
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rebuts. No li va agradar la tasca realitzada per ell? La tasca durant aquestos quatre 
anys l’ha llançada a terra. Gràcies i espere que miren pel bé dels nostres veïns.” 

 
 Sra. Morell Gómez: “Vaig a intentar explicar un poc què és l’economia local, 

perquè de vegades tindre confusió en els coneixements de l’economia local fa 
plantejar erròniament algunes crítiques o alguns paràmetres. Ho intente explicar. 
Què hi ha ara que fa que aquest ajuntament es plantege una baixada del tipus 
impositiu del dos per cent, no del 0,14, del 2,1 %, però que sí que suposarà un 
increment d’un tres per cent en el rebut. Jo li ho explicaré a vosté; no em val que em 
diga que van a alliberar l’AP7, perquè això vosté ja ho sabia; tots estem 
contentíssims de l’alliberament de l’AP7, però l’alliberament de l’AP7 té unes 
conseqüències. Aquest ajuntament deixarà d’ingressar l’any que ve 350.000 euros 
directes. I ara és on ve la matisació que jo li faré, i que ja li vaig fer en la mateixa 
comissió; no em preocupa que aquest ajuntament perda 350.000 euros directes 
perquè sí; vosté pot dir que aquest ajuntament té 5 milions d’euros de romanent. Em 
preocupa que anem a perdre 350.00 euros de la regla de despesa; que té un efecte en 
la regla de despesa. Què vol dir? Que del pressupost de l’any que ve, si nosaltres no 
fem res, del pressupost hem de descomptar 350.000 euros que no podré gastar; i no 
podré gastar perquè el govern anterior, en l’any 2018, va incomplir la regla de 
despesa i va haver de fer un pla d’equilibri financer per a recuperar, on es 
comprometia que anàvem a recuperar la regla de despesa. Aqueix és el problema, 
perquè per a reduir 350.000 euros en el pressupost de l’any que ve, diga vosté 
quines partides, de serveis quotidians que donem, podem reduir 350.000 euros. No 
es pot. Vicis no en tenim; hem de prestar serveis. Per a prestar serveis, per a ampliar 
els contractes amb la Creu Roja, per a ampliar els contractes del mosquit, del control 
de plagues, de la processionària, necessitem diners, que no els podrem gastar del 
romanent de tresoreria, perquè el romanent de tresoreria, quan has perdut 350.000 
euros en la regla de despesa, del pressupost directe, has de reduir 350.000 euros de 
la regla de despesa; directes. Aqueix és el problema. Un paràmetre que en principi 
és il·lògic, que castiga al nostre ajuntament, però que hem de complir; perquè aquest 
plenari va aprovar un pla d’equilibri financer, que venia d’un incompliment de l’any 
2018, que vostès formaven part del govern. Aqueix és el problema; si reduïm 
ingressos directes per tributs, hem de reduir les despeses ordinàries via pressupost; i 
això és el que aqeust ajuntament no es pot permetre, perquè té un problema en la 
regla de despesa. Ara bé, és cert que baixa un 2,1% el que és el tipus impositiu, i 
puja a tribut directe de quota un 3%. Però també és cert que hem pujat la 
domiciliació, les bonificacions per domiciliació, un 2% més, han pujat del 3% al 
5%. Per tant només estem parlant de l’increment de l’1%; no estem parlant de res 
fora del normal. Però és que no podem permetre’ns perdre ingressos, perquè tenim 
una norma que és la regla de despesa, que ens impedeix perdre ingressos. 
Simplement això, no podem permetre-ho perquè no podem llevar per via directa del 
pressupost 350.000 euros. Aqueixa és la raó; jo no tinc obsessió amb ningú, però al 
cap i a la fi aquest govern el que vol és donar serveis que el poble necessita, que 
prestem els serveis en condicions.” 
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 Sr. Salazar Cuadrado: “La veritat és que crec que vostés no estan regalant 
absolutament res. Jo, pel grup que jo represente, en la Comissió d’Hisenda vaig 
votar a favor, com votaré ara, aquesta modificació, perquè considere que tot el que 
siga baixar impostos és important. En aquest cas un 2,1 que diu vosté, val més això 
que no res. Realment venim d’estar baixant l’any 2019 un 3,6% i en l’any 2018 vam 
baixar un 4% de l’IBI urbà. Ara estem en la meitat. Vosté podrà dir que l’autopista, 
que ara els 350.000 euros que rebíem de l’estat ara ja no els rebem; doncs s’hauran 
d’arbitrar fórmules per a continuar ingressant aqueixos diners, via estat, diputació, 
Generalitat Valenciana; el que no pot ser és que sempre els que hem estat sofrint, i 
encara ho estem, el pas de la nacional 332 per dins de la nostra població, encara ens 
haurien de compensar d’una forma o altra. Només pel sofriment i la contaminació 
que patim encara. Això és una cosa. Jo també diria que si tan apurats estem de cara a 
l’any que ve. Espere que vostés no augmenten amb assessors, o el que siga o càrrecs 
de confiança; si tan apurats estem això suposaria també un estalvi. Si hem de tirar 
mà i reduir i ens hem d’apretar el cinturó, espere que no reduesquen els serveis 
essencials i bàsics a la ciutadania, com els que vosté ha esmentat; són d’urgència. 
Tot allò que siga prescindible, que no es gaste en allò que siga imprescindible. Jo li 
pregaria, a mi m’agradaria que continuara la dinàmica de l’anterior govern, de 
baixar 3,6% l’últim any, i un 4% l’anterior. M’agradaria perquè a més tenim marge 
per a poder-ho fer. No sent així, la veritat que per a mi s’ha quedat curta la rebaixa, 
encara que votaré a favor, perquè ja li he dit que tot el que soga baixar impostos 
sempre és important. Jo sí que votaré a favor de qualsevol esmena, de qualsevol 
proposta, a més ja li dic de forma verbal, que vaja encaminada a intentar que els 
ciutadans d’Oliva paguen menys, tenint bons serveis; no retallant en serveis. Crec 
que l’Ajuntament d’Oliva en aquest moment té marge per a poder fer-ho, una cosa i 
l’altra, i per tant les dues coses són possibles, i com són possibles, òbviament torne a 
dir-li el mateix, pense que la rebaixa de l’IBI urbà s’ha quedat curta en relació a les 
possibilitats que tenim, i el marge que tenim en aquest moment per a poder fer-ho.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “El Partit Popular donarem suport a aquesta esmena. Creiem, igual 

que els altres companys, que s’hauria de continuar amb la baixada; el 2,13%, igual 
que ho vam dir en al comissió, és ridícula. Però el Partit Popular no anàvem a 
aprovar aqeust dictamen, o aquesta modificació d’ordenança, no ens agrada gens 
que en el punt quatre, el paràgraf on diu que l’ajuntament estableix un recàrrec del 
50% de la quota líquida de l'impost, per aquells immobles d'ús residencial, que es 
troben desocupats amb caràcter permanent. Clar, ahí per a nosaltres què és 
permanent? Si una zona de vivendes, un apartament que un estiu no va a estiuejar, 
això és permanent? Anem a gravar-li el 50%? Com demostrem si és permanent. Si 
no; ara no podem invertir en una segona vivenda; en què hem d’invertit, en or i 
tindre’l guardat? Crec que aqueix paràgraf, des del Partit Popular, creiem que s’ha 
d’eliminar i li pregue a la regidora d’Hisenda que faça que el paràgraf, el punt 
quatre, s’elimine immediatament. Tampoc em serveixen les seues paraules, 
explicacions de vicis no en tenim; a vore, vicis, anem a tindre’n, i més vostés, que 
van a carregar-se, ben carregats,d’assessors i de càrrecs de confiança; aleshores 
aqueixa paraula crec que sobrava. I pel que fa a l’autopista, els 350.000 euros que ha 
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dit, que no podem perdre aqueixos ingressos per la regla de despesa; jo també els 
vaig vore en els mitjans de comunicació anunciant a bombo i plateret aqueixes 
reunions amb diputació, conselleries, on ens deien que no deixarien els ajuntaments 
sols, que anaven a ajudar, que no patírem, que els ajuntaments que patiren la falta de 
rebre aqueix impost directe, la nostra diputació, la nostra Generalitat, estaria al 
nostre costat. Aleshores, no ho pose com a excusa, perquè vostés ja han venut tot el 
contrari.” 

 
 
 Sr. alcalde: “Abans de donar la paraula al Sr. Escrivà, per al·lusions. Jo en primer 

lloc Sr. Escrivá, vull que quede clar que considere excel·lent la tasca que va fer el 
regidor d’Hisenda en el mandat corporatiu anterior. Vull que quede meridianament 
clar. El 2015 estàvem ací en un plenari, semblant a aquest, recorde que era el primer 
plenari on tenia lloc l’aprovació de la primera ordenança fiscal que realitzàvem, i 
allí com a govern explicàvem per què la reducció del tipus impositiu no arribava a 
compensar totalment l’augment produït per l’actualització de la base liquidable, a 
conseqüència de la revisió cadastral de 2014, i en aquell moment el mateix regidor 
d’Hisenda, i jo mateix, i hi deien molts, explicàvem que no estàvem disposats, 
perquè era una irresponsabilitat, era més còmode, però era una irresponsabilitat 
reduir el nivell d’ingressos ordinaris de l’ajuntament per a finançar les despeses 
ordinàries, el funcionament de l’ajuntament. Per tant, estem en les mateixes. Sabem 
que tindrem una reducció, aproximadament de 350.000 euros, a conseqüència de 
l’alliberament de l’AP7, que defensem totalment; amb aquesta disminució del tipus 
impositiu, que més o menys recuperarem, no tot, recuperarem aproximadament, 
segons consta en l’informe, uns 300.000 euros, i el que volem és destinar recursos al 
funcionament ordinari de l’ajuntament, a millorar els serveis i a donar serveis de 
qualitat als nostres ciutadans. És veritat que tenim un llarg recorregut per a millorar 
la qualitat dels serveis, però també és veritat que sense un finançament adequat no 
podem donar aqueixos serveis. Aqueix plantejament és de 2015, i aqueix 
plantejament és el que fem hui, precisament a conseqüència de la disminució que 
sabem que es produirà en l’any 2020. Pel que fa a la regla de despesa, efectivament 
la vam superar el 2018; però ací quan un assumeix el govern ara o en 2015, ho ha 
d’assumir tot. Hi havia una urbanització que s’havia d’acabar, com tantes altres, i 
com saben vostés va ser necessari superar la regla de despesa per a poder destinar 
recursos per a acabar la urbanització perquè era la nostra responsabilitat; no es va 
superar capriciosament la regla de despesa. I després respecte a la presentació de les 
esmenes, que és totalment legítim i legal, faltaria més, jo torne a dir ara el mateix 
que va dir en 2015 l’anterior regidor, i jo també; presentar hui una esmena, després 
d’un període de publicació, que ha estat en la pagina web, la rectificació, ha hagut 
dies per a estudiar-la i ha hagut una comissió; i presentar-la hui sense informes, i 
saben vostés que aquestes qüestions requereixen d’informes, i estem al límit perquè 
entre en vigor. No em sembla el més adequat, encara que, insistesc, és legítim i és 
legal; però ha hagut temps prèviament a la presentació d’aquesta esmena.” 
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 Sr. Escrivá Mata: “Per tancar, des del meu punt de vista, seria un contrasentit que 
en febrer de 220 en la liquidació del pressupost d’enguany, augmentara encara més 
el romanent de tresoreria per a despeses generals i en abril els contribuents hagueren 
de pagar un 3,7% més, de mitjana, en els nostres rebuts d’IBI. I si l’Ajuntament 
d’Oliva no incompleix les restriccions imposades per la regla de despesa, acabarà 
incomplint altres tipus de compromisos, com ara l’ARRU, o la finalització de les 
obres del Centro Olivense i Casa de Cultura, l’actuació de l’Enginy, l’actuació del 
palau comtal, o també el polígon industrial el Brosquil. Si tot això no es fa, 
incomplirem altres compromisos que hem adquirit amb altres administracions i amb 
la nostra ciutadania.” 

 
 Sra. Morell Gómez: “Un aclariment al Sr. Llopis. Quan ha dit que vosté no està 

d’acord amb el punt 4 de l’article 8; és que la redacció és la mateixa que hi ha 
actualment. No s’ha modificat res. Però aqueixa redacció es va fer en aquell 
moment, jo era regidora d’Hisenda, i recorde aquell moment, es va plantejar per les 
vivendes de les entitats bancàries, que tenien tants pisos i vivendes buides, per a 
intentar fer una mesura de pressió i que les cediren com a vivendes socials. Això es 
va fer, si mal no recorde, en l’any 2013. Era una mesura que tampoc ens complicava 
molt i que no podíem aplicar-la, perquè la mateixa conselleria ha de desenvolupar 
un reglament per a dir en quin moment, i amb quins criteris, una vivenda es 
considera desocupada o no. Es va posar ahí per a intentar buscar, negociar amb la 
conselleria, per a pressionar a les entitats bancàries, perquè hi havia moltes vivendes 
buides i molta necessitat de vivendes socials, i es va incorporar; no s’ha modificat. 
Des de l’any 2013 està l’epígraf, i ara no l’hem tocat. Sr. Salazar, és cert, ens 
agradaria a tots baixar tributs; un 2 és poc, més val això que no res. Però no és 
qüestió de voluntat; jo sempre dic que tant de bo poguérem destinar els diners del 
romanent de tresoreria, que això ho farem l’any que ve, perquè és cert que quan 
destinem el romanent de tresoreria per a inversions financerament sostenibles, no 
computa en la regla de despesa. Però això no és despesa corrent; la despesa corrent 
son els subministraments, la llum, l’aigua, els contractes, els treballs d’altres 
empreses, educació, els centres; tot això es paga en capítol II; i el capítol I i el 
capítol II computen en la regla de despesa. Si baixem la previsió d’ingressos i per 
dem aqueixos diners, que són 350.000 euros directes, hem de baixar de via 
pressupost la despesa a aqueixes empreses; i no el puc substituir per cinc milions 
d’euros, i passe 300.000? No, perquè aleshores agarre d’un romanent, el passe al 
capítol I i al capítol II, i em computa en la regla de despesa, però la meua regla de 
despesa ha hagut de baixar perquè he perdut ingressos. De vegades sé que és un poc 
complicat quan s’explica, però bé. És cert, ens agradaria més. És un 2%, intentem, 
compensar perquè pugem les bonificacions per domiciliacions, perquè també 
intentem que la gent domicilie. Però no hem pogut baixar-lo més; per què, perquè 
volem oferir bon serveis, ja hem presentat propostes per a millorar la planificació i 
les estructures de personal de les plantilles que tan necessàries són; però quan tu 
puges el personal estan pujant la despesa que computa en la regla de despesa. Volem 
donar serveis; tant de bo, clar que tots voldríem baixant, no un 3% sinó un 10% o un 
20%. Però és que en aquest moment no podem parlar d’aquesta situació. S’han pres 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

17 

altres mesures per a intentar millorar l’eficiència en la recaptació, i que no siga a 
base de tributs. Estem millorant i en les pròximes ordenances es pot vore, que hi ha 
altres millores. Però en aquest moment no tenim altra alternativa.” 

 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Ja li ho he dit; em sembla insuficient com ja li he explicat, 

però també pense que la regla de despesa que se’ns aplica ajuntaments totalment 
sanejats, com el nostre, és totalment injusta. El que no pots fer és aplicar igual la 
mateixa regla a un ajuntament que no estiga sanejat, que estiga endeutat, que no a un 
com el nostre. I això és tasca vostra, que teniu el partit que governa i els ministeris, 
que manegen el Ministeri d’Hisenda, per a insistir que això s’ha de canviar. És que 
no estem premiant l’estalvi en aquest moment. No el premiem. Ni podem, de 
vegades, fer l’ús per a millorar els serveis i millorar tot el que s’ha de millorar; però 
això és culpa d’una regla totalment injusta, que vostés tenen l’obligació en aquest 
moment que governen i tenen el govern de l’estat espanyol, d’exigir que revisen 
aqueixa regla de despesa i que s’aplique equitativament. El que no pot ser és agarrar 
tots amb el mateix patró i tallar aquells que han complit com aquells que no han 
complit. Em sembla totalment injust. De totes formes, vostés hauran d’arbitrar 
alguna fórmula, alguna forma d’utilitzar millor aqueixos recursos, perquè se suposa 
que la liquidació del 2019 serà també una liquidació important; a banda dels diners 
que ja tenim en tresoreria. S’haurà de començar a pensar com i de quina forma 
podem administrar aqueixos diners de la millor forma possible. I això és tasca seua, 
que vostés tenen l’obligació de governar; ací i també en aquest moment dalt, que 
són els qui ens marquen les directrius, unes directrius que són totalment injustes per 
a aquells que sí que compleixen, com l’Ajuntament d’Oliva compleix amb tot el 
tema d’administrar els diners públics.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “El 2013 cap regidor del Grup Popular estàvem ací; gràcies per 

l’explicació, Sra. Morell; però vosté ho ha dit mot bé, no s’ha pogut complir, i 
llegint-ho que es determine els criteris que identificaran els immobles d’ús 
residencial per a la seua consideració com a desocupats. La veritat que els nostres 
tècnics, o els nostres treballadors, tinc clar que l’ajuntament no pot complir ara 
mateix, de cap forma, amb aqueix punt quatre que li he dit abans. Aleshores, no crec 
que tinguem cap problema, com he dit, que com no pot complir-se, a l’hora d’haver 
d’aprovar açò, nosaltres veiem això com que no serveix per a res, i fins i tot pot 
marejar més que servir, i crec que no hi ha cap problema que es puga retirar. 
Després d’escoltar-los a tots, almenys a l’equip de govern, tinc clar que li donen 
molta importància als 350.000 euros de l’alliberament de l’autopista. Però torne a 
recalcar, ens van mentir en aquell mitjà de comunicació que van traure vostés 
aqueixa notícia, seua, que anaven a ajudar-nos, comptem ja que la nostra diputació, 
conselleries, Generalitat, s’oblidarà d’Oliva i no ens ajudarà amb els 350.000 euros 
que perdrem per l’alliberament d’autopista, que tots volem, però que sembla ser que 
per l’alliberament anem a pagar la majoria de ciutadans de la nostra població. 
M’agradaria que confiàrem més en la nostra diputació, que confiàrem en la 
Generalitat, i que feren cas a l’esmena presentada pel Grup Projecte Oliva, que a la 
fi crec que és viable i hem de lluitar-la, agarrar-nos, seure tots i lluitar tots perquè la 
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gestió econòmica d’aquest ajuntament d’aquesta legislatura es recorde per ser una 
legislatura amb control de les despeses i amb una equiparació econòmica justa per 
als serveis que presta el nostre ajuntament a la nostra ciutadania; i crec que som 
capaços, i hui és el punt on vorem si creguem que pot ser i volem ser capaços, o 
deixar-ho caure i que els nostres veïns paguen la futura pujada d’impostos.” 

 
 Sr. alcalde: “Els recorde que estem en el debat de l’esmena; tot i que com va del 

mateix, ja quasi s’està debatent l’assumpte. El grup que proposa, per acabar, té la 
paraula.” 

 
 Sr. Mata Cots: “Simplement apuntar que s’ha fet referència a quasi la 

impossibilitat d’assumir la despesa en el capítol I i el capítol II, llevant els 350.000 
euros que se n’aniran de l’IBI de l’autopista. Resulta curiós que és precisament el 
capítol I el primer que s’ha incrementat en aquesta legislatura per a increment de 
sous en el personal polític, en aquest cas nosaltres, és aqueixa partida la que s’ha 
incrementat. A més, els quasi set milions d’euros que hi haurà en la liquidació 
definitiva, la liquidació pressupostària que tindrem al mes de febrer, podran anar 
incorporant-se, per exemple en capítol VI, a base de modificacions pressupostàries; 
és a dir, complit el capítol II, que jo dubte que llevant els 350.000 euros siga tan 
impossible d’assumir. Si tenim ja assumit que el capítol I l’hem incrementat, a 
voluntat nostra, jo considere que no és tan catastròfica la situació. Sí que és veritat 
que aquest ajuntament té un problema en la regla de despesa, com ha apuntat el Sr. 
Salazar; la regla de despesa en un ajuntament amb les condicions com l’Ajuntament 
d’Oliva, ens perjudica greument; que sí que hauríem de reivindicar, encara que la 
nostra veu sembla que siga una gota en un desert, en la FEMP, a l’hora de 
reivindicar a l’estat que puguera modificar la regla de despesa per a ajuntaments 
sanejats com el d’Oliva; però crec que la situació, tot i que sí que és veritat que és 
molt ajustada, no és tan catastròfica com a la millor hem pintat inicialment. Jo 
simplement deixar això sobre la mesa. Ens hem pujat els sous per a la gent de 
l’equip de govern, però després també reivindiquem que possiblement llevant-li 
l’IBI que percebíem de l’autopista, estem ací dibuixant una imatge com si no 
puguérem després assumir les despeses en capítol I i capítol II. Simplement això. Jo 
crec que amb una gestió, que sé que és un poc més complicada després el 
procediment, però amb una gestió adequada del romanent de tresoreria, amb unes 
modificacions pressupostàries, podríem complir la regla de despesa i anar fent les 
inversions, que és possiblement el que des d’ací reivindiquen.” 

 
 
Se sotmet a votació l’esmena presentada pel Grup Polític Municipal Projecte Oliva, amb 
el següent resultat: 
 
10 vots a favor (6 vots del Grup Projecte Oliva, 3 del Grup Municipal del Partido 
Popular, i 1 del Grup Municipal Ciudadanos) i 10 vots en contra (5 del Grup 
Compromís per Oliva i 5 vots del Grup Socialista Municipal). 
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Amb el vot de qualitat del Sr. alcalde, l’esmena presentada pel Grup Polític Municipal 
Projecte Oliva es desestima. 
 
Atés que, obert novament el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit 
s’indiquen: 
 
 Sra. Morell Gómez: “No incidiré molt en la proposta perquè realment l’hem 

tractada en l’esmena. Només una matisació que volia fer, i s’ha quedat en l’aire en 
el moment anterior. Quan jo he parlat que capítol I ha pujat, sobretot a l’hora de fer 
el pressupost de 2019, no és que estiga pujant pels sous que ens hem pujat ací, tots 
els regidors de govern i de l’oposició; perquè el govern recorde que només s’ha 
incrementat 13.900 euros en el cost total del govern. És cert que aquest govern va 
decidir des dels seus inicis que l’oposició, tots els partits de l’oposició, tingueren un 
alliberat parcial. És cert, és una decisió que en l’anterior legislatura no es va produir 
i nosaltres vam decidir que fóra així, o almenys oferir-ho. Els partits de l’oposició 
l’han acceptada, la volen, consumiran els diners i per tant em sembla totalment 
raonable. Ho dic perquè en la proposta que es presenta de pressupost de 2019, no és 
l’increment de capítol I pel que cobrem ací els polítics; és pel reforç i la creació de 
nous llocs en la plantilla, per a dotar de més personal, sobretot de personal 
administratiu, els departaments. Demà hi ha una mesa de negociació i es pot vore 
l’increment de capítol I; també van a pagar-se els quadriennis. És a dir hi ha altres 
tipus de despeses, que no vol dir que és perquè ens hem pujat els sous sinó perquè 
l’ajuntament té una gran mancança de personal i necessita un reforç, i és el que hem 
fet, incrementar i dotar les partides de capítol I, en els departaments corresponents 
per a tindre més personal al servei públic. Respecte al fet que tot ho podem arreglar 
agarrant els diners del romanent de tresoreria, torne a incidir que no és correcta la 
percepció. El romanent de tresoreria no computa en la regla de despesa, sempre que 
siga del capítol VI i siga IFS, inversions financerament sostenibles. Què passa? Que 
els treballs d’altres empreses, el manteniment, el subministrament, no és capítol VI 
sinó capítol II, i no el pots finançar amb romanent, perquè quan passes t’incrementa 
la despesa, però tu el límit el tens per baix. Per tant tens un incompliment de la regla 
de despesa. I sí, és la mesura més injusta que hi ha en aquest ajuntament, que afecta 
a aquest ajuntament; és il·lògic que complint tots els paràmetres, ens obliguen a 
complir la regla de despesa; però hem de jugar amb això. I per suposat no hem 
enganyat a ningú quan aquest ajuntament i aquesta regidora va intentar liderar un 
moviment a la comarca per intentar demanar a la diputació una compensació, però 
quan les compensacions no es tenen aquesta regidora no es pot quedar esperant 
asseguda; si arriba l’any que ve, benvinguda siga, però mentre no arriba es continua 
donant solucions i treballant al respecte. No és cap mentida. Lluita de la regla de 
despesa, Sr. Salazar, l’estem lluitant dins del partit; de vegades aconseguirem coses, 
de vegades ens escoltes i de vegades no. Però estem lluitant, sense cap dubte, dins 
de totes els estructures perquè és la norma més injusta, però és la norma que hi ha, i 
mentre estiga vigent hem de complir-la. És cert, no podem baixar més del 2,1 el 
tipus impositiu, ens hauria agradat més, però amb aquestes regles anem a jugar; tot i 
continuarem buscant altres alternatives de finançament per a millorar, ho he dit 
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abans, la recaptació, perquè en les pròximes ordenances també es vorà, hem deixat 
d’ingressar per no fer modificacions d’ordenances, i hem deixat d’ingressar en 
llicencies urbanístiques i en llicències d’activitats, perquè no s’ha modificat 
l’ordenança; ara també la modifiquem, per a regularitzar coses que d’una altra forma 
no es podia fer l’ingrés. Són coses que anem treballant. Aquesta és la proposta que 
presentem, reducció del per cent, però també és cert que la bonificació per 
domiciliació puja del tres al cinc per cent; aleshores comença a compensar un dos 
per cent més.” 

 
 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Com he dit, ja ho hem parlat i no em repetiré més, jo 

pense que és insuficient la baixada. Repetesc també que tot el que siga baixar és bo, 
encara que siga insuficient. M’hauria agradat que almenys haguérem estat en la línia 
del 3,6% o del 4%, i pense que vostés tenen l’obligació de poder administrar els 
diners, els recursos propis, inventen, que és una forma de dir les coses, miren la 
fórmula, la més adequada per a poder utilitzar de la millor forma, i més objectiva, 
els diners que tenim. Gràcies a Déu, gràcies a l’esforç que van fer els anteriors 
regidors delegats, hem arribat a una situació econòmica que per a mi és bona; ja 
voldrien molts ajuntaments tindre la situació econòmica que té l’Ajuntament 
d’Oliva. Jo crec que efectivament l’Ajuntament d’Oliva té moltes possibilitats, torne 
a dir, si sap administrar aqueixos diners, per a poder millorar els serveis, que n’hi ha 
molts que són millorables, sense haver de pujar impostos i al mateix temps donar un 
millor servei. Vostés tenen l’obligació, també l’obligació de demanar als 
responsables de l’estat, que són els qui administren les regles i lleis que marquen el 
funcionament de totes les administracions, en aquest cas la local. És una regla molt 
injusta i ahí hi ha marge per a poder treballar, insistir de forma constant perquè es 
canvie. I que al remat això vaja a premiar als qui fan els deures com cal i que 
castigue als qui no ho fan. L’Ajuntament d’Oliva sí que els ha fet i de moment no 
està sent compensat per la regla de despesa. Simplement això.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “Per acabar, tampoc vull ser massa repetitiu; però adone-se’n que 

nosaltres hem oferit la nostra ajuda, Sra. ponent d’Hisenda. L’hem ajudada i li hem 
demanat aqueixa baixada més important, i ens tindria al seu costat per a treballar; jo 
sé que governar és molt fàcil, que l’oposició pot dir baixeu, lleveu, però sé que 
després vostés poden dir d’on? I això és l’ajuda que li estàvem oferint, per a dir 
d’on, sense por, dient clarament d’on es pot llevar i d’on es poden recollir diners 
perquè els nostres ciutadans no paguen aqueixa pujada d’impostos. Mire, podem 
parlar de regla de despeses, de romanent de tresoreria, podem parlar de moltes 
coses, però jo li ho assegure, la gent no entendrà ni tan sols una mínima pujada d’un 
centèsima d’impostos, mentre l’equip de govern va a gastar-se al voltant de 200.000 
euros entre càrrecs de confiança i la seua Seguretat Social; estem parlant d’una 
quantitat de diners bàrbara; que ens estem preocupant pels 350.000 euros de 
l’alliberament de l’autopista, però no veig la mateixa preocupació per la despesa que 
suposarà aqueixos càrrecs de confiança, que molts anys anteriors, quan aquest 
ajuntament anava bé, no estaven i tots funcionaven bé, perquè els regidors eren 
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responsables, perquè els regidors no tots tenien dedicacions exclusives, i només amb 
la meitat o uns quants que tenien dedicació exclusiva, tots treballaven a una, tots 
anaven en conjunt, l’oposició participava, l’oposició ajudava a l’equip de govern, i 
aquestes coses no passaven. Ara vostés li donen una importància a una cosa, però no 
li donen importància a l’altra. Ja dic que des d’ací, des d’aquestos bancs de la part 
de l’oposició, si es fixen bé estem dient alt i clar que ens tenen perquè els ajudem, 
d’on, d’on es pot llevar, d’on es pot dotar perquè la nostra població tinga més 
serveis; jugar tots. Però vostés no fan cas de res, vostés van a la seua, i després volen 
que participem en les seues propostes, que no veiem ni clares, ni raonables. Per això 
el Partit Popular, no ho veiem factible que puguem donar suport a aquesta proposta, 
perquè ve una baixada d’un 2,13% que hem calculat, la veritat que és ridícula, 
perquè venia fent-se d’una altra forma, que fins i tot ja la criticàvem prou quan 
estàvem vosté i nosaltres ací, en l’oposició; ara no anem a donar-li suport amb 
aquesta ridícula baixada que és irreal i que de baixada té poc.” 

 
 
 Sra. Pastor Bolo: “Després de tota l’exposició que s’ha fet ací, jo vull fer un 

esquema perquè la gent ho puga entendre. És veritat que en l’any 2013 es fa una 
revisió cadastral, i això ve del Ministeri d’Hisenda, amb una pujada de deu anys dels 
immobles; és a dir, del 2014 al 2023, els immobles aniran pujant, la base liquidable 
de l’immoble anirà pujant paulatinament. En l’any 2017 es va aconseguir que el 
coeficient, el tipus impositiu, que hui la regidora d’Hisenda porta la modificació que 
es calcularà amb la base liquidable de cada immoble, en 2017 va ser del 0,80, en 
2018 va ser del 0,72 i en 2019, que és el que hem pagat, del 0,65. Vosté planteja un 
0,64. Aqueixa és la modificació. Nosaltres li plantejàvem un 0,62 en l’esmena; és 
veritat que no ha quedat aprovada. Però la gent no té més que guardar el rebut de 
l’IBI, perquè com que la base liquidable de cada immoble pujarà, el coeficient que 
es calcule serà superior. Si vosté haguera acceptat l’esmena i haguera computat un 
0,62, els rebuts de l’IBI per al pròxim exercici s’haurien quedat igual. Això és molt 
fàcil. En abril rebrem, segurament tots a casa els rebuts de l’IBI. És molt 
comparable. El que no pot ser és que quan està en l’oposició quatre anys gallardege 
de baixada d’impostos, i quan canviem ja no ho ha baixada d’impostos. Projecte 
Oliva va ser conseqüent; ara i fins al final. És veritat que s’ha tingut, i es va fer un 
bon quadre; per això el meu company Paco ha dit de la tasca que va fer el regidor, 
perquè a la fi el que no es volia era que es pujara el rebut de l’IBI, i ara es pujarà el 
rebut de l’IBI; perquè d’una casa que val 77.600 euros, per exemple, si vosté li 
calcula el 0,62 serà un preu; i si li calcula un 0,63, que vosté, o Compromís i PSOE 
aprovaran, serà un altre. A la fi és el percentatge que es calcula amb el que val 
l’immoble. I això ja li dic jo que vosté pot dir que farà una baixada d’impostos. No, 
Sra. Morell, la base impositiva de les cases és una cosa. I al temps. No patesca que 
en abriol jo vindré amb el rebut de ma casa. Això és molt fàcil de comparar; i 
mirarem a vore quins impostos han baixat vostés. Era molt fàcil. Primer, pujar els 
sous; segon, pujar impostos. Ho han aconseguit. Enhorabona.” 
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 Sra. Morell Gómez: “Vaig a dir-li el mateix que vosté em diu a mi. Vosté en l’any 
2016 va aprovar i va pujar un 7% l’IBI. Un 7% va pujar directament. Vosté ja tenia 
romanent de tresoreria positiu i no tenia un incompliment de la regla de despesa, i 
podria haver destinat el romanent de tresoreria per a despesa corrent, i no es va fer. 
En l’any 2017 es va liquidar amb dos milions d’euros positiu, també podria haver 
destinat aqueixos diners a despesa corrent, i a inversions, perquè no tenien un 
incompliment de la regla de despesa, i ho podia fer i no es va fer. És a dir hi ha 
decisions que de vegades es prenen perquè aqueixes són les decisions que en aqueix 
moment es prenen, i s’han d’assumir les conseqüències; i jo he d’assumir la meua 
responsabilitat. la meua responsabilitat en aquest moment és que els serveis públics 
es donen de la millor forma possible. Jo crec que no cal molta demagògia per a 
preguntar a una persona del carrer com estan els serveis públics; com estem prestant 
els serveis públics aquest ajuntament, i no és d’aquest mes, ni del mes passat, ja fa 
temps. Vam tindre una crisi, vam tindre molts problemes de finançament, vam 
tindre un pla d’ajust; vam superar tot això. Ara també és el moment, i a mi m’agrada 
molt quan el Sr. Salazar diu que s’ha de pensar molt bé on van a destinar els diners, i 
fer una bona projecció econòmica. És el que estem fent. Si no, jo seria una 
irresponsable si vinguera hui ací a acceptar aquesta esmena, personalment com a 
regidora d’Hisenda, perquè sabria que el pressupost de l’any que ve hauria de llevar 
350.000 euros directes; directes de capítol II i capítol I; quan la proposta que va 
demà a la mesa de negociació amb els sindicats és incrementar el capítol de 
personal. Perquè encara els diré més, el pressupost de l’any 2019, el d’enguany, 
només per a inversions hi ha 100.000 euros que poden quedar lliures. No em val, ni 
tan sols gastar l’IFS del romanent de tresoreria; només tinc 100.000 euros. La resta, 
capítol I, capítol II. Sumem. Seria irresponsabilitat per la meua part. Que és cert que 
la gent, les persones, van a pagar un 3%; però si el tenen domiciliat només serà un 
1% més, perquè la bonificació de domiciliació puja. També s’ha de tindre en 
compte; no estem parlant d’un 3%, si està domiciliat paguen un 1% més. 
Simplement. No es pot abaixar més. Baixem un 20%, baixem un 30%; però el 
problema ve quan has d’ajustar la despesa, el pressupost, i a vore d’on lleves. Jo 
també escolte 200.000 euros en assessors. No hi ha assessors en aquest moment, hi 
ha dos secretaris de grup. Però jo he fet els números. Què suposa de més el dia que 
tinguem assessors? 36.000 euros. 36.000 euros respecte al govern anterior. Què 
costa més el govern actual, respecte a l’anterior? 13.900 euros. Aqueixos són els 
números. Diguem les coses com són. Però el nostre objectiu clar és gastar més en 
capítol I, perquè s’ha de reforçar personal; i no vull tornar-me a repetir, ampliar 
serveis, dotar els serveis, perquè al cap i a la fi estem als mínims en els serveis 
públics que estem prestant; i això no ho puc fer si perd directament 350.000 euros. 
Aqueixa és la raó.” 

 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Ja ho hem parlat tot, però la veritat que 36.000 euros 

només els assessors no crec que siguen, necessiten més; almenys no és la quantia 
que se’ns va dir que anàvem a destinar a cada assessor. Quatre per 24.000 euros, 
més la Seguretat Social, estaríem parlant de 130.000 euros aproximadament; a 
banda els secretaris de grup. Però no en són 36.000. S’han de dir les coses com són. 
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Ja li he dit jo al principi que si tan justos anem, a la millor hauríem de prescindir 
dels assessors. Ja no dic la figura del secretari de grup, perquè amb tots els meus 
respectes, jo he tingut secretari de grup mentre gestionava i sé el que és i és 
necessari; però els assessors, tenint en compte que vostés la majoria estan alliberats, 
a la millor no és necessari, i per tant si s’ha de retallar, s’haurà de retallar per ahí; no 
en serveis. Això s’ha d’esclarir i s’han de dir les coses com són. Aqueixa és la 
puntualització que faig; i repetesc, tot i que el 2% per a mi no és suficient que es 
baixe, a mi m’hauria agradat la rebaixa del 2018 i la del 2019, que estava al voltant 
del 4% i després el 3,6%, pense que qualsevol intenció de baixar impostos sempre és 
bona, i per això votaré a favor. Altra cosa seria si no es tocaren, o intentaren pujar 
d’una forma o altra. Aqueixa és la qüestió; cal ajustar-se a la realitat, i la realitat és 
la que li acabe de dir, referent al tema dels assessors i altres; pense jo, almenys per 
la quantia que vostés ens van proposar que es destinarien a cada assessor.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “Per les paraules de la Sra. Morell, m’ha agradat molt quan ha dit 

que s’ha de dotar de personal per al servei públic. I demà tenim la reunió a la qual 
ens han convocat; sempre hem defensat aqueix servei públic, el personal que li fa 
falta a l’ajuntament, però com ha dit el Sr. Salazar, vostés ens van dir que anaven 
quatre assessors més dos secretaris. Això no és servei públic; això no és servei per a 
la ciutadania, és servei per a vostés. I vosté, que ha dit que només suposa una 
pujada, només de 36.000 euros en comparació al govern anterior, és que fa uns pocs 
mesos vostés estava asseguda on estic jo mateix i vosté criticava la partida que tenia 
aleshores l’equip de govern; i això que no tenien assessors, tenien quatre simples 
secretaris de grup; que nosaltres també ho criticàvem perquè era una figura que no 
teníem tots. I ara no és que no anem a tindre-la tots, és que vostés van a ampliar-la 
amb assessors, a 24.000 euros més la seua Seguretat Social. No parlem només dels 
sous, i ja no sumem, com li he dit abans, la pujada, perquè podran defensar el que 
vulguen que l’alcalde té el sou inferior a l’alcalde de Piles, o l’alcalde de Pego; ja 
pots anar a governs i preguntar per governs no hi ha cap govern que estiguen tots en 
dedicació exclusiva com tenen vostés. Nou dedicacions i mitja, d’un govern d’onze 
regidors. Només faltava que encara s’ho pujaren més. No estem donant exemple. 
Comencen vostés per donar exemple i entendrem a la millor aqeuixa intencionalitat 
de dir que volen vostés baixar impostos. Però açò, la veritat, no s’ho creu ningú i 
com ha dit la Sra. Pastor és fàcil comprovar-ho, i crec que a vosté aqueixa frase de 
la Sra. Pastor, si no recorde malament, li l’he escoltada més d’una vegada, en el 
tema de pressupostos o quan hi havia assumptes referents a hisenda. En el rebut de 
l’IBI, en el pròxim rebut de l’IBI, li deia al govern, al Sr. Canet, ho comprovarem 
Sr. Canet. I vostés ara faran el mateix. I és de veres el que s’ha dit; en el pròxim 
rebut de l’IBI comprovarem que aqueixa baixada que vostés estan defensant no serà 
possible. Així que li recomane que encara estan a temps d’agarrar la proposta de 
part de l’oposició, que tindrien excusa vostés, per dir-ho d’alguna forma, de 
tindre’ns agarrats, perquè és la proposta de l’oposició, aqueixa baixada, i que 
podríem ajudar entre tots a vore com retallem; però comencen per vostés, comencen 
pels seu càrrecs de confiança, que ara en tenen dos, però després en vindran quatre 
més i arribaran als sis; i si no, alguna cosa falla perquè és el que ens van informar a 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

24 

nosaltres. Però ja li dic, no ho veiem correcte, poden defensar molt de serveis 
públics, que hem de dotar la ciutadania, hem de dotar a l’ajuntament, però 
principalment s’estan dotant vostés. I això no ho diuen. Vostés estan dotant els seus 
grups d’una quantitat de diners que no és el que hauria de ser.” 

 
 Sra. Pastor Bolo: “Abans de contestar-li a la Sra. Morell, simplement dir que ens 

tornem a vore amb la nova tecnologia que té aquest ajuntament, que sembla ser que 
el plenari no s’està emetent. Curiosament el primer Ple no es va emetre i aqeust 
segon també té problemes tècnics.” 

 
 Sr. alcalde: “Si em permet, aquest matí han vingut a comprovar que efectivament 

tot funcionari perfectament, perquè o tornara a ocórrer el de l’altre dia, i tot 
funcionava correctament. No sabem per què abans del plenari no va l’emissió; s’està 
enregistrant. Si volen vostés podran tindre accés a l’enregistrament de veu; al remat 
el contingut és que interessa. Amb veu podran tindre vostés l’enregistrament, però 
desgraciadament no va; i hui de matí s’ha vingut, s’ha comprovat i efectivament 
anava. De qualsevol forma, mirarem amb major profunditat quins problemes hi ha.” 

 
 Sra. Pastor Bolo: “No em convenç; no sé si haurem de tindre un tècnic d’ara 

endavant ací perquè no passen aquestes coses. Per contestar-li a la Sra. Morell, és 
veritat, és cert, vosté porta poc de temps com a regidora d’Hisenda, els quatre anys 
que s’ha fet no li puc tirar res en cara. És així; és cert. Però sí que és de veres que 
aquest grup que ha portat àrees de gestió sí que demanàvem, i ací la meua 
intervenció va adreçada un poc al Sr. alcalde, per què tot era un entrebanc, que les 
partides no es podien augmentar, el pressupost no podia augmentar amb diners, per 
a poder donar millor servei; perquè és veritat que els serveis bàsics, com vosté ha 
dit, i jo estic totalment d’acord amb vosté, no estaven complint-se com cal; és cert, i 
això li ho he de dir al Sr. alcalde i no a vosté. Fa un any aquest grup, d’alguna forma 
aquest grup érem els culpables que el pressupost no estiguera, no va a vosté, també 
va al Sr. alcalde; estem a meitat d’octubre i el pressupost no està, no tenim cap 
esborrany; però fa un any Oliva s’enfonsava perquè Projecte Oliva no sabien què 
anaven a votar en el pressupost. Quasi com el temps posa a cadascú al seu lloc.” 

 
 Sr. alcalde: “Abans de donar-li la paraula a la Sra. Morell, li contestaré per les 

al·lusions. Jo no puc responsabilitzar més que a mi mateix que el pressupost no 
estiga encara. El pressupost no pot estar sense que l’annex de personal estiga 
aprovada. En abril es va portar una proposta de negociació, i la mesa va considerar 
oportú, legítimament, no tirar endavant amb la negociació i deixar-ho; a partir d’ahí 
no es podia portar el pressupost, perquè com vosté sabrà és imprescindible que 
l’annex de personal estiga aprovat per a poder aprovar el pressupost. Això ha passat 
el 2019. L’any 2018 jo em reitere amb el que vaig dir; el 2018 no podíem portar el 
pressupost; sí que podíem portar-lo, però sense saber si el pressupost prosperaria o 
no, no podíem portar-lo, i com el seu grup polític, que formava part del govern, 
nosaltres no li exigíem que el votara, simplement volíem saber quin era el seu vot, 
per a saber què votarien. Després en el plenari del pressupost ja vam saber que 
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vostés s’haurien abstingut. Si nosaltres no haguérem negociat el pressupost amb 
l’oposició, sabem que el pressupost no hauria prosperat perquè l’oposició, 
probablement, sense aqueixa negociació hauria votat en contra. Això va passar el 
2018, i em reitere i ho dic ací. El 2019 no és responsabilitat de l’anterior regidor 
d’Hisenda; ell tenia la seua proposta, però òbviament primer s’havia d’aprovar la 
proposta de personal i l’annex de personal, que insistesc per motius legítims i pels 
motius que va argumentar cada grup polític, en la mesa de negociació no vam tindre 
la majoria suficient per poder-la tirar endavant. No va poder prosperar el pressupost, 
van vindre eleccions, i una de les primeres tasques d’aquest govern va ser començar 
a treballar en l’aprovació d’aqueix pressupost, que com ha dit la regidora d’Hisenda, 
una vegada estiga conclosa la negociació de personal, ja podrem continuar amb la 
tramitació.” 

 
 Sra. Morell Gómez: “No m’estendré molt més. Jo agraesc si els partits de 

l’oposició em diuen que perfectament podríem treballar a presentar una proposta per 
a obtindre més recursos. Han estat les ordenances 20 dies hàbils publicats en la 
pàgina web, ha sigut el tràmit d’audiència pública, que s’ha complit en totes i 
cadascuna de les ordenances fiscals, no s’ha presentat cap tipus de recurs, ni 
al·legació, ni absolutament res, m’hauria agradat que en aqueix període d’audiència 
pública que m’hagueren fet arribar una proposta per a poder compensar aqueixos 
tributs, i jo l’hauria agraïda, l’hauria estudiat, l’hauria valorada, però he de 
confirmar que no se m’ha fet arribar cap proposta, de cap partit, ni de cap membre, 
ni de cap portaveu al respecte, que també ho hauria agraït. Jo ho agraesc moltíssim i 
quan vulguen presentar-me una proposta, per suposat que jo l’estudiaré; perquè no 
és que baixem un 20%; és a cadascuna de les partides que li hem de llevar el 20% o 
el 30%, o llevem el tribut complet. Jo agrairia que si estan disposats a treballar, que 
em facen arribar la proposta en un poc més de temps, en quines partides volen que 
lleve els 350.000 euros, que jo crec que aquest govern estaria molt satisfet que ens 
facilitaren aqueixa tasca. Conclouré que suposarà una reducció la proposta que es 
presenta, del tipus impositiu, d’un 2,13% i no hem pogut produir una baixada major 
del tipus impositiu, perquè no podem anar a perdre més ingressos perquè, em torne a 
ratificar, hi ha un paràmetre que és la regla de despesa que no podem incomplir. Dit 
açò sí que és cert que hem intentat millorar, ho vorem en altres ordenances fiscals, la 
fórmula per a facilitar els pagaments; hem millorat el pla de pagament personalitzat, 
hem millorat els fraccionaments perquè la gent puga acollir-se d’una forma més 
fàcil, més àgil, i com no, hem incrementat les bonificacions del 3% al 5%, que 
també va sumant-se a la millora i el benefici cap al ciutadà. Per la meua part no hi 
ha més a debatre, i jo crec que està tot més o menys esclarit.” 

 
El Ple de l’Ajuntament, amb 11 vots a favor (5 del Grup Compromís per Oliva, 5 vots 
del Grup Socialista Municipal, i 1 del Grup Municipal Ciudadanos), 6 vots en contra del 
Grup Projecte Oliva, i 3 abstencions del Grup Municipal del Partido Popular, acorda:  
 
Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança Fiscal reguladora de 
l’Impost sobre Béns Immobles, en els termes en què s’ha transcrit en el dictamen.  
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Segon.- Que se sotmeta a informació pública, per un període de trenta dies, mitjançant 
edicte que s’haurà de publicar en el tauler d'anuncis, en el Butlletí Oficial de la 
Província i en un diari dels de major difusió de la Província, perquè els interessats 
puguen examinar l'expedient i presentar les reclamacions que estimen oportunes. 
 
Tercer.- Que es done compte al Ple de l'Ajuntament de les reclamacions que es 
formulen per a resoldre-les. En el cas que no es presenten reclamacions, s'entendrà 
elevat automàticament a definitiu l'acord d'aprovació inicial. 
 
Quart.- Que l'acord d'aprovació definitiva o, si escau, el provisional elevat 
automàticament a aquella categoria, juntament amb el text de l'Ordenança o la seua 
modificació, es publique en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 
 
QUART.- DICTAMEN CI D'HISENDA I BÉNS MUNICIPALS SOBRE 
MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L'IMPOST 
SOBRE CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d‘Hisenda i Béns Municipals, de 
data 4 d‘octubre de 2019, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 

“MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE 
L’IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES 

 
La present modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora de l'Impost sobre Construccions, 
Instal·lacions i obres té com objecte fonamental l’adequació de la redacció a la legislació actual, 
per tal d’incloure en el fet imposable la realització de les activitats administratives de control en 
els supòsits en els quals l'exigència de llicència fóra substituïda per la presentació de declaració 
responsable o comunicació prèvia en els termes establerts per el Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós o de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, així 
com alguns aspectes tècnics per millorar la redacció de l’ordenança fiscal. Per altra banda, el 
tipus impositiu, mantenint-se dins dels terminis legals, s’incrementa un 10% per tal aconseguir 
recursos municipals que financen els serveis municipals. 
 
Vistes les atribucions que confereixen els articles 21 de la Llei de Bases de Règim Local i 41 del 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats locals i en virtut de la 
delegació realitzada en la tinent d'alcalde, Delegada d'Hisenda (PD 1985/19), la Comissió 
d'Hisenda, amb el vot favorable de Dª. Ana Mª Morell Gómez (representant del Grup Socialista 
Municipal, 5 vots), Sr. Josep Escrivá Savall (representant del Grup Compromís per Oliva, 6 
vots), el vot desfavorable del Sr. Francisco Escrivá Mata (representant de Projecte Oliva, 6 
vots), i Sr. José Salazar Cuadrado (representant del Grup Municipal Ciudadanos, 1 vot), i 
l’abstenció del Sr. Salvador Llopis Ibiza (representant del Grup Municipal del Partit Popular, 3 
vots) DICTAMINA FAVORABLEMENT i eleva al Ple de l'Ajuntament següent 
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PROPOSTA D’ACORD 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora l'Impost 
sobre Construccions, Instal·lacions i obres, en els següents termes: 
 
ARTICLE TERCER.- FET IMPOSABLE 
3-1.- El fet imposable està constituït per la realització, dintre del terme municipal, de qualsevol 
construcció, instal·lació o obra per a la qual s'exigisca obtenció de la corresponent llicència 
d'obres o urbanística, s'haja obtingut o no aquesta, o la realització de les activitats 
administratives de control en els supòsits en els qual la exigència de la llicència fora substituïda 
per la presentació de la declaració responsable o comunicació prèvia, sempre que l’expedició de 
la llicència o l’activitat de control corresponga a l’Ajuntament d’Oliva. 
3-2.- Queden incloses en el fet imposable de l'impost: 
Les construccions, instal·lacions o obres que es realitzen en compliment d'una ordre d'execució 
Les construccions, instal·lacions i obres realitzades en la via pública per particulars o per les 
empreses subministradores de serveis públics, que comprendran tant les obres necessàries per a 
portar a terme l'obertura de sondatges i pous o rases, tendit de carrils, col·locació de pals, 
canalitzacions, escomeses i, en general, qualsevol moviment del paviment o voreres, com les 
que calguen per a efectuar la reposició, reconstrucció o arranjament del que s'haja destruït o 
deteriorat amb les expressades cales o rases 
Les obres que es realitzen en els cementiris, com construcció de panteons i mausoleus, reformes 
i col·locació de sarcòfags, làpides, creus i altres atributs, i les de fontaneria, clavegueram i 
galeries de serveis 
 
 
ARTICLE SETÉ.- QUOTA TRIBUTÀRIA 
La quota d'aquest impost s'obtindrà aplicant a la base imposable el tipus de gravamen del 3,64 
per cent. 
 
ARTICLE NOVÉ.- NORMES DE GESTIÓ 
9.1.- Segons allò que s’autoritza en l'article 103 del citat Text Refós de la Llei d'Hisendes 
Locals, per a la gestió del present impost s'estableix el règim d'autoliquidació i dipòsit previ de 
la totalitat de la quota resultant. 
9.2.- Juntament amb la sol·licitud de llicència d’obres o urbanística, la declaració responsable o 
la comunicació prèvia, segons corresponga, els subjectes passius estaran obligat a presentar 
simultàniament el justificant d’haver ingressat la quota resultant de l'autoliquidació practicada 
mitjançant document habilitat a aquest efecte, degudament emplenat i validat per la Tresoreria 
Municipal o per qualsevol Entitat col·laboradora, sense el requisit de la qual no es podrà 
tramitar el corresponent expedient administratiu. 
9.3.- L'autoliquidació, que tindrà caràcter provisional, es practicarà en els documents que 
l'Ajuntament habilitarà a aquest efecte, consignant-se com a base imposable provisional el del 
pressupost presentat amb la sol·licitud de llicència. 
La quota resultant tindrà la consideració d'ingrés a compte. 
9.4.- El termini per a ingressar en període voluntari l’import de l’autoliquidació practicada 
finalitzarà el mateix dia de la presentació de la sol·licitud de llicència d’obres o urbanística, de 
la declaració responsable o de la comunicació prèvia. 
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9.5.- En el cas de construccions iniciades sense que s’haja sol·licitat, aprovat o denegat la 
llicència d’obres o urbanística o presentat la declaració responsable o comunicació prèvia, els 
Serveis Econòmics Municipals procediran a practicar i notificar l'oportuna liquidació, que tindrà 
el caràcter de provisional si les obres no han conclòs. La base imposable es determinarà sobre la 
base d’allò previst en l'apartat 9.3 d’aquest article, a la finalitat del qual, si escau, els Serveis 
Tècnics Municipals evacuaran un informe que comprendrà la informació necessària. 
9.6.- En el cas que la construcció, instal·lació o obra no arribara a executar-se, els subjectes 
passius tindran dret a la devolució de les quotes satisfetes. 
 
SEGON.- Que se sotmeta a informació pública, per un període de trenta dies, mitjançant edicte 
que s’haurà de publicar en el tauler d'anuncis, en el Butlletí Oficial de la Província i en un diari 
dels de major difusió de la Província, perquè els interessats puguen examinar l'expedient i 
presentar les reclamacions que estimen oportunes. 
 
TERCER.- Que es done compte a l'Ajuntament Ple de les reclamacions que es formulen per a 
resoldre-les. En el cas que no es presenten reclamacions, s'entendrà elevat automàticament a 
definitiu l'acord d'aprovació inicial. 
 
QUART.- Que l'acord d'aprovació definitiva o, si escau, el provisional elevat automàticament a 
aquella categoria, juntament amb el text de l'Ordenança o la seua modificació, es publique en el 
Butlletí Oficial de la Província.” 
 
A continuació el Sr. Mata Cots, portaveu del Grup Municipal Projecte Oliva, presenta 
una esmena, que literalment diu: 
 
“Don Joan Mata Cots, com a portaveu del Grup Municipal Projecte Oliva-PRO Oliva, 
amb DNI 20047297-Z i a l’empara del que preveu l’article 97,5 del Reglament 
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals eleva al plenari de 
l'Ajuntament d’Oliva la següent esmena a la proposta de modificació d’ordenança fiscal 
reguladora de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres (ICIO): 
 
Esmena d’eliminació: 
Que la proposta d'Acord del dictamen de la Comissió d'Hisenda, referent a la 
Modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora de l'Impost sobre construccions, 
Instal·lacions i Obres es presente de forma disgregada en les dues propostes que inclou. 
Que la pujada del tipus impositiu de l'ICIO es presente de forma separada a la proposta 
de modificació de les normes de gestió del tribut. 
 
Esmena de substitució:  
Substituir l’article 7é (quota tributària), de la proposta presentada : “ La quota d’aquest 
impost s’obtindra aplicant a la base imposable el tipos de gravamen del 3,64 per cent”. 
 
Per aquesta nova redacció: “ La quota d’aquest impost s’obtindrà aplicant a la base 
imposable el tipus de gravamen del 3,31 per cent”. 
 
Esmena d’addicció: 
Afegir un 7é punt a l’article 5é (Bonificacions), amb aquesta redacció: 
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“5.7.- Les bonificacions fiscals establertes en aquest article no podran aplicar-se en 
expedients de legalització ni en aquells supòsits en que les construccions, instal·lacions 
o obres objecte de les mateixes hagen estat realitzades sense la preceptiva llicència 
municipal”. 
 
Atés que, obert el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit s’indiquen: 
 
 Sr. Escrivà Mata: “Aquesta esmena que hui presentem el Grup Projecte Oliva és 

un no a la pujada del 10% de l’Impost de Construcció i Obres. Demanem que se 
separe la pujada per un costat, i la modificació de les ordenances i adequació a la 
legislació vigent, ja que són dues coses diferents. Perquè si no és així, ens obligaran 
a votar en contra. I tornem al mateix, aquesta pujada va en contra dels nostres veïns, 
els qui es faran la seua reforma a casa, la seua obra xicoteta, perquè els grans 
constructors, i les grans obres, hui a Oliva no n’hi ha, o n’hi ha de ben poques. 
Demanem també que s’afija un punt perquè les bonificacions fiscals no puguen 
aplicar-se a les persones, o empreses, que hagen fet, o començat, l’obra sense la 
llicència oportuna, fent una il·legalitat. Estem en el mateix cas d’abans; els nostres 
veïns es mereixen respirar tranquils; si no hi ha deute, no té per què pujar els 
impostos.” 

 
 Sra. Morell Gómez: “Esta ve en la línia un poc del mateix argumentari que hem 

usat en el tema de l’IBI, però és cert que tampoc és just carregar sobre un únic tribut 
les compensacions per a poder garantir els serveis públics sinó que hem pensat que 
ara que també hi ha un actiu, s’ha animat la part urbanística i hi ha un increment, un 
repunt respecte als últims anys, pel que fa a llicències urbanístiques, considerem que 
aquesta part també ha de contribuir a l’economia local; i la proposta que s’ha 
presentat és incrementar del 3,31% al 3,64%. Si ens pregunta què suposa per a les 
arques municipal l’increment d’aqueix percentatge són 36.000 euros, l’increment de 
recaptació. No són molts diners, és una qüestió simbòlica, però a la fi crec que si 
altres sectors aporten a l’economia local, també és positiu, i que no tot siga anar a 
allò fàcil possiblement, que no siga anar als impostos de més recaptació sinó també 
ajustar tributs que durant tants anys no s’han tocat, no s’han actualitzat, no s’han 
revisat, i aquest és un que la llei permet encara l’increment major, i el que hem fet 
és, que encara que siguen 36.000 euros, que també la construcció ajude un poc a les 
arques municipals. Les ordenances es presenten i es modifiquen de forma conjunta; 
és una proposta de modificació d’ordenança conjunta, i el que no podem fer és 
presentar al llarg del plenari per a cada modificació de la mateixa ordenança un punt 
diferent. Aleshores és una proposta de modificació completa, única; es pot estar 
d’acord amb la modificació d’ordenança o no. Un partit pot compartir dos punts i un 
altre no, però al remat ha de valorar el partit si realment la modificació general paga 
la pena o no paga la pena, però el que no podem fer nosaltres és anar segregant totes 
les ordenances, de cada modificació fer un punt diferent per a tindre un dictamen 
diferent. Ve de forma completa, de forma conjunta i a la fi és la reflexió que han de 
fer els partits, si l’aproven o no; però no podem anar segregant cadascuna de les 
propostes de les modificacions de cadascuna de les ordenances.” 
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 Sr. Salazar Cuadrado: “En la mateixa comissió vaig votar en contra; està clar que 

està dient-nos vosté que a penes són 36.000 euros, que és molt poc; com poca és 
l’activitat encara la que es dóna ací a Oliva en el tema de la construcció; altres 
municipis, pròxims al nostre, sí que tenen una activitat constructiva prou més alta que el 
nostre. Jo pense que en aquest moment sembla que estàvem recuperant un poc, no 
massa tampoc, perquè ja li repetesc que ací a Oliva no és massa l’activitat del sector de 
la construcció. Si ara que comença, sembla, a recuperar-se un poc, comencem a pujar-li 
l’impost, no estem fent-li un favor al sector de la construcció, i més quan també ha dit ja 
el Sr. Escrivá Mata que la majoria hui ací a Oliva qui construeix són persones 
particulars, o xicotets empresaris i autònoms, però no grans empresaris, perquè no tenim 
tants grans empresaris que es dediquen al sector de la construcció, i els grans empresaris 
fan, de forma puntual, el que han de fer en un moment donat al llarg de l’any o dels 
anys; la majoria dels qui hui sol·liciten la llicència urbanística, com he dit, és gent d’un 
poder adquisitiu limitat i per tant pense que no és apropiat pujar absolutament res. 
Independentment que estiga separada una cosa de l’altra, que això és un altre tema a 
estudiar o no, que tampoc em sembla malament la proposta, però allò fonamental, el 
quid de la qüestió és que anem a pujar un 10% l’Impost sobre la Construcció, 
Instal·lacions i Obres, l’ICIO, i per tant no em sembla gens apropiat en aquest moment. 
Repetesc que sembla que estem recuperant-nos un poc, hem passat molts anys d’una 
situació sota mínims, en crisi, encara no hem eixit i ja estem posant-li el peu damunt a 
aquella persona que tinga la intenció de fer alguna reforma o algun tipus de construcció. 
El peu damunt, vostés diran que el peu no apreta massa, que només són 36.000 euros, 
però ja estem fent-los pagar més del que pagaven fins ara. Pense que no és el moment 
encara i la meua opinió, respecte a açò, que valga per al debat que vindrà, i també em 
sembla que l’esmena que presenta Projecte Oliva es pot estudiar, i és positiva, no ho 
veig negatiu, i per tant pense que s’hauria de contemplar, encara que, en el fons de la 
qüestió és el 10% més que hauran de pagar aquelles persones que a partir d’ara, una 
vegada aprovada, si és que s’aprova, que sembla ser que sí que s’aprovarà, perquè el 
govern està per la labor, haurem de pagar un 10% més a l’hora de sol·licitar una 
llicència urbanística. Aqueixa és la qüestió.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “El Grup Popular, d’igual forma. Jo crec que sí que es pot 

presentar un punt diferenciat. I si una esmena, com l’ha defensada el Sr. Escrivá, 
serveix perquè aqueixa pujada, simbòlica segons vostés -a mi això de pujar impostos 
i parlar de simbolisme, la veritat que no em fa cap gràcia- no es porte a cap, crec que 
encara estem en moment d’aprovar l’esmena, d’estudiar-la i de no portar a cap 
aqueixa proposta seua que comptarà amb els vots negatius de tots els grups de 
l’oposició, com han anunciat, perquè com bé ha dit el Sr. Salazar, Oliva encara no 
s’ha recuperat totalment en el tema de la construcció. Sí que és de veres que hem 
debatut en diverses comissions, l’augment d’hotels, el palau de congressos; és a dir 
estem intentant anunciar i lluitar perquè vinguen grans construccions que segur que 
si venen no seran els 36.000 euros que vostés estan parlant ara, però crec que no és 
el moment ara d’anunciar aquesta nova pujada d’impostos en llicències 
d’urbanisme. Haurien de deixar-ho estar, agarrar aquesta esmena i portar-la a cap, 
Sra. Morell.” 
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 Sr. Mata Cots: “Primer apuntar que possiblement estem en el llindar d’una nova 

recessió econòmica; això portarà la contracció, si comencem a pujar impostos, 
afavorirem la contracció. Jo crec que és el moment precisament d’alleugerar en 
aqueixos aspectes per a poder donar cert dinamisme. S’ha apuntat, a més, que 
s’incrementa només 36.000 euros el muntant total del que actualment estem 
recaptant, però hem de traslladar l’increment sobre l’esquena de cadascun dels 
particulars que va fent l’obra. Estem parlant de l’increment de recaptació que suposa 
per a l’Ajuntament d’Oliva, però és l’increment d’esforç que suposa per a cadascun 
dels particulars que fa l’obra. I sobre la separació, el que proposàvem en l’esmena, 
votar independentment l’adaptació de l’ordenança fiscal local a la normativa estatal, 
de forma separada de l’increment d’impostos, nosaltres ho consideràvem apropiat; 
perquè una cosa és complir amb un tràmit necessari per a adaptar la normativa local 
a allò que, fins i tots des d’Europa, ja ve marcat, i l’altra cosa és incorporar això en 
l’increment d’impostos. Vosté ens ha demanat que valoràrem si el conjunt general 
que es proposa en la proposta ens interessava més o no que la pujada d’impostos. 
Evidentment no anem a estar en contra que adaptem la nostra normativa a la 
normativa estatal, però no estem a favor que puga incrementar-se els impostos. Per 
això nosaltres demanàvem la separació a l’hora de votar. No estem demanant que es 
disgreguen totes les propostes que vinguen des d’Hisenda, o totes les modificacions 
d’ordenances en punt per punt, però evidentment sabem com s’ha col·locat la 
votació; s’ha col·locat de forma immediata per tal que puga passar i posar-nos en la 
tessitura d’haver de votar o no a favor d’adaptar la normativa al mateix tems que 
estan incrementant els impostos. Això és el que nosaltres considerem que és una 
cosa integrada que podria fer-se de forma disgregada. És així, vostés ho saben. Fan 
cares. Jo entenc que s’ha de valorar així. Una cosa és la pujada d’impostos i l’altra 
cosa l’adaptació. Si ho integren tot, no podem votar nosaltres, ni ningú dels qui 
estem ací de forma separada.” 

 
 Sra. Morell Gómez: “A vore, Sr. Mata, cuide un poc; de vegades quan diu vostés 

s’han col·locat. Ací en aquest plenari totes les ordenances s’aproven en un bloc 
únic. És cert que quan és un canvi normatiu i és una adaptació a la llei –si és que per 
llei no hauria de fer falta ni portar-les; si és que és una obligació, estiga d’acord 
vosté o no; és per llei, no caldria ni que votàrem. Però les modificacions 
d’ordenança tenen aquesta tramitació. Ací ningú ha col·locat res per a intentar 
col·lar-li a ningú; si és la interpretació que fa, perquè me la farà a mi, que la meua 
intenció és intentar col·locar canvis normatius, que vosté està a favor, faltaria més 
que en els canvis normatius els partits polítics no estiguérem d’acord, per a intentar 
col·lar-li una pujada d’impostos; perquè jo no intente col·lar-li a ningú, jo no 
amague res a ningú i tot està exposat en les memòries; ací no s’amaga res. Aquest 
govern no està amagant res, ni intentant col·locar res. Les ordenances fiscal, 
l’aprovació definitiva, s’aprova en bloc. Vosté té la llibertat de presentar esmenes, 
als punts que considere, i cada esmena es vota de la seua forma; podria haver 
presentat un full en cada esmena i cada esmena es vota de forma independent. Una 
vegada les esmenes s’han votat es vota la inclusió, l’ordenança fiscal amb la inclusió 
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d’aquelles esmenes que han prosperat, en un bloc únic. Jo ho explique perquè no 
m’agrada que em tatxen que jo intente col·lar-li res a ningú. Jo sempre tinc 
tendència a parlar clar. Jo no m’amague de les coses. Considerem que el sector 
urbanístic pot aportar a l’economia local; siguen empreses, siguen particulars, 
siguen xalets nous, siguen promocions noves, de l’àmbit que siga. Que estem parlant 
de percentatges molt baixets; es pot dir que carregen en l’economia local; bé, és uqe 
han participat la resta de ciutadans en altres tributs, en les taxes també participen els 
ciutadans, en l’IBI; les butxaques de tots i cadascú. Si ací els diners no els 
fabriquem. Ací els diners són dels contribuents, i són del poble d’Oliva. Ací ningú 
de nosaltres trau un duro; és a dir, ho paguem a través dels nostres impostos per a 
finançar els serveis. Però pensem, aquest govern ha pensat, que no està malament 
que també el sector urbanístic siga el moment d’aportar un poc també. Estem parlant 
de 36.000 euros a l’any, no és el final de l’economia urbanística. Estan ajudant els 
contribuents a través dels impostos. Hem pensat, es pot estar d’acord o no. I modere 
aqueix aspecte. Jo no intente col·lar-li-la a ningú. L’ordenança és clara i no s’amaga 
res a ningú. Pot presentar esmenes i es voten de forma independent.” 

 
 Sr. Mata Cots: “No ho he dit jo allò d’incloure’-ho; ha dit vosté que els partits 

polítics han de valorar si voten sobre el general o no. Ho ha dit vosté. Per tant jo el 
que li he contestat és precisament això, que si vostés ho inclouen tot, no em donen a 
mi l’opció de votar de forma independent. I és precisament això que nosaltres estem 
demanant. Vosté en aquest últim argumentari ha estat venint un poc a la meua. Li 
presentem aquesta esmena per tal de poder votar-ho de forma separada. Simplement 
això. I per últim i acabar. Sobre el sector urbanístic carregar i sobre els 36.000 euros 
que sumen en total, el sector urbanístic actualment no és el que es mou a Oliva. 
L’impost de construccions que es cobra a Oliva i que incrementaria en 36.000 euros 
no és sobre un sector urbanístic que estiga treballant com fa anys, en l’època del 
bum. Estem parlant de xicotetes obres de particulars que estant fent-se a casa. 
Simplement això. Respecte a modere el seu llenguatge o això que m’ha dit, disculpe 
si m`he equivocat en el to. No és la meua intenció; li demane disculpes si he donat a 
entendre precisament això, però jo li he contestat al seu argumentari inicial. Vosté 
m’ha fit que hauríem de votar sobre el general i els partits polítics valorar sobre el 
general, i jo li he dit que la votació del general la ostra valoració és precisament 
aqueixa, que si s’incorpora una adaptació normativa i un increment d’impostos, 
nosaltres no podem votar de forma separada i per tant la nostra valoració és la que ja 
ha argumentat el Sr. Escrivá.” 

 
 Sr. Escrivá Mata: “Jo supose que no amaga res. És fàcil. Vote que sí a l’esmena i 

així ho separem tot. Votem a una cosa que sí, a l’altra que no, i afegim que si un fa 
una il·legalitat no se’n beneficie d’això.” 

 
 
Se sotmet a votació l’esmena presentada pel Grup Polític Municipal Projecte Oliva, amb el 
següent resultat: 
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10 vots a favor (6 vots del Grup Projecte Oliva, 3 del Grup Municipal del Partido Popular, 
i 1 del Grup Municipal Ciudadanos) i 10 vots en contra (5 del Grup Compromís per Oliva i 
5 vots del Grup Socialista Municipal). 
 
Amb el vot de qualitat del Sr. alcalde, l’esmena presentada pel Grup Polític Municipal 
Projecte Oliva es desestima. 
 
 
Atés que, obert novament el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit 
s’indiquen: 
 
 
 Sra. Morell Gómez: “Adés m’ha quedat una cosa per tractar, que va un poc lligada 

a dos posteriors, quan jo havia adit al principi que no és només intentar recaptar, o 
no perdre ingressos respecte a l’any anterior, és intentar que la recaptació siga més 
eficient. Ací també s’ha produït la modificació en el fet imposable, d’introduir la 
declaració responsable com un mecanisme, un fet, que també requereix de 
tributació. Ja ho havia dit abans, m’havia avançat, perquè tant en les llicències 
urbanístiques com en les llicències d’activitat , aquelles que venien per declaració 
responsable havien deixat de tindre l’ingrés perquè no s’havia incorporat la seua 
regularització en les ordenances. Ací també ve la seua regularització per tal que a 
partir d’ara no perdem ingressos per no tindre una regulació correcta en les mateixes 
ordenances fiscals. Només em faltava fer aquest aclariment.” 

 
 
 Sr. Salazar Cuadrado: “A mi la Sra. Morell em sorprén quan diu que el sector de 

la construcció ha d’aportar a l’economia i tal. Vosté creu que no aporta res a 
l’economia? Aporta poc per al que hauria d’aportar, perquè la situació econòmica, 
millor dit l’activitat econòmica del sector de la construcció ací a Oliva encara no és 
prou potent, estem molt lluny d’altres èpoques; i també és veritat que al recessió està 
assetjant-nos, i segurament, i tan de bo m’equivoque, crec que no anirà a més. Però 
jo crec que no està en el tema de l’ICO el que ha d’aportar el sector de la 
construcció; ha d’aportar en allò que aporta, en llocs de treball, en magatzems de 
subministrament de material a empreses, particulars, i altres que fan les obres, els 
terrenys, les cases que es compren per a rehabilitar, etc. ahí és on està la vertadera 
economia, la vertadera aportació a la societat del sector de la construcció; no que ara 
hàgem de pagar un 10% més, 36.000 euros més. Això la veritat em sembla mal; és 
una quantitat que no s’hauria d’aplicar, perquè en aquest moment al construcció no 
s’ha recuperat, ni de lluny, encara que està pujant, respecte a aquestos anys de crisi 
que hem patit, i ara una pujada del 10% que pense que, ja li repetesc, no és gens 
apropiada en aquest moment. Per ridículs que siguen els 36.000 euros. Perquè el 
valor vertader de la construcció no és el que cobra l’ajuntament en si, sinó el que 
aporta realment al món laboral, que és moltíssim, i a l’economia, encara que en 
aquest moment estem encara sota mínims respecte a altres anys quan la cosa 
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funcionava prou millor que ara. Per tant sembla, repetesc, que no és un moment per 
a pujar impostos, menys encara aquest sector, que la majoria, ja li ho hem dit, des 
qui trauen la llicència hui en dia són particulars, xicotets empresaris, autònoms, etc. 
i per tant estem gravant una activitat que lluny de gravar-la hauríem d’estar ajudant-
la perquè tinga un volum més important del que té; i això no és ajudar-la és tot el 
contrari, és posar, com li he dit, el peu damunt, que d’una forma o altra estàs 
limitant; i sobretot no ajudant i el que fas és ralentitzar o gravar més l’activitat de la 
construcció, que en aquest moment no és moment adequat, sinó tot el contrari, és 
moment per a ajudar, i per a apretar i dificultar més aquesta activitat.” 

 
 
 Sra. Pastor Bolo: “El Grup Projecte Oliva votarà que no, com vam manifestar en la 

comissió. És cert que sí que estem a favor, dins de l’assumpte, de la declaració 
responsable, que la legislació actual ens ho requereix. Per tant, com que no podem 
votar les dues coses per separat, estem a favor perquè a més la legislació ens obliga. 
Sí a la declaració responsable; és cert que la persona que fa l’obra, que ve a demanar 
permís, i fa la seua declaració responsable que el que executarà en les obres és 
responsable si hi ha cap il·legalitat. Però com que està l’augment del 10% de l’ICIO, 
votarem que no a aquest assumpte.” 

 
 
El Ple de l’Ajuntament, amb 10 vots a favor (6 vots del Grup Projecte Oliva, 3 del Grup 
Municipal del Partido Popular, i 1 del Grup Municipal Ciudadanos) i 10 vots en contra (5 
del Grup Compromís per Oliva i 5 vots del Grup Socialista Municipal), amb en el vot de 
qualitat del Sr. alcalde, acorda:  
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora 
l'Impost sobre Construccions, Instal·lacions i obres, en els termes en què s’ha transcrit 
en el dictamen. 
 
SEGON.- Que se sotmeta a informació pública, per un període de trenta dies, 
mitjançant edicte que s’haurà de publicar en el tauler d'anuncis, en el Butlletí Oficial de 
la Província i en un diari dels de major difusió de la Província, perquè els interessats 
puguen examinar l'expedient i presentar les reclamacions que estimen oportunes. 
 
TERCER.- Que es done compte a l'Ajuntament Ple de les reclamacions que es 
formulen per a resoldre-les. En el cas que no es presenten reclamacions, s'entendrà 
elevat automàticament a definitiu l'acord d'aprovació inicial. 
 
QUART.- Que l'acord d'aprovació definitiva o, si escau, el provisional elevat 
automàticament a aquella categoria, juntament amb el text de l'Ordenança o la seua 
modificació, es publique en el Butlletí Oficial de la Província. 
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CINQUÉ.- DICTAMEN CI D’HISENDA I BÉNS MUNICIPALS SOBRE 
MODIFICACIÓ ORDENANÇA GENERAL DE GESTIÓ, RECAPTACIÓ I 
INSPECCIÓ DELS INGRESSOS DE DRET PÚBLIC DE L'AJUNTAMENT 
D'OLIVA I DE LA POTESTAT SANCIONADORA EN MATÈRIA 
TRIBUTÀRIA LOCAL. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d‘Hisenda i Béns Municipals, de 
data 4 d‘octubre de 2019, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“MODIFICACIÓ DE LA ORDENANÇA GENERAL DE GESTIÓ, RECAPTACIÓ I 
INSPECCIÓ DELS INGRESSOS DE DRET PÚBLIC DE L'AJUNTAMENT D'OLIVA I 
DE LA POTESTAT SANCIONADORA EN MATÈRIA TRIBUTÀRIA LOCAL 
 
La present modificació de l’Ordenança General de Gestió, Recaptació i Inspecció dels Ingressos 
de Dret Públic de l'Ajuntament d'Oliva i de la Potestat Sancionadora en matèria Tributària 
Local, té com a objectiu introduir millores en la redacció de l’ordenança, facilitar el pagament 
dels tributs amb la flexibilització dels fraccionaments e introduir la bonificació per domiciliació 
dels tributs i, entre altres, possibilitar el pagament mitjançant targeta de crèdit i/o de dèbit. 
 
Vistes les atribucions que confereixen els articles 21 de la Llei de Bases de Règim Local i 41 del 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats locals i en virtut de la 
delegació realitzada en la tinent d'alcalde, Delegada d'Hisenda (PD 1985/19), la Comissió 
d'Hisenda, amb el vot favorable de Dª. Ana Mª Morell Gómez (representant del Grup Socialista 
Municipal, 5 vots), Sr. Josep Escrivá Savall (representant del Grup Compromís per Oliva, 6 
vots), Sr. Francisco Escrivá Mata (representant de Projecte Oliva, 6 vots), Sr. Salvador Llopis 
Ibiza (representant del Grup Municipal del Partit Popular, 3 vots) i Sr. José Salazar Cuadrado 
(representant del Grup Municipal Ciudadanos, 1 vot), DICTAMINA FAVORABLEMENT i 
eleva al Ple de l'Ajuntament següent 

 
PROPOSTA D’ACORD 

 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança General de Gestió, 
Recaptació i Inspecció dels Ingressos de Dret Públic de l'Ajuntament d'Oliva i de la Potestat 
Sancionadora en matèria Tributària Local, en els articles que s’hi indiquen, que queden 
redactats en els següents terme: 
 
Art. 44è. Terminis de pagament. 
1. Els terminis de pagament seran els següents: 
a) El pagament en període voluntari de les quotes dels tributs de cobrament periòdic, en el 
termini de dos mesos, d’acord amb el següent calendari de cobraments: 
 

Des del dia 1 d’abril fins al 15 de juny o, 
si aquest dia no fos hàbil, fins a 
l’immediat hàbil següent. 

Impost sobre Béns Immobles. 
Taxa per la utilització privativa i 
l’aprofitament 
especial del domini públic. 
Taxa per la retirada de residus sòlids 
urbans. 
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Des del dia 1 de setembre fins al 31 
d’octubre o, si aquest dia no fos hàbil, fins 
a l’immediat hàbil següent. 

Impost sobre Activitats Econòmiques. 
Impost sobre vehicles de tracció mecànica 

b) El pagament en període voluntari de les quotes resultants de liquidacions, s’haurà de fer en 
els terminis següents:  
Si la notificació de la liquidació s’efectua entre els dies 1 i 15 de cada mes, des de la data de 
recepció de la notificació fins al dia 20 del mes posterior o, si aquest dia no fos hàbil, fins a 
l’immediat hàbil següent. 
Si la notificació de la liquidació es realitza entre els dies 16 i l’últim de cada mes, des de la data 
de recepció de la notificació fins al dia 5 del segon mes posterior o, si aquest dia no fos hàbil, 
fins a l’immediat hàbil següent.  
c) El pagament en període voluntari de les quotes resultants de les autoliquidacions, en el 
termini d’un mes a comptar des del dia en què es produeix la meritació, llevat que la 
normativa pròpia de cada tribut n’establisca un altre diferent. 
 
2. Les taxes per la utilització privativa o l’aprofitament especial del domini públic municipal, 
així com per la prestació de serveis públics o la realització d’activitats administratives de 
competència local es paguen en el mateix moment de la utilització privativa o l’aprofitament 
especial del domini públic municipal o la prestació del servei o l’activitat, o bé en els terminis 
establerts per l'ordenança respectiva. 
 
3. En aquells supòsits en què l’ordenança fiscal reguladora establisca l’obligació d’ingressar el 
tribut en anterioritat o simultàniament a la presentació de la sol·licitud d’autorització o que 
aquesta no es tramitarà sense que prèviament s’acredite el pagament del tribut corresponent, el 
termini de pagament en període voluntari s’entendrà que finalitza el mateix dia de presentació 
de la sol·licitud que inicie l’expedient administratiu. 
 
4. Pels deutes tributaris liquidats per l’Administració tributària municipal que no han estat 
satisfets en el període voluntari s’iniciarà el període executiu i la seva recaptació s’efectuarà per 
la via de constrenyiment. 
 
5. El termini de pagament una vegada iniciat el període executiu i notificada la providència de 
constrenyiment serà: 
a) Si la notificació de la providència es realitza entre els dies 1 i 15 de cada mes, des de la data 
de recepció de la notificació fins al dia 20 de l’esmentat mes o, si aquest dia no fos hàbil, fins a 
l’immediat hàbil següent. 
b) Si la notificació de la providència es realitza entre els dies 16 i l’últim de cada mes, des de la 
data de recepció de la notificació fins al dia 5 del mes següent o, si aquest dia no fos hàbil, fins a 
l’immediat hàbil següent. 
6. En el supòsit que s'haja concedit un ajornament o fraccionament del pagament, cal atenir-se a 
allò que disposen els articles 117è i següents d'aquesta Ordenança. 
 
Article 44é.Bis.- Pla Personalitzat de Pagament. 
1. Definició. El Pla Personalitzat de Pagament és un sistema especial de pagament que permet 
realitzar ingressos periòdics, a compte del deute anual estimat corresponent a tributs de 
cobrament periòdic. 
No es cobraran interessos de demora, sempre que es paguen les fraccions en els terminis 
indicats. 
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2. Requisits. 
a) L’import total anual del deute tributari en voluntària, referit a la suma dels tributs assenyalats 
en el paràgraf 1, ha de ser superior a 300 euros. 
El dit import es calcularà prenent com a referència les dades-base de l’exercici anterior a 
l’aplicació del pla personalitzat de pagament, inclosos els beneficis fiscals que li corresponguen. 
b) Haurà de domiciliar obligatòriament el pagament de les quotes en un únic compte. 
A més d’aquests requisits, si l’interessat haguera incomplit anteriorment un Pla Personalitzat de 
Pagament i, com a conseqüència d’aquest incompliment l’Administració haguera considerat 
cancel·lat el dit Pla Personalitzat de Pagament, serà requisit necessari que l’interessat no tinga 
cap deute pendent de pagament en executiva amb l’administració municipal. 
 
3. Periodicitat dels pagaments. L’interessat podrà seleccionar la següent periodicitat de 
pagament: 
a) Mensual: Consistirà en deu quotes, el cobrament de les quals es realitzarà els dies 5 dels 
mesos de febrer a novembre, ambdós inclosos. 
b) Bimestral: Consistirà en sis quotes, el cobrament de les quals es realitzarà els dies 5 de febrer, 
5 d’abril, 5 de juny, 5 d’agost, 5 d’octubre i 5 de novembre. 
c) Trimestral: Consistirà en quatre quotes, el cobrament de les quals es realitzarà els dies 5 de 
febrer, 5 de maig, 5 d’agost i 5 de novembre. 
d) Semestral: Consistirà en dues quotes, el cobrament de les quals es realitzarà els dies 5 de juny 
i 5 de novembre. 
e) Anual: Consistirà en una quota el cobrament de la qual es realitzarà el 5 de juny. 
Posteriorment, si escau, es girarà una quota de regularització el 5 de novembre, l'import de la 
qual estarà constituïda per la diferència entre la quantia dels rebuts que corresponen a l’exercici 
i l'abonada en el mes de juny. 
 
4. Sol·licitud. La persona interessada a acollir-se al Pla Personalitzat de Pagament haurà de 
presentar la sol·licitud abans de l’1 de desembre de l’exercici anterior a què es referix la petició, 
assenyalant la periodicitat del pagament que sol·licita i els rebuts que s’hi inclouen. A partir 
d’eixe moment quedarà adherit al Pla Personalitzat de Pagament en les condicions sol·licitades, 
llevat que l’Administració Tributària comunique la denegació per incompliment dels requisits. 
 
5. Quotes. D’acord amb les dades que tinga en el seu poder, l’administració efectuarà una 
estimació de l’import de les quotes que la persona interessada ha de pagar en cada fracció. 
Les quotes del Pla Personalitzat de Pagament es regularitzaran en els períodes de pagament 
assenyalats en l’article 44è d’aquesta ordenança. 
L’import de l’últim termini estarà constituït per la diferència entre la quantia dels rebuts que 
corresponen a l’exercici i les quantitats abonades en els terminis anteriors. 
 
6. Pagament anticipat. En qualsevol moment, la persona interessada podrà efectuar el pagament, 
d’una única vegada, de totes les quotes no vençudes, i causar baixa en el Pla. 
 
7. Modificació de dades. Sempre abans de l’1 de desembre, la persona interessada haurà de 
comunicar expressament a l’administració tributària qualsevol canvi en les dades de l’adhesió 
inicial, referida a la periodicitat dels pagaments, rebuts inclosos, o número de compte, que 
produirà efectes en l’exercici següent. 
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8. Certificats. Per a obtindre un certificat d’estar al corrent del pagament de qualsevol dels 
tributs acollits a esta modalitat de pagament, caldrà que s’haja produït el pagament íntegre del 
dit tribut. 
 
9. Durada. La sol·licitud produirà efectes per als següents períodes voluntaris de pagament, i 
tindrà validesa per temps indefinit per als rebuts per als quals es va sol·licitar, sempre que no 
existisca manifestació expressa en contra per part del subjecte passiu i no deixen de realitzar-se 
els pagaments en la forma establerta. Per a renunciar a esta modalitat de pagament la persona 
interessada haurà d’abonar tots els rebuts el període voluntari de pagament dels quals haja 
finalitzat en el moment d’efectuar la renuncia. 
 
10. Falta de pagament. Des del moment que l’administració tinga coneixement de l’impagament 
d’un dels terminis, podrà deixar de carregar els terminis següents i considerar cancel·lat el 
fraccionament. En eixe moment, el règim de pagament anual passarà a ser el general, amb els 
terminis normals en voluntària. Si el deute estiguera vençut es procedirà al seu cobrament per 
les vies legalment establertes. Les quantitats ingressades en l’exercici pel Pla Personalitzat de 
Pagament s’aplicaran als rebuts fraccionats a criteri de l’administració, i s’entendran a compte 
els imports que no cobrisquen els esmentats documents de cobrament, posat el cas que queden 
quantitats pendents d’ingressar. 
 
11. Bonificació per domiciliació. Qui s’acullga al Pla Personalitzat de Pagament gaudirà de la 
bonificació a què es refereix l’article 116.4 d’aquesta ordenança, que s’incrementarà fins als 5 
per cent i s’aplicarà sobre les quotes municipals pagades mitjançant aquest Pla. 
De cancel·lar-se el Pla Personalitzat de Pagament la bonificació s’aplicarà sols sobre l’import 
dels rebuts que s’hagen pagat en la seva totalitat. 
 
Art. 115è.bis. Targeta bancària (crèdit i dèbit) 
1. S’admet el pagament mitjançant targetes de crèdit i dèbit, sempre que la targeta a utilitzar 
estiga inclosa entre les que, amb eixa finalitat, siguen admeses per l’administració tributària 
municipal. 
 
2. Es facilitarà fer efectiu el pagament amb targeta bancària a les oficines d’atenció al ciutadà 
que determine l’Ajuntament. 
 
3. El límit dels pagament a realitzar vindrà determinat per l’assignat per l’entitat emissora 
individualment a cada targeta i que, en cap cas, podrà superar la quantitat que s’establisca per 
l’òrgan municipal competent per cada document d’ingrés, no podent simultaniejar-se, per a un 
mateix document d’ingrés, amb qualsevol altre dels mitjans de pagament admesos. 
 
4. Els imports ingressats pels obligats al pagament mitjançant targetes de crèdit o dèbit no 
podran ser minorats com a conseqüència de descomptes per la utilització de les targetes o per 
qualsevol altre motiu. 
 
5. L’obligat tributari queda alliberat del deute tributari sols si el pagament per targeta és 
autoritzat per l’intermediari financer, llevat dels casos en els que el titular de la targeta haja 
donat ordre de retrocessió del pagament a la seva entitat financera, seguint els protocols 
establerts per aquests casos pels intermediaris financers. 
No s’admetrà la retrocessió quan el titular de la targeta coincidisca amb el del deute tributari. 
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6. Els ingressos efectuats mitjançant targeta de crèdit i dèbit s’entendran realitzats el dia en què 
aquells hagen tingut entrada en els comptes municipals. 
 
Art. 116è. Domiciliació en entitat financera. 
6. Els rebuts domiciliats de tributs de meritació periòdica que s’hagen de fer efectius en el 
primer període de pagament del calendari assenyalat en l’article 44è d’aquesta ordenança, 
l’import dels quals siga igual o superior a 200 euros, seran objecte de fraccionament en dos 
terminis, no essent necessària la prèvia sol·licitud per part de l’obligat al pagament ni la 
constitució per aquest de la garantia a que fan referència els articles 121è i següents d’aquesta 
Ordenança. 
Les dates en què es farà el càrrec d’aquestes dues fraccions seran les dels càrrecs de la resta de 
rebuts de cobrament periòdic domiciliats, que coincidiran amb el primer dia hàbil del segon mes 
de cadascun dels períodes voluntaris de cobrança, respectivament. 
 
Art. 117è. Competència i terminis. 
1. Es podrà ajornar o fraccionar el pagament dels deutes tributaris i altres de naturalesa pública 
la titularitat de les quals corresponga a l’Ajuntament, d’acord amb el que preveuen els articles 
65 i 82 de la Llei general tributària i aquesta Ordenança. 
No obstant, no podrà ajornar-se o fraccionar-se el pagament dels deutes d'import inferior a 150 
euros, excepte en aquells casos discrecionalment apreciats per l'òrgan competent, quan es 
considere que l'ajornament o fraccionament siga l'única forma de poder procedir al cobrament 
del deute. 
 
2. Un cop liquidat i notificat el deute, l'Administració tributària municipal en pot ajornar o 
fraccionar el pagament, després de la petició prèvia dels obligats, quan la seva situació 
econòmica financera els impedisca transitòriament fer el pagament dels seus deutes. 
Els terminis de pagament dels deutes ajornats o fraccionats seran els següents: 
a) Els deutes d’import fins a 1000 euros podran ajornar-se per un període màxim de sis mesos. 
b) els deutes d’import superior a 1000 euros i fins a 3000 euros podran ajornar-se per un període 
màxim d’un any. 
c) Els deutes d’import superior a 3000 euros i fins a 6000 euros podran ajornar-se per un 
període màxim de divuit mesos. 
d) Els deutes d’import superior a 6.000 euros podran ajornar-se fins a un període màxim de dos 
anys. 
No obstant això, amb caràcter excepcional i segons criteri de l’òrgan competent, es podran 
atorgar ajornaments i fraccionaments seguint criteris diferents als assenyalats. 
La quota mínima a pagar en cadascuna de les fraccions en cap cas podrà ser inferior a 25 euros. 
 
3. En tot cas, les quantitats el pagament de les quals s’ajorne o fraccione acreditaran l'interès de 
demora. Això no obstant, quan es garantisca el deute en la seva totalitat mitjançant un aval 
solidari d’entitat de crèdit o societat de garantia recíproca o mitjançant un certificat 
d’assegurança de caució, l’interès de demora exigible serà l’interès legal que corresponga fins a 
la data del seu ingrés. 
 
4. No s’exigirà interés de demora en els fraccionaments de rebuts a què es refereix l’apartat 6 de 
l’article 116 d’aquesta ordenança. 
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5. L'òrgan competent per concedir els ajornaments i fraccionaments és l'alcalde-president o 
regidor en qui delegue, a qui igualment correspon l’apreciació de la situació de tresoreria de 
l’obligat al pagament en relació amb la possibilitat de satisfer els dèbits. 
 
Art. 137è. Embargament de béns. 
1. Transcorregut el termini fixat en la providència de constrenyiment sense que s’haja fet 
l’ingrés requerit, el/la tresorer/a o funcionari en qui delegue ordenarà l’embargament de béns i 
drets, amb respecte sempre al principi de proporcionalitat, en quantitat suficient per cobrir 
l’import del deute no ingressat, els recàrrecs del període executiu, els interessos i les costes del 
procediment de constrenyiment. 
 
2. A requeriment dels serveis de recaptació, l’obligat tributari haurà de facilitar una relació dels 
béns i drets integrants del seu patrimoni en quantia suficient per cobrir l’import del deute 
tributari. 
 
3. Donat el cas que, a través de la informació obtinguda com a conseqüència de les actuacions 
recaptatòries realitzades en el procediment de constrenyiment respecte de l’obligat, s’acredite 
que l’únic bé realitzable fos la vivenda habitual del mateix, es procedirà a iniciar expedient 
d’insolvència provisional. 
En atenció al principi de proporcionalitat establert en els articles 3 i 169 de la Llei 58/2003, de 
17 de desembre, General Tributària, el procediment de constrenyiment es limitarà a 
l’embargament de la dita vivenda sense procedir a realitzar actuacions encaminades a la seva 
alienació. S’actuarà d’igual forma amb el deute que, en endavant, merite l’obligat i que es veja 
incurs en el procediment de constrenyiment. 
En cas de solvència sobrevinguda, transmissió del bé, execució de creditors preferents o altres 
semblants, es continuarà el procediment de constrenyiment. 
 
Art. 141è. Alienació dels béns embargats. 
1. El/la tresorer/a municipal acordarà l’alienació dels béns embargats mitjançant subhasta per tal 
de cobrir el dèbit perseguit, recàrrec, interessos i costes del procediment, evitant si fos possible, 
la venda d’aquells béns de valor notòriament superior al dèbit, sense perjudici de poder 
autoritzar l’alienació dels que siguen necessaris. 
 
2. L’ acord d’alienació serà notificat a l’obligat al pagament, al seu cònjuge si es tracta de béns 
de guanys o de l’habitatge habitual, als creditors hipotecaris o pignoratius, als copropietaris i 
dipositaris i, en general o tota persona titular de dret inscrit en el registre públic corresponent, 
amb posterioritat al dret de l’Ajuntament. 
 
3. L’acord d’alienació únicament podrà impugnar-se si les diligències d’embargament han estat 
notificades segons allò que disposa l’apartat 3r de l’article 112è de la Llei general tributària. En 
aquest cas, contra l’acord d’alienació només seran admissibles els motius d’impugnació contra 
les diligències d’embargament als que fa referència l’apartat 3r de l’article 170è de l’esmentada 
Llei 58/2003 i l’apartat 3r de l’article 139è de la present Ordenança. 
 
4. L’Administració tributària no podrà procedir a l’alienació dels béns i drets embargats en el 
curs del procediment de constrenyiment fins que l’acte de liquidació del deute tributari executat 
siga ferm, llevat dels supòsits de força major, béns alterables i béns en els quals hi haja un risc 
de pèrdua imminent de valor o quan l’obligat tributari en sol·licite de manera expressa 
l’alienació. 
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5. La subhasta pública serà el procediment ordinari d’alienació dels béns i drets embargats, que 
es desenvoluparà d’acord amb les previsions del Reglament general de recaptació. 
La Mesa de la subhasta estarà composta per un President, un Secretari i fins a un màxim de tres 
vocals. 
El President serà el/la tresorer/a municipal, que podrà delegar les seves atribucions. 
El Secretari serà el secretari de la corporació o funcionari en qui delegue. 
En tot cas, formarà part de la Mesa com a vocal, l’Interventor/a de l’Ajuntament o persona en 
qui delegue. 
La resta dels vocals seran designats per el/la tresorer/a d’entre el personal funcionari de 
l’Ajuntament d’Oliva. 
 
6. L’alienació per concurs o per adjudicació directa només és procedent en els supòsits previstos 
als articles 106è i 107è del Reglament general de recaptació. 
 
7. En qualsevol moment anterior a l’adjudicació dels béns, l’Administració tributària municipal 
ha d’alliberar els béns embargats si l’obligat extingeix el deute tributari i les costes del 
procediment de constrenyiment. 
 
8. A l’anunci de la subhasta de béns embargats constaran les condicions de la subhasta. 
 
9. El procediment de constrenyiment podrà concloure amb l’adjudicació de béns a l’Ajuntament 
quan es tracte de béns immobles o béns mobles, l’adjudicació dels quals puga interessar a la 
hisenda municipal i no s’hagen adjudicat en el procediment d’alienació. 
 
SEGON.- Que se sotmeta a informació pública, per un període de trenta dies, mitjançant edicte 
que s’haurà de publicar en el tauler d'anuncis, en el Butlletí Oficial de la Província i en un diari 
dels de major difusió de la Província, perquè els interessats puguen examinar l'expedient i 
presentar les reclamacions que estimen oportunes. 
 
TERCER.- Que es done compte a l'Ajuntament Ple de les reclamacions que es formulen per a 
resoldre-les. En el cas que no es presenten reclamacions, s'entendrà elevat automàticament a 
definitiu l'acord d'aprovació inicial. 
 
QUART.- Que l'acord d'aprovació definitiva o, si escau, el provisional elevat automàticament a 
aquella categoria, juntament amb el text de l'Ordenança o la seua modificació, es publique en el 
Butlletí Oficial de la Província.” 
 
Atés que, obert el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit s’indiquen: 
 
 Sra. Morell Gómez: “Vaig a intentar resumir-ho un poc, perquè el que hem 

intentat, o l’objectiu de la Delegació d’Hisenda, és intentar facilitar al contribuent 
per una part adherir-se al pla de pagament personalitzat, és a dir que tinga més 
facilitats a l’hora d’acollir-se perquè hem detectat que moltes persones en una 
situació econòmica un poc més dura, o més complicada, quan tenen problemes a 
l’hora de poder fer front als tributs en un exercici, resulta que no podien acollir-se al 
pla de pagament personalitzat per als tributs de l’any següent; una cosa que 
considerem un poc injusta, perquè la situació de l’ajuntament es pot permetre 
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facilitar que el contribuent puga pagar d’una forma més còmoda. Al remat què hem 
fet? Eliminar la restricció que deia que si tenien incompliments anteriors de tributs 
pendent, i que encara així puguen acollir-se al pla de pagament personalitzat. També 
hem incrementat, ho havia dit abans i m’he repetit moltíssim, les domiciliacions, 
pugen les bonificacions del 3% al 5%; això afavorirà moltíssim les domiciliacions, i 
a més el contribuent es beneficia d’un 2% més de bonificació al respecte. Hem 
regulat el pagament a través de la targeta bancària, que no el teníem regulat i s’ha 
incorporat ací. I una de les coses molt importants és que hem analitzat les peticions 
de fraccionaments i hem pogut observar que la normativa actual diu que d’ofici no 
es fraccionen aquells rebuts o aquells deutes pendents que siguen inferiors a 300 
euros. El que hem fet és baixar els límits, a partir de 150 euros qualsevol contribuent 
pot demanar un fraccionament; s’han incrementat els terminis de fraccionament. I 
crec que tot això va en ajuda del contribuent, per tal que ho tinga més fàcil a l’hora 
d’acollir-se als serveis tributaris que dóna l’ajuntament, com és aquest pla de 
pagament personalitzat.” 

 
 Sra. Pastor Bolo: “Com vam manifestar a la regidora d’Hisenda, la Sra. Morell, 

pensem que s’ha fet una gran tasca i anem a recolzar aquesta modificació 
d’ordenança, perquè com bé s’ha dit és un fraccionament molt personal a les 
famílies.” 

 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
SISÉ.- DICTAMEN CI D’HISENDA I BÉNS MUNICIPALS SOBRE 
MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER 
LLICÈNCIES URBANÍSTIQUES. 
 
 Informats del dictamen de la Comissió Informativa d‘Hisenda i Béns Municipals, de 
data 4 d‘octubre de 2019, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
 

“MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA  
TAXA PER LLICÈNCIES URBANÍSTIQUES 

 
La present modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora de la Taxa per Llicències 
Urbanístiques, té com objecte adequar la redacció a la legislació actual, per tal d’incloure en el 
fet imposable la realització de les activitats administratives de control en els supòsits en els 
quals l'exigència de llicència fóra substituïda per la presentació de declaració responsable o 
comunicació prèvia en els termes establerts per el Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel qual s’aprova el text refós o de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, així com alguns 
aspectes tècnics per millorar la redacció de l’ordenança fiscal. 
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Vistes les atribucions que confereixen els articles 21 de la Llei de Bases de Règim Local i 41 del 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats locals i en virtut de la 
delegació realitzada en la tinent d'alcalde, Delegada d'Hisenda (PD 1985/19), la Comissió 
d'Hisenda, amb el vot favorable de Dª. Ana Mª Morell Gómez (representant del Grup Socialista 
Municipal, 5 vots), Sr. Josep Escrivá Savall (representant del Grup Compromís per Oliva, 6 
vots), Sr. Francisco Escrivá Mata (representant de Projecte Oliva, 6 vots), Sr. Salvador Llopis 
Ibiza (representant del Grup Municipal del Partit Popular, 3 vots) i Sr. José Salazar Cuadrado 
(representant del Grup Municipal Ciudadanos, 1 vot), DICTAMINA FAVORABLEMENT i 
eleva al Ple de l'Ajuntament següent 
 

PROPOSTA D’ACORD 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora de la 
Taxa per Llicències Urbanístiques, en els articles que s’hi indiquen, que queden redactats en els 
següents terme: 
 
ARTICLE 2.- Fet imposable. 
1.- Constitueix el fet imposable de la taxa l’activitat municipal, tant tècnica com administrativa, 
tendent a verificar si els actes d’edificació i ús del sòl subjectes a llicència urbanística o la 
realització de les activitats administratives de control en els supòsits en els quals la exigència de 
la llicència siga substituïda per la presentació de la declaració responsable o la comunicació 
prèvia s’ajusten a les normes urbanístiques, d’edificació i policia previstes en la legislació i el 
planejament urbanístic. 
 
2.- No està subjecta a la taxa l'assenyalada activitat si, sense haver tingut lloc l'inici dels referits 
actes d'edificació i ús del sòl, el resultat de l'activitat de verificació, iniciada a instància de 
l'interessat, siga la denegació de llicència. 
 
3.- En el supòsit de llicència d'obres concedida en relació a un projecte bàsic, amb ulterior 
presentació del projecte d'execució i la seua aprovació, es meritaran sengles taxes, una pel 
projecte bàsic i altra pel d’execució, si bé per a la seua quantificació s'aplicarà la bonificació 
prevista en l'art. 6-4. 
 
4.- Als efectes de la taxa, les llicències que en modifiquen altres concedides anteriorment 
tindran la mateixa consideració que les noves llicències, si bé, en el cas que la nova sol·licitud 
de llicència s'haja formulat abans del transcurs d'un any des de la concessió de l'anterior, 
s'aplicarà la reducció en la quota prevista en l'article sisé.” 
 
ARTICLE 5.- Base Imposable i Quotes Tributàries 
Les taxes s'exigiran conforme a les bases i tarifes que es determinen en els epígrafs següents: 
 
a) Realització d'obres, construccions i instal·lacions subjectes a llicència urbanística o a la 
presentació de declaració responsable o comunicació prèvia. 
La quota tributària serà el resultat d’aplicar el 0,69% al pressupost presentat amb la sol·licitud 
de llicència, declaració responsable o comunicació prèvia. Quota mínima: 30 euros. 
 
b) Parcel·lacions urbanes i demolició de construccions. 
La quota tributària serà l’1% del valor que tinguen assenyalats els terrenys i construccions a 
l'efecte de l'Impost sobre Béns Immobles. Quota mínima: 300 euros. 
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c) Col·locació de cartells visibles des de la via pública. 
La quota tributària serà de 6 euros per metre quadrat de cartell o fracció. 
Col·locació de grues-torre. 
La quota tributària serà de 120 euros. 
 
d) Altres supòsits de subjecció distints dels anteriors 
La quota tributària serà de 20 euros. 
 
ARTICLE 6.- Exempcions, bonificacions i reduccions. 
No es concedirà cap exempció ni bonificació en l'exacció de la taxa. 
 
Això anterior s'entén sense perjudici de les subvencions que aquest Ajuntament atorgue per a 
impulsar i fomentar la millora de l'entorn urbanístic en els àmbits que a aquest efecte es 
delimiten. 
 
En el supòsit de finalització del procediment per desistiment de l’interessat les quotes a liquidar 
seran el 50% de les assenyalades en l'apartat anterior. 
 
En el supòsit de llicència d'obres concedida en relació a un projecte bàsic, amb ulterior 
presentació del projecte d'execució, la quota tributària de la taxa meritada per raó del projecte 
d'execució calculada conforme al disposat en l'article anterior, es reduirà mitjançant la deducció 
del 50% de la taxa satisfeta per raó del projecte bàsic: en tot cas, tal reducció no podrà ser 
superior al 50% de la pròpia quota calculada conforme a l'anterior article. 
 
En el supòsit de llicències que modifiquen altres concedides anteriorment (presentació d'un nou 
projecte comprensiu de la totalitat de les obres), si la nova sol·licitud de llicència s'ha formulat 
abans del transcurs d'un any des de la concessió de la llicència inicial, la quota tributària serà la 
següent: la diferència entre la quota ingressada en virtut de la llicència inicial i aquella que en 
principi resultaria del nou projecte, amb un mínim del 40% d'aquesta; mínim que serà del 20% 
si no han transcorregut 6 mesos des de la concessió inicial. 
 
ARTICLE 7.- Meritació. 
Es merita la taxa i naix l'obligació de contribuir, quan s'inicie l'activitat municipal que 
constitueix el fet imposable, amb la incoació de l'oportú expedient a sol·licitud de l'interessat o 
d'ofici per l'Administració Municipal. 
 
Si els serveis municipals comproven que s'ha realitzat o s'està realitzant qualsevol activitat 
subjecta sense obtenir la prèvia llicència preceptiva o haver presentat la corresponent declaració 
responsable o comunicació prèvia es considerarà l'acte de comprovació com la iniciació de la 
tramitació de la llicència, declaració responsable o comunicació prèvia, amb independència de 
la iniciació de l'expedient administratiu que puga instruir-se per a l’autorització d'aquestes obres 
o la seua demolició si no són autoritzables. 
 
ARTICLE 8.- Declaració. 
1.- Les persones interessades en l'obtenció d'una llicència d'obres presentaran, prèviament, en el 
Registre General, l'oportuna sol·licitud, acompanyant projecte, amb especificació detallada de la 
naturalesa de l'obra i lloc d'emplaçament, en la qual es farà constar l'import estimat de l'obra, 
mesuraments i la destinació de l'edifici i altres documents exigits en el Pla General. 
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2.- Si es tracta de llicència per a aquells actes en què que no siga exigible la formulació de 
projecte subscrit per tècnic competent, declaració responsable o comunicació prèvia, a la 
sol·licitud s'acompanyarà un Pressupost de les obres a realitzar, amb una descripció detallada de 
la superfície afectada, nombre de departaments, materials a emprar i, en general, de les 
característiques de l'obra o acte les dades del qual permeten comprovar el seu cost i altres 
documents exigits en el Pla General d'Ordenació Urbana d'aquest Municipi. 
 
3.- Si després de formulada la sol·licitud de llicència, presentada la declaració responsable o 
comunicació prèvia es modifica o amplia el projecte s’haurà de posar en coneixement de 
l'Administració municipal, acompanyant el nou pressupost o el reformat i, si escau, plànols i 
memòries de la modificació o ampliació i altres documents previstos en els apartats 1 i 2 
anteriors. 
 
ARTICLE 9.- Gestió 
1r.- Segons allò que s’autoritza en l'article 27 del Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, per a la gestió de la present taxa s'estableix el règim d'autoliquidació i dipòsit 
previ de la totalitat de la quota resultant. 
 
2n.- Les persones interessades en la realització de qualsevols dels actes d’edificació i ús del sòl 
subjectes a llicència urbanística o a la presentació de declaració responsable o comunicació 
prèvia que comporten l’activitat municipal que constitueix el fet imposable d’aquesta 
ordenança, presentaran en el Registre d'aquest Ajuntament la sol·licitud de llicència d’obres, 
declaració responsable o comunicació prèvia pertinent amb els requisits exigits i acompanyant a 
la mateixa justificant d'haver ingressat la quota resultant de l'autoliquidació practicada 
mitjançant el document habilitat a aquest efecte, degudament emplenat i validat per la 
Tresoreria Municipal o per qualsevol entitat col·laboradora, sense el requisit de la qual no podrà 
tramitar-se la sol·licitud de llicència. 
 
3r.- Tant la sol·licitud de llicència urbanística, declaració responsable o comunicació prèvia com 
l'autoliquidació es realitzaran en els documents que l'Ajuntament habilitarà a aquest efecte, que 
contindran els elements tributaris imprescindibles per a practicar la liquidació procedent. 
 
4t.- L'autoliquidació tindrà caràcter provisional, i es procedirà a la posterior comprovació per 
l'Administració Municipal de la veracitat de les dades declarades, a resultes d’això, si escau, es 
practicarà la liquidació definitiva oportuna, exigint del subjecte passiu o reintegrant-li la 
quantitat que puga correspondre. 
 
5é.- En el supòsit de sol·licitud de llicència urbanística, el pagament de la taxa no atorga ni 
pressuposa l'autorització urbanística, que no es produirà fins que s’haja concedit la corresponent 
llicència per l'òrgan competent. 
 
6é.- El termini per a ingressar en període voluntari l’import de l’autoliquidació practicada 
finalitzarà el mateix dia de la presentació de la sol·licitud de llicència d’obres o urbanística, de 
la declaració responsable o de la comunicació prèvia. 
 
7é.- Si els actes d’edificació i ús del sòl subjectes a llicència urbanística o a la presentació de 
declaració responsable o comunicació prèvia s’inicien sense que s’haja sol·licitat, aprovat o 
denegat la llicència d’obres o urbanística o presentat la declaració responsable o comunicació 
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prèvia, els Serveis Econòmics Municipals procediran a practicar i notificar l'oportuna liquidació, 
que tindrà el caràcter de provisional si les obres no han conclòs. La base imposable es 
determinarà sobre la base d’allò previst en l’article 5 d’aquesta ordenança, a la finalitat del qual, 
si escau, els Serveis Tècnics Municipals evacuaran un informe que comprendrà la informació 
necessària. 
 
SEGON.- Que se sotmeta a informació pública, per un període de trenta dies, mitjançant edicte 
que s’haurà de publicar en el tauler d'anuncis, en el Butlletí Oficial de la Província i en un diari 
dels de major difusió de la Província, perquè els interessats puguen examinar l'expedient i 
presentar les reclamacions que estimen oportunes. 
 
TERCER.- Que es done compte a l'Ajuntament Ple de les reclamacions que es formulen per a 
resoldre-les. En el cas que no es presenten reclamacions, s'entendrà elevat automàticament a 
definitiu l'acord d'aprovació inicial. 
 
QUART.- Que l'acord d'aprovació definitiva o, si escau, el provisional elevat automàticament a 
aquella categoria, juntament amb el text de l'Ordenança o la seua modificació, es publique en el 
Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
Atés que, obert el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit s’indiquen: 
 
 
 Sra. Morell Gómez: “Ho he explicat al llarg dels punts anteriors, el que ara anem a 

incorporar o regular en les nostres ordenances fiscals són tots aqueixos tràmits que 
tenim de declaració responsable; tant siga llicències d’activitats com llicències 
urbanístiques. A partir d’aquest moment ja queda regulat i a partir d’ara sí que 
podrem fer el cobrament d’una forma correcta, que fins ara ho havíem hagut de 
desestimar i no ho estàvem fent.” 

 
 Sra. Pastor Bolo: “És cert que la taxa no puja, es manté en el 0,69, i no estem fent 

més que, com ha dit la Sra. Morell, adequar la redacció que ens marca la legislació 
de la declaració responsable.” 

 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
Sent les 20.05 h, a causa d’una interrupció en el subministrament elèctric, el Sr. alcalde 
concedeix un recés en la sessió plenària. 
 
A les 20.10 h es reprén la sessió en el mateix lloc on havia quedat interrompuda, i es fa 
constar que durant el recés, per raons personals ha abandonat la sessió la regidora Sra. 
Llorens Llidó. 
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SETÉ.- DICTAMEN CI D’HISENDA I BÉNS MUNICIPALS SOBRE 
MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER A 
LA LLICÈNCIA D’ACTIVITATS. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d‘Hisenda i Béns Municipals, de 
data 4 d‘octubre de 2019, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 

“MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA  
TAXA PER A LA LLICÈNCIA D’ACTIVITATS 

 
La present modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora de la Taxa per Llicència d’Activitats, 
té com objecte adequar la redacció a la legislació actual, per tal d’incloure en el fet imposable la 
realització de les activitats administratives de control en els supòsits en els quals l'exigència de 
llicència fóra substituïda per la presentació de declaració responsable o comunicació prèvia en 
els termes establerts per el Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el 
text refós o de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, així com alguns aspectes tècnics per 
millorar la redacció de l’ordenança fiscal. 
 
Vistes les atribucions que confereixen els articles 21 de la Llei de Bases de Règim Local i 41 del 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats locals i en virtut de la 
delegació realitzada en la tinent d'alcalde, Delegada d'Hisenda (PD 1985/19), la Comissió 
d'Hisenda, amb el vot favorable de Dª. Ana Mª Morell Gómez (representant del Grup Socialista 
Municipal, 5 vots), Sr. Josep Escrivá Savall (representant del Grup Compromís per Oliva, 6 
vots), Sr. Francisco Escrivá Mata (representant de Projecte Oliva, 6 vots), Sra. Alejandra Tomás 
Doménech (representant del Grup Municipal del Partit Popular, 3 vots) i Sr. José Salazar 
Cuadrado (representant del Grup Municipal Ciudadanos, 1 vot), DICTAMINA 
FAVORABLEMENT i eleva al Ple de l'Ajuntament següent 
 

PROPOSTA D’ACORD 
 

PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora de la 
Taxa per Llicència d’Activitats, en els articles que s’hi indiquen, que queden redactats en els 
següents termes: 
 

ARTICLE 2.- Fet imposable 
1.- Constitueix el fet imposable de la taxa l’actuació municipal, de contingut tant tècnic com 
administratiu, tendent a l’atorgament de la llicència municipal d’activitats o la realització de les 
activitats administratives de control en el supòsits en els quals la exigència de la llicència fora 
substituïda per la presentació de la declaració responsable o comunicació prèvia, per a 
comprovar o verificar que s’ajusten a la normativa urbanística i d’activitats i que s’adeqüen al 
planejament i reuneixen les degudes condicions de tranquil·litat, sanitat, seguretat i salubritat, 
així com qualsevol altres exigides per les corresponents ordenances i reglaments municipals o 
d’altres ens públics que siguen d’aplicació per al seu normal funcionament, els següents 
immobles i altres béns: 
 

a) els locals o establiments destinats a activitats empresarials o, quan concorre un canvi d'ús de 
l'immoble, de caràcter professional. 
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b) els locals o establiments que, destinats a les activitats assenyalades en l'apartat anterior o a 
altres diferents, estiguin subjectes a particulars condicionaments mediambientals i/o de seguretat 
per raó de la pública concurrència, caràcter molest, perillós o altres característiques de l'activitat 
o de l'establiment. 
 

c) les instal·lacions, aparells etc. sotmesos a condicionaments mediambientals i/o de seguretat 
no afectes a una activitat subjecta a la llicència o que són objecte d'autorització independent. 
Aquestes instal·lacions i aparells s'entenen com a activitat a l'efecte del previst en la present 
ordenança. 
 

2.- Són casos de producció del fet imposable els següents: 
 

a) Implantació de l'activitat en un local o establiment determinat. 
 

b) Variació o ampliació de l'activitat desenvolupada en un local o establiment. 
 

c) Ampliació del local o establiment, en tot cas, així com qualsevol modificació de les 
condicions d'aquest que determini la necessitat d'una verificació de les mateixes. 
 

d) Represa de l'activitat d'un local o establiment que hagués romàs tancat al públic durant més 
d'un any. 
 

i) Canvi de titularitat de l'activitat, en el cas d'activitats qualificades i, en general, en totes 
aquelles en què la normativa vigent impose una nova comprovació de les condicions 
mediambientals i/o de seguretat. 
 
3.- A l'efecte del previst en aquesta Ordenança, s'entén per establiment o local tota edificació 
habitable que es destini, total o parcialment, a alguna de les activitats assenyalades en l'apartat 
primer, ja siga de forma directa, ja li serveixca d'auxili o complement o tingui relació en forma 
que li proporcione beneficis o aprofitament, com per exemple, seus socials, agències, 
delegacions, sucursals, despatxos, magatzems, dipòsits etc. 
 
4.- El canvi de titularitat, quan no concórrega cap dels supòsit previstos en l'apartat segon de 
present article, determinarà el pagament de la taxa prevista en l'epígraf 11 de l'article 5, per 
tramitació administrativa de la nova llicència. 
 
5.- La taxa exigida en relació a activitats professionals per raó de canvi d'ús del corresponent 
immoble –que es contempla en l'apartat 1-a de aquest article- exclourà l’exigència de la taxa per 
llicència urbanística que té per objecte la modificació de l'ús dels edificis. 
 
ARTICLE 8.- Meritació. 
1.- Es reporta la taxa i neix l'obligació de contribuir quan s'iniciï l'activitat municipal que 
constitueix el fet imposable. A aquests efectes, s'entendrà iniciada aquesta activitat en la data de 
presentació de l'oportuna declaració o sol·licitud de la llicència d'activitats, si el subjecte passiu 
les formulara expressament. 
  
2.- Quan l'obertura de l'establiment o l'entrada en funcionament de les instal·lacions haja tingut 
lloc sense haver-se presentat en anterioritat la corresponent declaració o obtingut prèviament 
l'oportuna llicència, la taxa es reportarà quan s'iniciï efectivament l'activitat municipal conduent 
a determinar si l'establiment o la instal·lació reuneix o no les condicions exigibles, amb 
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independència de la iniciació de l'expedient administratiu que pugui instruir-se per autoritzar 
l'activitat o decretar el seu tancament, si no fos autoritzable aquesta activitat. 
 
3.- L'obligació de contribuir, una vegada nascuda, no es veurà afectada, de cap manera, per la 
denegació de la llicència sol·licitada o per la concessió d'aquesta condicionada a la modificació 
de les condicions de l'establiment, ni per la renúncia o desistiment del declarant o sol·licitant 
una vegada finalitzat el corresponent expedient administratiu. 
 
ARTICLE 9.- Liquidació i ingrés. 
1.- La taxa s'exigirà en règim d'autoliquidació. L'ingrés de la taxa haurà de realitzar-se, en la 
Tresoreria Municipal o en la corresponent entitat col·laboradora, mitjançant el model 
d'autoliquidació habilitat a aquest efecte per l'Ajuntament, amb caràcter previ o simultàniament 
amb la presentació de la declaració o la sol·licitud de llicència, les quals hauran d'acompanyar-
se del justificant de l'ingrés, sense la qual cosa no podrà tramitar-se l’expedient que s’inicie. 
 
2.- L'autoliquidació tindrà caràcter provisional, procedint-se a la seva posterior comprovació pel 
departament corresponent. En cas que els elements tributaris declarats no coincideixin amb els 
comprovats per l'Ajuntament, aquest procedirà a practicar la liquidació definitiva oportuna, 
exigint del subjecte passiu o reintegrant-li, si escau, la quantitat que correspongui. 
 
3.- Quan l'obertura de l'establiment o l'entrada en funcionament de les instal·lacions haja tingut 
lloc sense haver-se presentat en anterioritat la corresponent declaració o obtingut prèviament 
l'oportuna llicència, i sempre que no s'haja formulat autoliquidació per l'interessat a resultes de 
l'actuació municipal, l'Ajuntament, previs els requeriments oportuns, practicarà liquidació que li 
serà notificada a l'interessat per al seu ingrés en els terminis reglamentaris, tot això sense 
perjudici de la imposició de les sancions que resultin procedents.  
 
4.- El pagament de la taxa no atorga ni pressuposa l'autorització municipal. 
 
5.- El termini per a ingressar en període voluntari l’import de l’autoliquidació practicada 
finalitzarà el mateix dia de la presentació de la declaració d’activitat no subjecte a autorització 
prèvia o sol·licitud de llicència d’obertura. 
 
SEGON.- Que se sotmeta a informació pública, per un període de trenta dies, mitjançant edicte 
que haurà de publicar-se en el tauler d'anuncis, en el Butlletí Oficial de la Província i en un diari 
dels de major difusió de la Província, perquè els interessats puguen examinar l'expedient i 
presentar les reclamacions que estimen oportunes. 
 
TERCER.- Que es done compte a l'Ajuntament Ple de les reclamacions que es formulen per a 
resoldre-les. En el cas que no es presenten reclamacions, s'entendrà elevat automàticament a 
definitiu l'acord d'aprovació inicial. 
 
QUART.- Que l'acord d'aprovació definitiva o, si escau, el provisional elevat automàticament a 
aquella categoria, juntament amb el text de l'Ordenança o la seua modificació, es publique en el 
Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
Atés que, obert el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit s’indiquen: 
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 Sra. Morell Gómez: “A mi em disculparan, perquè no em centraré tant en 

l’assumpte, sinó que voldria, igual que hem donat la benvinguda al nou secretari 
general, que estàvem esperant-lo, també vull acomiadar-me del tresorer, Jorge 
Garcia, perquè en breu cessarà i jo volia agraor la seua tasca, perquè vull recordar 
que el govern es va constituir el juliol, i en època estival s’ha quedat Jorge també 
per a intentar -són cinc ordenances fiscals que porten molta tasca darrere- revisar-
les, actualitzar-les, fer els respectius estudis, i l’11 de setembre ja teníem publicades 
a la pàgina web. Jo vull agrair la seua tasca, per a mi sempre és un plaer treballar 
amb ell. Acomiadar-lo i donar les gràcies a tot el Departament d’Intervenció, que 
sens dubte han treballat de forma molt ràpida, per a intentar solucions als problemes 
que tenim diàriament. Volia fer l’agraïment a Jorge, acomiadar-lo i a tot el 
Departament d’Intervenció.” 

 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Simplement dir que jo em sume al mateix agraïment.” 
 
 Sr. Llopis Ibiza: “D’igual forma, el Grup Popular agraïm l’esforç i li donem les 

gràcies.” 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
 
VUITÉ.- DICTAMEN CI DE FOMENT ECONÒMIC SOBRE PROPOSTA DE 
NOMENAMENT DEL MEMBRES DEL CONSELL LOCAL AGRARI. 
 
 Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Foment Econòmic, de data 
d‘octubre de 2019, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“TERCER.- Delegació d’Agricultura.-PROPOSTA DE NOMENAMENT DELS 
MEMBRES DEL CONSELL LOCAL AGRARI. Dictamen si escau 
 
La proposta presentada per el Sr. David González Martínez , Alcalde-President de l’Ajuntament 
d’Oliva, que es sotmet a dictamen de la Comissió es la que tot seguit es transcriu: 
 
“PROPOSTA DE NOMENAMENT DELS MEMBRES DEL CONSELL LOCAL AGRARI 
 
DAVID GONZÁLEZ MARTÍNEZ, Alcalde-President de l’Ajuntament d’Oliva, formula la següent 
proposta amb vista a la constitució del Ple del Consell Local Agrari Municipal. 
 
En compliment d’allò que preceptua l’article 4 del Reglament de Règim Interior i Funcionament del 
Consell Local Agrari d’aquesta ciutat, aprovat en Ple extraordinari de 18 d’octubre de 1994, es va lliurar 
notificació amb data 13 de juliol d’enguany als grups municipals, entitats, associacions i altres a què fa 
referència l’article esmentat, amb la finalitat que aquestos proposaren al Ple de l’Ajuntament els seus 
representants en l’esmentat Consell Local Agrari. 
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A data de hui han tingut entrada en el Registre General d’aquest Ajuntament els escrits dels grups 
municipals i entitats que tot seguit s’indica, dels quals s’adjunta còpia a la proposta: 
 
-Grup Projecte Oliva 
-Grup Municipal Compromís per Oliva 
-Grup Socialista Municipal 
-Grup Municipal del Partido Popular 
-Grup Municipal Ciudadanos 
-SAT 364 Novacitrus 
-Sociedades Agrarias de Transformación (de Riegos) 
-Associació Valenciana d’Agricultors 
-Unió de Llauradors i Ramaders 
-Sindicat de regs riu d’Alcoi (Partida Rural d'Oliva) 
 
Per tant, a l’empara d’allò disposat en el Reglament de Règim Interior i Funcionament del Consell Local 
Agrari, i allò disposat en la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, aquesta 
Alcaldia proposa al Ple l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió de Foment Econòmic, el 
nomenament com a membres Vocals del Consell Agrari Local de les següents persones: 
 
-En representació del Grup Projecte Oliva, el Sr. Enrique Parra Mañó 
 
-En representació del Grup Municipal Compromís per Oliva, el Sr. Miquel Domenech Cardona 
 
-En representació del Grup Socialista Municipal, la Sra. Maria Josep Llorens LLidó 
 
-En representació del Grup Municipal del Partido Popular, el Sr. Salvador Llopis Ibiza 
 
-En representació del Grup Municipal Ciudadanos, el Sr. José Salazar Cuadrado 
 
-En representació de SAT 364 Novacitrus, el Sr. Salvador Mestre Sanchis 
 
-En representació de Sociedades Agrarias de Transformación (de Riegos), el Sr. Enrique Morell Morató 
 
-En representació de l'Associació Valenciana d’Agricultors, el Sr. Vicente Climent Roig 
 
-En representació de la Unió de Llauradors i Ramaders, el Sr. Ferran Gregori Ferrer 
 
-En representació de Sindicat de regs riu d’Alcoi (Partida Rural d'Oliva), la Sra. Isabel Llorca Blasco 
 
La presidència del Consell Local Agrari la ostentará el Sr. Alcalde. En cas de absència el substituirà el 
regidor d'Agricultura Sr. Miquel Domenech Cardona 
 
Oliva, 27 de Septiembre de 2.019. L’Alcalde. Signat: David González Martínez ”  
 
La Comissió Informativa de Foment Econòmic, previ estudi i deliberació i, amb els vots 
favorables dels membres presents: Joaquin Calafat Rocher (Grup municipal Socialista) 5 vots 
ponderats; Yolanda Balaguer Pericas (Grup municipal Compromís per Oliva) 6 vots ponderats; 
Mireia Francesca Morera Alemany ( Grup municiapal Projecte Oliva) 6 vots ponderats) ; i 
Salvador Llopis Ibiza (Grup municipal Partit Popular ) 3 vots ponderats;  
 
dictamina FAVORABLEMENT la proposta i formula les següents: 
 

PROPOSTES D'ACORD: 
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PRIMERA.- Aprovar el nomenament com a membres Vocals del Consell Agrari Local de les 
següents persones: 
 

- En representació del Grup Projecte Oliva, el Sr. Enrique Parra Mañó 
 

- En representació del Grup Municipal Compromís per Oliva, el Sr. Miquel Domenech 
Cardona 

 

- En representació del Grup Socialista Municipal, la Sra. Maria Josep Llorens LLidó 
 

- En representació del Grup Municipal del Partido Popular, el Sr. Salvador Llopis Ibiza 
 

- En representació del Grup Municipal Ciudadanos, el Sr. José Salazar Cuadrado 
 

- En representació de SAT 364 Novacitrus, el Sr. Salvador Mestre Sanchis 
 

- En representació de Sociedades Agrarias de Transformación (de Riegos), el Sr. Enrique 
Morell Morató 

 

- En representació de l'Associació Valenciana d’Agricultors, el Sr. Vicente Climent Roig 
 

- En representació de la Unió de Llauradors i Ramaders, el Sr. Ferran Gregori Ferrer 
 

- En representació de Sindicat de regs riu d’Alcoi (Partida Rural d'Oliva), la Sra. Isabel 
Llorca Blasco 

 

La presidència del Consell Local Agrari l’ostentarà el Sr. Alcalde. En cas de absència el 
substituirà el regidor d'Agricultura Sr. Miquel Domenech Cardona 
 
SEGON.- Donar trasllat del present acord a tost els Grups municipals i a les Entitats amb 
representació en el Consell Local Agrari.” 
 
Atés que, obert el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit s’indiquen: 
 
 Sr. alcalde: “És una proposta, però la proposta el que fa és respectar el que cada 

grup polític i cada organització ha proposat. No hi ha cap decisió política sinó que és 
una proposta de tràmit.” 

 
 Sr. Parra Mañó: “Simplement dir que hem tardat tres mesos a constituir aquest 

consell, que esperem que no tarden tres mesos a fer la primera reunió. Simplement 
això.” 

 
 Sr. alcalde: “Dir que aquest consell tindrà la primera reunió, com a mínim, un mes 

abans que fa quatre anys, quan vostés portaven Agricultura. En qualsevol cas 
procurarem que el consell siga el més ràpidament possible, per això estàvem 
esperant que passar pel plenari.” 

 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
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NOVÉ.- DICTAMEN CI DE FOMENT ECONÒMIC SOBRE PROPOSTA 
CONVENI LABORA SERVEI VALENCIÀ TREBALL I FORMACIÓ. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Foment Econòmic, de data 
d’octubre de 2019, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“SEGON.- Delegació d’Ocupació i Empresa. "ACORD DE COL·LABORACIÓ ENTRE 
LABORA SERVEI VALENCIÀ D’OCUPACIÓ I FORMACIÓ I L’AJUNTAMENT 
D’OLIVA PER A LA PRESTACIÓ CONJUNTA DE SERVEIS D’INTERMEDIACIÓ 
LABORAL MITJANÇANT LA IMPLANTACIÓ DEL SERVEI PUNT LABORA" 
 
La proposta presentada per el Sr. Joaquin Calafat Rocher , Regidor Delegat d’Ocupació i 
Empresa, que es sotmet a dictamen de la Comissió es la que tot seguit es transcriu: 
 
“PROPOSTA CONVENI LABORA SERVEI VALENCIÀ OCUPACIÓ I FORMACIÓ 
 
JOAQUIN CALAFAT ROCHER, en qualitat de Regidor Delegat de l’Àrea d’Ocupació Empresa, i 
d’acord amb el Decret d’Alcaldia, número 2552/19, de data 27 de setembre de 2019, 
 
Vist l’informe emés per la Cap de Servei de data 1 d’octubre de 2019, que literalment informa 
 
“… Que havent rebut comunicació de LABORA Servei Valencià d’Ocupació i Formació, referent a la 
signatura d’un nou acord de col·laboració entre LABORA i l’Ajuntament d’Oliva, per estar encara vigent 
el conveni de col·laboració, subscrit entre el Servei Valencià d’Ocupació i formació i l’Ajuntament 
d’Oliva, en data 3 d’agost de 2012, amb l’objectiu de la prestació de serveis als ciutadans conjuntament 
de la intermediació laboral i la instal·lació del servei Autoservef, i que per haver-se subscrit amb antelació 
a la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic, s’haurà de procedir a la signatura 
d’un nou conveni.  
 
Per la qual cosa el conveni subscrit entre l’Ajuntament d’Oliva i el SERVEF, en data 3 d’agost de 2012 
(estipulació huitena de l’acord -Efectivitat i duració), és necessari iniciar la tramitació d’un nou conveni 
que s’adapte al que es preveu en la Llei 40/2015, i en particular als termini de vigència de convenis i, 
abans que es produïsca la fi del termini de vigència del conveni actual. 
 
D’acord amb la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic, estableix en la seua 
disposició addicional huitena, que els convenis vigents que no tingueren determinat termini de vigència o, 
existint, tingueren establerta una prorroga tàcita per temps indefinit en el moment de la seua entrada en 
vigor, s’adaptaran a aquesta, i tindran un termini de vigència de quatre anys a comptar des de l’entrada en 
vigor de la llei, el 2 d’octubre 2016. 
 
Que LABORA Servei Valencià d’Ocupació i Formació, com a organisme autònom adscrit a la 
Conselleria d’Economia Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball, té, entre altres, el control, les 
competències de gestió i control de la intermediació en el mercat de treball, així com la promoció 
d’accions d’informació i orientació professional a favor desocupades. 
 
Aquest nou acord de col·laboració entre LABORA Servei Valencià d’Ocupació i Formació i 
l’Ajuntament d’Oliva per a la prestació conjunta de serveis d’intermediació laboral mitjançant la 
implantació del servei punt LABORA, s’ajusta a la legalitat dels intervinents per a la signatura, així com 
fa referència al termini de vigència de 3 anys i possibilitat de pròrroga, encara que en l’actualitat en no 
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haver-hi denúncia expressa es troba prorrogat el signat en data 3 d’agost de 2012 amb el Servei Valencià 
d’Ocupació i Formació. 
 
El Conveni de Col·laboració fa referència entre altres: a la informació, renovació i tractament de la 
demanda d’ocupació, als ciutadans d’Oliva i comarca. Utilització de l’aplicació informàtica del Tauro 
(models normalitzats d’entrevista, així com taules d’ajuda. 
 
Per la qual cosa per a la posada en marxa del tràmit corresponent, per a la signatura del nou conveni, entre 
l’ajuntament d’Oliva i LABORA (Servei Valencià d’Ocupació i formació) és imprescindible que la 
Corporació Municipal aprove, en Ple o Junta de Govern, l’esborrany adjunt del nou conveni de 
col·laboració entre LABORA Servei Valencià d’Ocupació i Formació i l’Ajuntament d’Oliva, i remetre 
telemàticament a LABORA el corresponent Certificat de la Secretaria municipal, per al seu inici 
 
És el que s’ha d’informar, a Oliva, 1 d’octubre de 2019.” 
 
Per tot l’anterior exposat, aquest regidor Delegat, eleva la següent PROPOSTA d’ACORD: 
 
PRIMER: Subscriure amb LABORA Servei Valencià d’Ocupació i Formació, l’"Acord de Col·laboració 
Entre Labora Servei Valencià D’Ocupació i Formació i L’Ajuntament d’Oliva per a la Prestació Conjunta 
de Serveis D’Intermediació Laboral Mitjançant la implantació del Servei Punt Labora" i l’Ajuntament 
d’Oliva. 
 
SEGON: Remetre el Certificat de manera telemàtica de l’acord adoptat al Servei Valencià d’Ocupació i 
Formació  
 
TERCER: Facultar al Sr. alcalde-president per a realitzar totes les gestions oportunes, per a la 
subscripció del Conveni de Col·laboració de l’Ajuntament d’Oliva, amb el Director General de LABORA 
(Servei Valencià d’Ocupació i Formació). A Oliva, 2 d’octubre 2019.” 
 
La Comissió Informativa de Foment Econòmic, previ estudi i deliberació i, amb els vots 
favorables dels membres presents: Joaquin Calafat Rocher (Grup municipal Socialista) 5 vots 
ponderats; Yolanda Balaguer Pericas (Grup municipal Compromís per Oliva) 6 vots ponderats; 
Mireia Francesca Morera Alemany (Grup municipal Projecte Oliva) 6 vots ponderats; i 
Salvador Llopis Ibiza (Grup municipal Partit Popular ) 3 vots ponderats; dictamina 
FAVORABLEMENT la proposta i formula les següents: 

 
PROPOSTES D’ACORD: 

 
PRIMERA.- Subscriure amb LABORA Servei Valencià d’Ocupació i Formació, “Acord de 
col·laboració entre Labora Servei Valencià d’Ocupació i Formació i l’Ajuntament d’Oliva, per a 
la prestació conjunta de serveis de intermediació laboral, mitjançant la implantació del Servei 
Punt Labora”. 
 
SEGON.- Remetre el certificat, de manera telemàtica de l’Acord adoptat, al Servei Valencià 
d’Ocupació i Formació. 
 
TERCER.- Facultar l’alcalde-president per a realitzar totes les gestions oportunes, per a la 
subscripció del Conveni de Col·laboració de l’Ajuntament d’Oliva, amb el director general de 
LABORA Servei Valencià d’Ocupació i Formació.” 
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El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
 
DESÉ.-DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 2551/19, DE 
MODIFICACIÓ DELS MEMBRES DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL. 
 
Es dóna compte del Decret de l’Alcaldia de referència, que és del següent tenor literal: 
 
“RESOLUCIÓ DE L’ALCALDIA. 
Després de les eleccions locals del passat dia 26 de maig de 2019, i constituïda la 
Corporació en sessió de data 15 de juny de 2019, aquesta Alcaldia, per Decret Núm 
1986/19, de 15 de juliol, va resoldre nomenar membres de la Junta de Govern Local, els 
següents regidors: 

 Sra. Ana Maria Morell Gómez. 
 Sr. Josep Escrivá Savall. 
 Sr. Miguel Monzonís Sallemi. 
 Sr. Yolanda Navarro Vizcaíno. 

 
Considerant convenient donar participació a en aquest òrgan col·legiat a aquells partits 
de l’oposició que han manifestat el seu interès en formar part del mateix, i fent ús de les 
facultats que m'atribueixen els articles 21.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de 
les Bases de Règim Local i 43 i 44 del Reglament d'Organització, Funcionament i 
Règim Jurídic de les Entitats Locals, RESOLC: 
 
Primer.- Nomenar com a nous membres de la Junta de Govern Local, sota la 
Presidència de l’alcalde Sr. David González Martínez, els següents regidors: 

- Sr. Salvador Llopis Ibiza 
- Sr. José Salazar Cuadrado 

 
Segon.- Correspondrà a la Junta de Govern Local, integrada com s’ha dit, i sota la 
Presidència d’aquesta Alcaldia, l’assistència permanent a l’Alcaldia a en l’exercici de 
les seus atribucions, així com les que li delegue qualsevol òrgan municipal, o 
expressament li atribuesquen les lleis. 
 
Tercer.- Notificar la present resolució a les persones designades, amb la finalitat que 
presten l’acceptació dels càrrecs. 
 
Quart.- Donar compte d’aquesta Resolució al Ple de l’Ajuntament en la primera sessió 
que es realitze, notificar als designats, i publicar en el Butlletí Oficial de València, sense 
perjudici de la seua efectivitat a partir del dia següent de la signatura. 
 
Oliva, 27 de setembre de 2019. L’alcalde. Rubricat. La secretària actal. Rubricat.” 
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Assabentada la corporació es produeixen les manifestacions que tot seguit s’indiquen: 
 
 
 Sr. alcalde: “He de dir que hui mateix he signat un altre decret, que modifica 

aquest, i que se’n donarà compte en la pròxima sessió del Ple, per incorporar també 
a la regidora Sra. Yolanda Pastor Bolo, en representació del Grup Projecte Oliva, 
que hui mateix ha estat proposada pel mateix grup, per formar part de la Junta de 
Govern Local, i per tant he signat el decret i se’n donarà compte en la pròxima 
sessió.” 

 
 Sra. Pastor Bolo: “Agrair la consideració perquè el Grup Projecte Oliva, en aquest 

cas jo, estiga en la Junta de Govern Local.” 
 
 
 
ONZÉ.-DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 2552/19, DE 
MODIFICACIÓ DE LES DELEGACIONS DE COMPETÈNCIES. 
 
Es dóna compte del Decret de l’Alcaldia de referència, que és del següent tenor literal: 
 
DECRET DE L’ALCALDIA. 
Amb data 15 de juliol de 2019, en ús de les facultat que m’atribueix la Llei Regidora de 
les Bases de Règim Local, i amb l’objectiu de dotar de major eficàcia la gestió 
municipal i millorar la qualitat dels serveis públics, es van delegar competències 
d’aquesta Alcaldia a favor de diferents membres de la Corporació.  
 
Amb la finalitat de reforçar la gestió municipal, i millorar els serveis públics, es creu 
convenient dur a terme una reestructuració en les esmentades delegacions i les 
competències que les composen a més de introduir alguns canvis per a una millor 
comprensió de les diferents competències i exercici de les mateixes. 
 
Per tot això, de conformitat amb el que es disposa en l'article 21.3 de la Llei 7/1985, de 
2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, i 43 i 44 del reglament 
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats locals, RESOLC: 
 
 
PRIMER.- Modificar el Decret núm. 1985/19, de 15 de juliol, pel que fa a les 
delegacions específiques atorgades al Tinent d’Alcalde Sr. Josep Escrivà Savall per a la 
gestió dels assumptes en l’àmbit funcional de PARTICIPACIÓ CIUTADANA, 
MEMÒRIA DEMOCRÀTICA, i COMUNICACIÓ, INFORMACIÓ A LA 
CIUTADANIA I MODERNITZACIÓ DE L’ADMINISTRACIÓ conferint-li una 
DELEGACIÓ GENÈRICA d’atribucions de gestió i resolució dels assumptes en l’àmbit 
funcional de les matèries indicades. 
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SEGON.- Modificar el Decret núm. 1985/19, de 15 de juliol, pel que fa a les 
delegacions específiques atorgades al Tinent d’Alcalde Sr. Miguel Monzonís Sallemi 
per a la gestió dels assumptes en l’àmbit funcional de PLANEJAMENT URBANÍSTIC, 
PARCS, JARDINS I CEMENTERI, i SALUT PÚBLICA conferint-li una 
DELEGACIÓ GENÈRICA d’atribucions de gestió i resolució dels assumptes en l’àmbit 
funcional de les matèries indicades. 
 
TERCER.- Modificar la delegació d’atribucions efectuada mitjançant Decret núm 
1985/19, de 15 de juliol, en matèria de AGRICULTURA, a favor del Sr. Miguel 
Doménech Cardona, addient l’expressió «en cas de absència de l’Alcaldia» a la funció 
«Presidir el Consell Local Agrari.» 
 
QUART.- Dites delegacions, a la vista de les modificacions efectuades, quedaran com 
tot seguit s’indica: 
 

Primer.- Efectuar a favor dels la Srs. tinents d’alcalde, membre de la Junta de Govern Local, 
UNA DELEGACIÓ GENERICA d’atribucions de gestió i resolució dels assumptes en l’àmbit 
funcional de la matèria delegada, i que a títol enunciatiu, es recullen a continuació per a cadascun 
d’ells. 
 
1.- HISENDA, PATRIMONI I CONTRACTACIÓ: 
Tinent d’Alcalde: Ana María Morell Gómez. 
 
Àmbit funcional: 
 Gestió pressupostària. 
 Comptes municipals. 
 Hisenda i gestió tributària. 
 Patrimoni i Inventari de Béns. 
 Adquisició i alineació de béns. 
 Alteració de la qualificació jurídica de béns.  
 Formes d’utilització de béns de domini públic.  
 Cessió de béns.  
 La coordinació, seguiment i impuls de les propostes d'inici de contractació remeses per les 

diferents àrres al Servei de Contractació. 
 L'aprovació dels contractes d'obres, serveis i subministraments, gestió de serveis públics, 

contractes administratius especials i contractes privats si el seu import no supera el 10 per 
cent dels recursos ordinaris del pressupost, ni en qualsevol cas la quantia de sis milions 
d'euros, incloses les de caràcter plurianual si la seua duració és superior a quatre anys, sempre 
que l’import acumulat de totes les seues anualitats no supere ni el percentatge indicat, referit 
als recursos ordinaris del pressupost del primer exercici, ni la quantia assenyalada. 

 L'adjudicació de concessions sobre els béns i adquisició de béns immobles i drets subjectes a 
la legislació patrimonial si el seu valor no supera el 10% dels recursos ordinaris del 
pressupost ni l'import de tres milions d'euros, així com l'alienació del patrimoni, si el seu 
valor no supera el percentatge ni la quantia indicada. 

 L'aprovació dels contractes menors de tota índole conforme a l'establert a les Bases 
d'Execució del Pressupost. 

 L'aprovació dels Projectes d'obres i de serveis quan siga competent l'Alcaldia per a la seua 
contractació o concessió i estiguen previstos al pressupost. 

 Designació de la direcció facultativa de l'obra i nomenament del responsable dels contractes. 
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 L'aprovació dels Plans de Seguretat i Salut. 
 L'aprovació de les revisions de preus, devolucions de fiances i qualssevol actes d'execució 

del contracte administratiu que no corresponguen per disposició legal al Ple de la Corporació. 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

2.- GENT GRAN. 
Tinent d’Alcalde: Ana María Morell Gómez 
Les seues funcions són: 
 Organització dels actes del Dia de la Gent Gran i d'altres que se celebren. 
 Coordinar les associacions de jubilats 
 Coordinar la Llar de Jubilats i Pensionistes 
 Promoure programes per a millorar la qualitat de vida de la gent gran 
 Promoure accions de jubilació activa 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 
3.- PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
Tinent d’Alcalde: Josep Escrivá Savall 
Les seues funcions són: 
 Impulsar la formació d’associacions. 
 Redacció i negociació de la Carta de Participació Ciutadana. 
 Participar en el desenvolupament de les associacions com a representant de l’administració. 
 Coordinar les associacions de veïns amb l’ajuntament. 
 Impulsar un pacte cívic. 
 Coordinar el Servei d’Atenció al Ciutadà. 
 Coordinar les activitats públiques o festives, de les delegacions de caràcter social i de 

participació ciutadana. 
 Planificació i coordinació dels centres de participació ciutadana i del Centre Polivalent.  
 Dirigir i gestionar l’ús del parc de l’Hort de la Bosca. 
 Subscriure, en representació de l’ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

4.- MEMÒRIA DEMOCRÀTICA 
Tinent d’Alcalde: Josep Escrivá Savall 
 Seguir desenvolupant el projecte "Els camins de la memòria" (afegint entrevistes, fotografies, 

testimonis...).  
 Continuar amb els cicles anuals "Fem memòria", obrint-los a aportacions i testimonis locals 

(vivències del front, de la vida en la ciutat durant el conflicte bèl·lic, de la repressió...).  
 Continuar amb la tasca de retrobar familiars de víctimes, ajudant-los en la seua recerca 

d'informació i en la posada en contacte de persones amb interessos comuns en aquesta 
matèria. 

 Facilitar a les víctimes i els seus familiars, la recerca i l'esclariment dels fets de violència o 
persecució que van patir. 

 Col·laborar amb la Generalitat en tasques com ara la identificació de familiars, recollida de 
mostres d'ADN, etc.).  

 Identificació i adequada restitució de les víctimes mortals a què fa referència la llei Llei 
52/2007 de memòria històrica i la LLEI 14/2017, de 10 de novembre, de la Generalitat, de 
memòria democràtica i per la convivència de la Comunitat Valenciana. 

 Inventariar, i posar a l'abast dels investigadors/les investigadores, la documentació local 
existent de l'època de la II República, Guerra civil i immediata postguerra (dades repressió 
franquista). 
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 Impulsar i coordinar l'establiment de criteris de localització, senyalització i conservació in 
situ de llocs emblemàtics de la Guerra Civil, la repressió franquista, la lluita antifranquista i 
la transició democràtica. 

 Potenciar les activitats de les entitats memorialistes d’Oliva o que l’àmbit d’actuació tinga 
relació amb el municipi. 

 Subscriure, en representació de l’ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 
amb anterioritat pels òrgans competents. 

 
5.- COMUNICACIÓ, INFORMACIÓ A LA CIUTADANIA I MODERNITZACIÓ DE 
L'ADMINISTRACIÓ 
Tinent d’Alcalde: Josep Escrivá Savall 
 Col·laboració i assessorament en les estratègies de comunicació de la Corporació. 
 Disseny i planificació de campanyes informatives institucionals generals, sense perjudici de 

les específiques de cadascuna de les delegacions. 
 Difusió d’informació corporativa i institucional a través de la web municipal i xarxes socials. 
 Coordinació i participació en l’elaboració de suports o materials informatius i/o per a 

campanyes: díptics, butlletins, cartells … etc.. 
 Notes i dossiers de premsa i posterior difusió als mitjans de comunicació, que siguen 

confeccionades per cadascuna de les delegacions. 
 Suport i assessorament a les entitats en material de difusió. 
 Desenvolupar els Plans de Comunicació i imatge atenent a les estratègies i directrius 

aprovades. 
 Planificació i elaboració del Butlletí d’Informació Municipal i d’altres mitjans d’informació 

municipal. 
 Relació amb els mitjans de comunicació. 
 Avançar en la implantació de les tecnologies de la informació i les comunicacions a 

l’Ajuntament d’Oliva. 
 Millorar i adequar les infraestructures i els processos telemàtics dels serveis públics. 
 Fomentar, en coordinació amb la delegació de Participació Ciutadana, la interactuació dels 

ciutadans amb els serveis públics, a través de les noves tecnologies. 
 Implantació de la xarxa sense fils municipal: WiFi 
 Implantació de la signatura electrònica en les relacions de l’Ajuntament d’Oliva amb els 

ciutadans. 
 Implantació de solucions telemàtiques per tramitar procediments administratius de manera 

remota, com el registre virtual, tramitació de llicències urbanístiques, padró, descàrrega de 
rebuts, gestió d’autoliquidacions, consulta de situacions tributàries, etc. 

 Dirigir, gestionar i coordinar els serveis informàtics. 
 Subscriure, en representació de l’ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 
6.- PLANEJAMENT URBANÍSTIC: 
Tinent d’Alcalde: Miguel Monzonís Sallemi 
Àmbit funcional: 
 Dirigir la revisió del PGOU. 
 Proposta de modificació de les normes urbanístiques. 
 Rebre i coordinar les demandes d’informes que genere la delegació de medi ambient en 

materia d’estudi, disseny i projectes de futur. 
 Promoure l'aprovació de Plans Parcials, així com de la resta d'intruments de planejament 

urbanístic. 
 Promoure les actuacions urbanístiques. 
 Proposta de convenis urbanístics. 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
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7.- PARCS, JARDINS I CEMENTERI: 
Tinent d’Alcalde: Miguel Monzonís Sallemi 
Les seues funcions són: 
 Organitzar el treball de la Brigada de Jardineria. 
 Gestionar Parcs i Jardins, així com les necessitats materials dels mateixos 
 Elevar propostes i informes sobre planificació de zones verdes, parcs i jardins. 
 Coordinar el funcionament i el manteniment del servei públic del Cementeri Municipal. 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

8.- DELEGACIÓ DE SALUT PÚBLICA 
Tinent d’Alcalde: Miguel Monzonís Sallemi 
Les seues funcions són: 
 Elaborar plans i programes encaminats a potenciar estils de vida saludables. 
 Proposta de nous serveis sanitaris a l’administració autonòmica. 
 Planificació de campanyes de vacunació humana i animal. 
 Planificació de campanyes d’eliminació de paràsits i rosegadors. 
 Vigilar la salubritat general de les aigües. 
 Organitzar sistemes de control en la potabilització de les aigües de consum humà 
 Control dels indicadors de Salut Comunitària 
 Control del servei de la Canera. 
 Subscriure, en representació de l’ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

9.-ESPORTS:  
Tinent d’Alcalde: Yolanda Navarro Vizcaíno 
Les seues funcions són: 
 Representar l’administració local en aquells organismes que es creen per a la gestió de 

l’esport. 
 Supervisar el funcionament dels òrgans gestors que es creen. 
 Promoure accions davant dels organismes autonòmics, la diputació i l’estat per aconseguir 

recursos 
 Supervisar les instal·lacions esportives. 
 Proposar les millores d’infraestructura que requeresquen les instal·lacions esportives. 
 Supervisar i dirigir els Serveis Esportius Municipals. 
 Coordinar-se amb l’Assemblea Local d’Entitats Esportives d’Oliva (ALEEO) 
 Proposar subvencions i convenis a les Associacions esportives. 
 Fomentar i coordinar l’esport escolar, escoles esportives i esport de natura. 
 Fomentar l’associacionisme esportiu. 
 Potenciar els esports autòctons. 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

10.- FESTES: 
Tinent d’Alcalde: Yolanda Navarro Vizcaíno 
Les seues funcions són: 
 Proposar i planificar les activitats festives pròpies de l’ajuntament, i de les associacions 

festives. 
 Potenciar les festes locals. 
 Proposar els dies de festa local. 
 Representar la corporació local davant les juntes de festes. 
 Organitzar esdeveniments festius singulars. 
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 Subscriure, en representació de l’ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 
amb anterioritat pels òrgans competents. 

 
Segon. La Delegació genèrica de competències a favor dels regidors comprendrà tant la facultat de 
dirigir els serveis corresponents como la de gestionar-los en general, inclosa la facultat de resoldre 
actes administratius que afecten a tercers. 
Així mateix aquesta delegació comprén la resolució dels recursos de reposició que s’interposen als 
actes administratius delegats. 
 
Tercer.- Les resolucions que s’adopten per delegació s’entendran dictades per aquesta Alcaldia 
com a titular de la competència originària, i els actes administratius són executius i gaudeixen de la 
presumpció de legitimitat. 

 
Quart.- Conferir a favor dels Sr. regidors que es relacionen, UNA DELEGACIÓ ESPECIFICA 
d’atribucions per la gestió del següents assumptes: 
 
1.- TURISME I PLATGES 
Regidor: Joaquín Calafat Rocher 
Les seues funcions són: 
 Plans i programes per potenciar el turisme. 
 Supervisar les Oficines Municipals de Turisme, i altres òrgans i entitats creats amb la finalitat 

de potenciar el turisme. 
 Proposar accions encaminades al desenvolupament del Pla Estratègic de Turisme. 
 Presidir la permanent del Consell Local de Turisme i de qualsevol òrgan municipal de 

Turisme, en absència de l’alcaldia. 
 Proposar noves infraestructures en matèria de turisme. 
 Canalitzar les relacions amb entitats públiques i privades de naturalesa turística. 
 Promoure les festes d’interés turístic en col·laboració amb les delegacions d’esports, joventut 

i festes. 
 Fer el seguiment i control dels certificats de qualitat i banderes blaves, i les seues normes. 
 Actuacions de millora d’espais naturals en platges: cordó dunar, en col·laboració amb la 

delegació de Medi Ambient. 
 Proposar noves infraestructures en matèria de platges. 
 Promoure el Pla d’instal·lacions temporals i serveis de platja i zones turístiques en 

col·laboració amb altres àrees municipals. 
 Fer el seguiment i control dels certificats de qualitat, i les seues normes. 
 Subscriure, en representació de l’ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

2.- OCUPACIÓ-EMPRESA 
Regidor: Joaquín Calafat Rocher 
Àmbit funcional: 
 Promoure accions de formació per a la inserció laboral de la població aturada. 
 Organitzar estadístiques de treball, posant-les en relació amb les necessitats d’ocupació de les 

empreses. 
 Formació de Tallers d'Ocupació i altres instruments de foment de l'ocupació. 
 Dirigir i gestionar cursos de formació. 
 Dirigir i gestionar els convenies entre el SERVEF i l'Ajuntament. 
 Fomentar l´ocupació i la col.laboració amb el sector empresari. 
 Analitzar les necessitats i mancances laborals amb les empreses. 
 Subscriure, en representació de l’ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
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3.- DELEGACIÓ DE JOVENTUT  
Regidora: Anna Mena Zamora 
Les seues funcions són: 
 Gestionar l’Oficina d’Informació Juvenil. 
 Gestionar el Casal Jove 
 Proposar millores d’infraestructura juvenil 
 Foment de l’associacionisme juvenil. 
 Desenvolupar el Pla Integral de Joventut. 
 Promoció del Consell Local de Joventut. 
 Elaborar programes d’oci alternatiu per als joves. 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

4.- DELEGACIÓ DE BENESTAR ANIMAL  
Regidora: Anna Mena Zamora 
Les seues funcions són: 
 Creació d'un protocol i campanya d´actuació davant l´abandonament I el maltracte d'animals 

domèstics. 
 Control de colònies felines. 
 Creació d´espais d´oci i activitats animals per a una adequada convivència entre aquests i les 

persones. 
 Creació de campanyes de conscienciació i de reforç en la recollida dels excrements per al 

manteniment dels espais i vies públiques. 
 Inspecció i revisió de la situació domèstica dels animals per a garantir unes condicions 

òptimes. 
 Gestió de la protectora municipal. 
 Establiment de convenis de col.laboració amb associacions i col.lectius que lluïten pel 

benestar animal. 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 
 

5.- DELEGACIÓ D'IGUALTAT I DIVERSITAT  
Regidora: Anna Mena Zamora 
Les seues funcions són: 
 Promoure la participació de la dona mitjançant informació i formació als àmbits social, 

cultural i polític. 
 Desenvolupament i seguiment del Pla d'Igualtat Municipal. 
 Promoure programes globals d’integració de la dona en tots els àmbits de la societat. 
 Promoció de la Igualtat de Gènere mitjançant iniciatives de sensibilització i foment d'acords 

amb col·lectius, organismes i associacions. 
 Coordinació amb les associacions de dones existents. 
 Organització dels actes del Dia de la Dona i contra la Violència de Gènere. 
 Atenció i assessorament, i proposar mesures preventives contra les víctimes de violència de 

gènere. 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

6.- DELEGACIÓ DE BENESTAR SOCIAL  
Regidora: Yolanda Balaguer Pericás 
Les seues funcions són: 
 Proposar les ajudes en l’àmbit competencial que li corresponga, amb els recursos disponibles. 
 Planificar i organitzar el voluntariat social 
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 Coordinar les actuacions derivades d’aquesta delegació amb el gabinet Psicopedagògic 
 Planificar, organitzar i controlar als treballadors socials. 
 Aconseguir ajudes econòmiques i materials de les administracions provincial, autonòmica i 

estatal. 
 Planificar, organitzar i atorgar beques socials. 
 Establir un fons Econòmic i Social en col·laboració amb entitats privades 
 Conveniar amb entitats públiques i privades en matèria de Serveis Socials. 
 Coordinar els centres socials. 
 Promoure la integració social, educativa i laboral de les persones amb diversitat funcional. 
 Impulsar convenis amb els col·lectius persones amb diversitat funcional. 
 Accions encaminades a l’eliminació de barreres arquitectòniques i de comunicació. 
 Vetlar per la protecció dels menors. 
 Crear els recursos necessaris per a l’atenció dels malalts mentals. 
 Prevenció, rehabilitació i reinserció dels toxicòmans. 
 Accions d'informació dels recursos socials de l’ajuntament. 
 Planificar i gestionar la teleassistència. 
 Planificar els serveis d’ajuda a la família: SEAFI. 
 Accions encaminades a la conciliació de la vida laboral i familiar. 
 Coordinar els convenis de col·laboració Creu Roja-Ajuntament en matèria de Benestar Social 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

7.- COMERÇ, MERCATS I CONSUM: 
Regidora: Yolanda Balaguer Pericás 
Les seues funcions són: 
 Promoure plans i programes per potenciar el comerç 
 Vigilar i informar sobre el compliment de la normativa en matèria d’activitats comercials. 
 Proposar la sol·licitud de subvencions i ajudes a altres administracions en matèries de 

competències de Comerç i Mercats. 
 Desenvolupar el Pla d’Acció Comercial. 
 Coordinació amb les associacions de comerciants. 
 Promoure nous aparcaments en zones comercials, en col·laboració amb la Delegació de 

Gestió Urbanística i/o de Planejament. 
 Organitzar i coordinar la Fira del Motor i altres Fires Comercials. 
 Proposar la modificació de les ordenances de mercats i venda ambulant. 
 Formular propostes sobre conservació, millora i modificació de les instal·lacions del Mercat 
 Controlar els Serveis d’ORA. 
 Coordinació de l'Agència per al Foment de la innovació Comercial (AFIC) 
 Supervisió del funcionament dels Serveis d’Informació i defensa dels consumidors i Usuaris 
 Planificació de campanyes d’informació al consumidor. 
 Proposar la sol·licitud de subvencions i ajudes a altres administracions en matèries de 

competències de Consum. 
 Subscriure, en representació de l’ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

8.- CULTURA, MÚSICA, BIBLIOTEQUES I ARXIUS 
Regidor: Julio Llorca Esteve 
Les seues funcions són: 
 Gestionar la utilització de la Casa Maians, Teatre Olímpia i altres edificis d’ús cultural. 
 Estudi de necessitats en matèria d’infraestructures culturals. 
 Coordinar, promoure, planificar i organitzar el funcionament del Consell Local de Cultural. 
 Programar tot tipus d’activitats artístiques i culturals. 
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 Coordinar les activitats musicals i les bandes de música. 
 Coordinar les escoles de música. 
 Proposar la denominació de carrers i places. 
 Proposar protocols, honors i distincions. 
 Planificar i coordinar la promoció lingüística. 
 Exercir la coordinació amb el Comité d’Agermanament de Sisteron, i altres possibles 

agermanaments. 
 Planificar i potenciar els serveis de publicacions municipals. 
 Organitzar i dirigir l’Arxiu Municipal. 
 Promoure les relacions interadministratives en matèria de cultura. 
 Gestió d’espais culturals. 
 Planificar, organitzar i coordinar les Biblioteques, sales de lectura i hemeroteca. 
 Planificació i creació de noves biblioteques. 
 Promoure les relacions interadministratives en matèria de biblioteques. 
 Subscriure, en representació de l’ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 
 

9.- MUSEUS I PATRIMONI ARQUITECTÒNIC I ARTÍSTIC: 
Regidor: Julio Llorca Esteve 
Les seues funcions són: 
 Planificar, organitzar i coordinar els diferents museus de la localitat. 
 Promoure les relacions interadministratives en matèria de museus. 
 Planificació del Servei d’arqueologia 
 Promoure accions encaminades a la recuperació del patrimoni històric i artístic. 
 Promoure les relacions interadministratives en les matèries de patrimoni històric i artístic. 
 Catèleg de béns i espais protegits 
 Subscriure, en representació de l’ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

10.- EDUCACIÓ: 
Regidora: Maria Josep Llorens Llido 
Les seues funcions són: 
 Promoure i planificar l’EPA 
 Col·laborar amb l’administració educativa en la creació, construcció i manteniment dels 

centres docents públics.  
 Vigilar el compliment de l’escolarització obligatòria, en coordinació amb la delegació de 

benestar Social. 
 Planificar, organitzar i controlar les diferents ofertes educatives. 
 Canalitzar les demandes del sector educatiu, tant pel que fa a recursos materials com 

d’infraestructura. 
 Proposar la creació de noves infraestructures educatives. 
 Gestionar el transport escolar 
 Supervisar el bon funcionament de les escoletes infantils municipals. 
 Supervisar i coordinar l’activitat del Gabinet Psicopedagògic municipal als col·legis públics 
 Ostentar la representació de l’alcaldia en el Consell Escolar Municipal i a la Comissió 

Municipal d’escolarització. 
 Promoure beques i ajudes a l’estudi. 
 Direcció i gestió del parc d’educació viària. 
 Coordinació del manteniment i la neteja dels centres escolars 
 Subscriure, en representació de l’ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
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11.- MEDI AMBIENT I CICLE INTEGRAL DE L’AIGUA: 
Regidora: Maria Josep Llorens Llido 
Les seues funcions són: 
 Coordinar i desenvolupar l’Agenda Local 21. 
 Coordinació del voluntariat ecològic. 
 Propostes per a la zones protegides. 
 Representar la Corporació en la Junta del Parc Natural de la Marjal 
 Promoure accions encaminades a adquirir hàbits i costums a favor del Medi Ambient i el 

desenvolupament sostenible. 
 Planificar accions encaminades a la conservació i millora dels ecosistemes locals, tant urbans 

com rurals. 
 Organitzar accions encaminades a modificar el medi degradat 
 Exercir el control ambiental per al compliment de la legislació vigent en matèria 

mediambiental. 
 Proposar les mesures adequades per al tractament, recuperació, reciclatge, aprofitament o 

transformació de residus. 
 Propostes sobre qualificació de nous parcs naturals municipals. 
 Gestionar l’abastiment d’aigua a jardins i dependències municipals, fonts públiques, boques 

de rec, bombers, etc. 
 Inspeccionar les obres municipals de construcció, conservació i reparació de la xarxa de 

clavegueram.  
 Controlar l’abastiment i distribució de l’aigua potable, en coordinació amb el departament 

d’Urbanisme. 
 Controlar les aigües residuals, el seu tractament i abocament a la mar: estacions de bombeig, 

estacions depuradores i emissari submarí. 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

12.- OBRES, SERVEIS I SERVEIS PÚBLICS: 
Regidor: Miquel Doménech Cardona 
Les seues funcions són: 
 Organitzar la distribució i el treball de la Brigada Municipal d'Obres i Serveis. 
 Rebre les demandes de servei de les altres delegacions. 
 Controlar i dirigir el funcionament del magatzem de subministraments. 
 Coordinar el funcionament dels serveis d’ús públic: Recollida de fems, depuradora, neteja 

viària, enllumenat públic. 
 Establir plans de manteniment, rehabilitació, millora o reparació de les instal·lacions, 

utillatge i infraestructura urbana i rural de domini públic. 
 Proposar la compra, reparació i retirada de vehicles i maquinària obsoleta. 
 Planificar la necessitats de repostos, combustibles i materials auxiliars. 
 Recollida de fem: supervisar la instal·lació, manteniment i buidatge de contenidors i 

papereres instal·lades en la via pública, així com el control i el seguiment de la 
concessionària. 

 Control i supervisió de la neteja viària i seguiment del contracte 
 Inspeccionar la xarxa d’enllumenat. 
 Gestionar i dirigir l’Ecoparc. 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

13.- AGRICULTURA: 
Regidor: Miquel Doménech Cardona 
Les seues funcions són: 
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 Promoure plans i programes per potenciar l’agricultura 
 Presidir el Consell Local Agrari, en cas de absència de l’Alcaldia 
 Propostes i informes sobre planificació d’Infraestructures agràries 
 Gestió del magatzem d’usos agrícoles  
 Relacions interadministratives en matèria d’agricultura. 
 Subscriure, en representació de l’Ajuntament, els convenis propis de la delegació, aprovats 

amb anterioritat pels òrgans competents. 
 

Aquestes delegacions comprenen la direcció, impuls i inspecció del servei delegat, l’emissió de 
propostes i informes d’actuació, així com el seguiment de l’execució dels acords que s’adopten, 
però no la facultat de resoldre mitjançant actes administratius que afecten a tercers. 
 
Cinqué.- Les atribucions delegades s’hauran d’exercir en els termes i dins dels límits d’aquesta 
delegació, i no són susceptibles de delegar-les pels seus titulars en un altre òrgan o regidor. 
 
Sisé.- La delegació d’atribucions té caràcter indefinit, d’acord amb allò disposat en l’article 118 
del ROF, és revocable en qualsevol moment, en tot o en part, i no serà obstacle perquè puga 
avocar-se el despatx i resolució de qualsevol assumpte comprés en la matèria. 
En cas d’absència, vacant, malaltia o qualsevol altre impediment dels regidors delegats, aquesta 
Alcaldia assumirà, directa i automàticament, les competències delegades com a titular de la 
competència originaria, entenent-se a aquests efectes, exercitada la potestat d’avocació en base a la 
present resolució, sense necessitat de nova resolució expressa en aquest sentit.  
 
Seté.- El regidor delegat està obligat a informar l’Alcaldia, de forma detallada, de la gestió de les 
atribucions que se li deleguen, i de les resolucions dictades; així mateix, informarà prèviament 
l’Alcaldia de l’adopció de decisions d’importància. 

 
 
CINQUÉ.- Aquesta modificació produirà efectes des de l’endemà de la seua firma, 
sense perjudici de la seua publicació en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
SISÉ.- Que es notifique a les persones interessades i que se’n done compte al Ple de la 
Corporació en la primera sessió que es realitze. 
 
Oliva, 27 de setembre de 2019. L’alcalde. Rubricat. La secretària actal. Rubricat. 
 
Assabentada la corporació es produeixen les manifestacions que tot seguit s’indica: 
 
 Sr. alcalde: “La modificació està motivada, principalment, pel que ha llegit el 

secretari; és a dir, hi havia dos tinents d’alcalde, en aquest cas el Sr. Escrivà Savall i 
el Sr. Monzonís Sallemi, que no tenien les competències genèriques. Es va parlar 
amb ells, es va considerar oportú, perquè eren regidors que no tenien experiència en 
la gestió municipal, i en el moment que agarraren en algunes setmanes l’experiència 
i el coneixement dels departaments, com que són tinents d’alcalde, a tindre la 
signatura o delegació genèrica. En l’últim cas, la delegació de les competències 
d’agricultura no era necessària, però s’ha considerat oportuna fer l’especificació 
tècnica.” 
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DOTZÉ.-PROPOSTA PER A LA SOL·LICITUD AL MINISTERI DE FOMENT 
DE CONSTRUCCIÓ D'UNA GLORIETA EN L'ACTUAL INTERSECCIÓ 
D'ACCÉS AL PEATGE DE L'AP-7 DES DE LA N-332, AL NORD DEL NUCLI 
URBÀ D'OLIVA. 
 
Prèvia ratificació de la seua inclusió en l’Ordre del Dia, de conformitat amb el que 
assenyala l’article 82.3 del ROF, es passa a examinar la proposta: 
 
Es dóna compte de la proposta conjunta, que subscriuen el Sr. alcalde i el regidor de 
Planejament Urbanístic, de 8 d’octubre de 2019, que és del següent tenor literal: 
 
Proposta de sol·licitud al Ministeri de Foment de construcció d’una glorieta en l’actual 
intersecció d’accés al peatge de l’AP-7 des de la N-332, al nord del nucli urbà d’Oliva. 
 
Atés que l’1 de gener de 2020 finalitza la tercera pròrroga de l’Autopista AP-7 i el Ministeri de 
Foment té previst eliminar el peatge actual. 
 
Atés que amb l’ús gratuït de l’autopista, després de la fi de la concessió, es produirà un augment 
de fluxos de trànsit de dita connexió, amb efectes sobre la seguretat viària que cal preveure i 
minimitzar. 
 
Atés que el projecte de traçat 12-V-7189 de la Safor, inclou la construcció d’una glorieta situada 
en l’actual intersecció d’accés  al peatge de l’AP-7 des de la N-332, al nord del nucli urbà 
d’Oliva. 
 
Vist l’informe conjunt emés per l’arquitecte municipal i l’intendent cap de la Policia Local, de 8 
d’octubre de 2019, la transcripció literal del qual és la següent: 
 
Antonio S. Pérez Mengual, arquitecte municipal, i José Fuster Moreno, intendent en cap de la 
Policia Local d’Oliva, en relació amb la petició de l’Alcaldia-Presidència sobre la situació i 
conflictivitat  de l’accés a l’autopista AP-7 en la zona nord de la ciutat d’Oliva (València), tenen 
a bé emetre sense caràcter vinculant el següent INFORME 
 
LOCALITZACIÓ. Se situa l’accés de l’autopista del Mediterrani AP-7 en el punt quilomètric 
de la carretera Nacional 332, en el punt quilomètric 216, hm 4, zona nord de la ciutat d’Oliva 
(València). 
 
FORMA. Té forma de nus viari amb carrils d’accés mitjançant STOP en meitat de la calçada, 
detenció total de vehicles, desviaments amb carrils de desacceleració  i acceleració i 
diferenciació de circulació. 
 
El nus viari es troba en plena carretera Nacional 332 a 400 metres de l’entrada nord de la ciutat 
amb superposició d’accessos a quatre indústries i un local d’hostaleria freqüentat ver vehicles 
particulars i de trànsit pesat i regulació de cediu el pas en la confluència dels sentits d’accés al 
vial d’entrada a l’autopista AP-7. 
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SENTITS DE CIRCULACIÓ. El nus viari objecte del present informe regula 
 

 per als vehicles que circulen sentit  a València  dos sentits 
 per als vehicles que circulen sentit  a Alacant  dos sentits 
 per a vehicles que procedeixen de l’AP-7   dos sentits 
 accés al local d’hostaleria    dos sentits 
 accés als locals d’indústria    dos sentits 

 
 
CONFLICTIVITAT DELS ACCESSOS. Com a regla general el nus viari de l’accés  de la 
incorporació des de la Nacional 332 a la via de l’autopista presenta activitat circulatòria 
agreujada durant esl caps de setmana i en festes, tant nacionals com autonòmiques i locals. A 
major abundament s’ha de cridar l’atenció que l’alliberament de l’autopista de peatge AP-7 
prevista per al pròxim mes de gener de 2020 suposarà un ús intensiu dels vials d’accés a l’AP-7 
per la Nacional-332 des de l’accés nord de la ciutat d’Oliva i en conseqüència la conflictivitat 
circulatòria s’elevarà exponencialment a l’actual. 
 
Com a norma general, les confluències dels vials de circulació presenten els següents conflictes, 
que resulten agreujats en horaris d’incorporació o eixida de labors professionals, en dies festius 
o durant la celebració  d’actes institucionals, esportius, culturals a la localitat. 
 
 
En aquest sentit hi ha les següent circumstàncies: 
 
Vehicles que circulen sentit cap a Alacant i pretenen seguir recte. La conflictivitat es 
presenta de dues formes distintes. Per un costat els vehicles que pretenen circular recte  transiten 
per un carril de la via on conflueix el creuament dels vehicles que pretenen eixir de l’AP-7 i a 
més amb els vehicles que incorporats a la via pel citat creuament després d’eixir del mateix 
queden incorporats a la via en el carril contrari. Per altra banda, també conflueixen amb els 
vehicles que després d’eixir de l’AP-7 pel carril d’acceleració, pretenen incorporar-se  a la 
carretera Nacional 332 agreujat per la incorporació  que des de la Nacional 332 existeix per a 
l’entrada a una altra indústria amb el consegüent sobresalt tant del vehicle que pretén accedir pel 
carril d’acceleració a la Nacional 332 com quan existeix retenció de vehicles parats per la 
regulació semafòrica de l’entrada de la ciutat d’Oliva. 
 
Vehicles que circulen sentit cap a Alacant i pretenen accedir a l’entrada de l’autopista AP-
7. Aquestos vehicles accedeixen a l’AP-7 per un carril de desacceleració, però en confluir amb 
els vehicles que s’incorporen a l’accés des del sentit d’Alacant cap a València procedents de la 
Nacional 332, es troben amb senyalització de “cediu el pas” que en moltes ocasions confonen 
als conductors que utilitzen aquest accés.  
 
Vehicles que circulen sentit cap a València i pretenen accedir a l’entrada de l’autopista 
AP-7. Es troben que han de realitzar una parada obligatòria en meitat de la calçada, en un carril 
amb senyalització d’STOP, per a evitar col·lidir amb els vehicles que circulen en sentit cap a 
Alacant i a incorporar-se al avia d’accés a l’AP-7 coincideixen amb els que pretenen accedir a 
l’autopista pel carri d’incorporació des del sentit València-Alacant. 
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Vehicles que circulen sentit cap a València i pretenen seguir recte. S’han de desviar 
lleugerament cap a la part dreta de la calçada per a facilitar la detenció obligatòria questos 
vehicles accedeixen a l’AP-7, els vehicles que eixien de l’autopista AP-7 i s’incorporen a la 
Nacional 332 sentit cap a València i amb els accessos d’entrada i eixida de les indústries 
situades en la confluència del nus viari i la indústria que es troba al final del carril 
d’incorporació. 
 
Vehicles que procedents de l’AP-7 pretenen incorporar-se a la Nacional 332, sentit cap a 
València. Aquest tipus presenta gran conflictivitat en coincidir simultàniament amb els vehicles 
que circulen tant en sentit València com cap a Alacant per la Nacional 332 com pels que 
pretenen incorporar-se a l’accés a l’auropista AP-7, així com té l’agreujant que una vegada 
incorporats a la carretera Nacional 332, ho han de fer mitjançant un carril d’incorporació situat 
entre els sentits de València i Alacant la visibilitat i accessibilitat del qual resulta penosa per als 
vehicles i en particular per als vehicles pesants de mercaderies  o de transport de persones. 
 
Vehicles que procedents de l’AP-7 pretenen incorporar-se a la Nacional 332, sentit cap a 
Alacant. Presenten conflictivitat per la curta distància del carril d’acceleració com per la 
confluència en el dit carril de l’accés a altres indústries  el transit habitual de les quals sol ser 
intens pels treballadors que es desplacen amb vehicles com pels vehicles de mercaderies que hi 
accedeixen per a realitzar la seua activitat laboral. En el mateix sentit s’ha de considerar que 
l’acceleració del carril en ocasions d’intensitat de trànsit, com ara l’estiu, es fa inservible per les 
retencions habituals dels vehicles a l’entrada de la ciutat d’Oliva, regulada per senyalització 
semafòrica. 
 
Accessos de les indústries i el local d’hostaleria. La conflictivitat es presenta per la necessitat 
d’accés de vehicles pesants, treballadors i clients dels locals que es troben situats en plens carrils 
d'accés i incorporació a les maniobres d’acceleració i desacceleració. 
 
CRITERIS DE SEGURETAT. En el nus viari que enllaça amb l’entrada de l’autopista AP-7 
en l’entrada nord de la ciutat d’Oliva, per les consideracions  exposades, per les incidències en 
matèria de seguretat pels accidents que habitualment es produeixen, i al marge d’altres 
especificacions tècniques, resulta procedent proposar la supresió del dit nus viari i, al seu lloc, 
proposar l’execució de la glorieta que incloïa el projecte de traçat de 12-V-7189 “Variant de la 
Safor”, en el dit nus viari; ja que la dita glorieta, amb una calçada anul·lar  de 100 metres de 
diàmetre (mesurats entre les seues vores exteriors), tindria la capacitat suficient per a suportar, 
amb unes acceptables condicions de seguretat viària, el canvi de fluxos de trànsit de la connexió 
que es  generarà amb l’ús gratuït de l’autopista en finalitzar la concessió. Amb això es 
facilitarien els accessos, eixides i maniobres adjacents de forma segura, natural, i no forçada. 
 
Oliva, 8 d’octubre de 2019. 
 
L’arquitecte municipal. L’intendent en cap de la Policia Local,” 
 
 
Per tot el que s’exposa, es proposa al plenari  de l’ajuntament l’aprovació de les següents 
PROPOSTES D’ACORD 
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Primer. Assumir el contingut de l’informe CONFLICTIVITAT DE L’ACTUAL 
INTERSECCIÓ D’ACCÉS AL PEATGE DE L’APE7 DES DE LA N-332, AL NORD DEL 
NUCLI URBÀ D’OLIVA, elaborat per l’arquitecte municipal  i l’intendent en cap de la Policia 
Local, de 8 d’octubre de 2019. 
 
Segon. Sol·licitar del Ministeri de Foment la construcció d’una glorieta en l’actual intersecció 
d’accés al peatge de l’AP-7 des de la N-332, al nord del nucli urbà d’Oliva, similar a la prevista 
en el seu dia en el projecte de traçat 12-V-7189 “Variant de la Safor”. 
 
Tercer. Remetre a la Demarcació de Carreteres de l’Estat a València certificació del present 
acord, juntament amb l’informe elaborat per l’arquitecte municipal  i l’intendent en cap de la 
Policia Local, de 8 d’octubre de 2019. 
 
Oliva, 8 d’octubre de 2019. 
 
L’alcalde. Rubricat. El regidor de Planejament Urbanístic. Rubricat.” 
 
Atés que, obert el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit s’indiquen: 
 
 Sr. Monzonís Sallemi: “Des que es va formar aquest govern, una de les nostres 

prioritats era l’ordenació territorial; així, des del minut un hem iniciat els treballs per 
a donar solucions a aquesta problemàtica. Amb aqueixa finalitat la setmana passada 
em vaig reunir amb Javier Soler, cap de servei del Departament de Conservació de 
la Demarcació de carreteres, acompanyat del Sr. alcalde, la Sra. vicealcaldessa, i 
l’arquitecte municipal. Com tots sabem, el pròxim any s’alliberarà l’autopista de 
peatge AP7, una acció necessària promoguda pel govern central que el poble 
d’Oliva ha estat demanant molts anys. Fa uns mesos vaig poder coincidir amb el 
ministre de Foment, José Luís Ábalos, que de la mà de la vicealcaldessa, Ana 
Morell, va poder viure en primera persona la problemàtica que viu Oliva. Si bé 
aquest alliberament és motiu de celebració, també hem de ser conscients que eixiran 
una sèrie d’inconvenients als quals ens hem d’avançar. D’aquesta forma, l’accés sud 
començarà a executar-se en breu, però l’actual accés nord agreujarà el que ja de per 
si és un punt negre. Amb aquesta realitat, avalada pels informes tècnics i de les 
autoritats, vam aconseguir que carreteres de l’estat accedirà fer-se càrrec de la 
construcció d’una rotonda provisional. Malauradament sabem que a Oliva allò que 
naix com a provisional es queda per a sempre, de forma que vam acordar que 
l’ajuntament cediria els terrenys a canvi que conservació es comprometera a 
construir la glorieta definitiva, mitjançant un projecte de caràcter d’urgència; 
aquesta amb un major diàmetre serà capaç de donar servei a les necessitats de la 
zona i preveu les possibles noves connexions que puguen esdevindré en el futur, a 
més de millorar notablement l’accés a Oliva de forma que siga més amable, i en 
definitiva més segur. Al Departament de Planejament Urbanístic hem iniciat el 
procés de la localització de propietaris afectats, amb la finalitat d’aconseguir els 
terrenys per a crear aquesta infraestructura. En definitiva pense que és alguna cosa 
prioritària que millorarà les connexions a la nostra ciutat.” 
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 Sr. Salazar Cuadrado: “Vaig a preguntar-li, i no té res a vore amb açò, amb la 

proposta que parlem; referent a la mateixa Junta de Portaveus, vam quedar que 
vindria també el tema de les llicències, atorgar les llicències urbanístiques al sector 
Canyades i, i ens ha sorprès vore que no ha vingut aquest assumpte. Simplement 
saber per quin motiu. Per què no ha vingut aqueix assumpte, que vam quedar en la 
Junta de Portaveus que anàvem a tindre un Ple extraordinari, al mateix temps, per 
avançar, que vinguera a aquest plenari. Ara continue, ha vingut a col·lació perquè ho 
vam parlar en la Junta de Portaveus. És important que ací a Oliva, i més tenint en 
compte les dificultats en el tema de l’accessibilitat, i bàsicament pel tema de la 
carretera nacional que divideix el nostre poble en dos, crear infraestructures que 
facen millor l’accessibilitat sempre és important. Hem d’aprofitar l’alliberament que 
sembla que es produirà a partir de l’1 de gener de l’any que ve; el que m’agradaria 
és, si pot ser, si vostès tenen l’oportunitat, ja que els seus coetanis de partit són els 
qui estan governant, de moment, l’estat espanyol, que agarraren el compromís que 
no es pose cap quota de manteniment a l’autopista, i que a la fi la gent no haja de 
pagar un plus per poder utilitzar aqueixa forma de circumval·lació. Això sí que 
m’agradaria que vostès que tenen l’oportunitat, i que parlen directament amb ells, 
que agarraren el compromís que no ens posen la quota de manteniment, com sembla 
que ha deixat caure el ministre Ábalos en alguna ocasió. Pense que ja es paguen 
prou impostos, ja hem suportat prou durant molts anys el calvari del que significa, i 
encara estem patint-lo, que encara jo tinc ganes de vore-ho que s’allibere l’autopista, 
que sembla que serà així, no dic que no, però també tinc gana de vore fet l’accés sud 
perquè tot això siga una realitat i que definitivament Oliva siga una ciutat molt més 
dinàmica en el tema del trànsit, de la contaminació i de la perillositat que significa 
aquesta carretera, que com he dit ens divideix en dos. Simplement això, és una 
proposta molt inyteressant, important, i com no podia ser d’altra forma, la 
recolzarem de totes, totes.” 

 
 
 
 Sr. Llopis Ibiza: “Està clar que l’informe de l’arquitecte municipal i l’intendent en 

cap de la policia, en la comissió se’ns va explicar i vam poder estudiar-la. Sempre 
tindran el suport del Grup Popular per a aquest tipus de propostes, que és per a 
millorar el trànsit de la nostra ciutat. És molt complet i ara esperem que el més ràpid 
possible es pose tot en funcionament perquè només estiga l’alliberament, no tinguen 
aqueixos problemes que l’informe diu. Escoltant al Sr. Salazar, espere, no crec que 
siguen capaços de posar-nos el suplement; perquè si a més ens pugen els impostos 
perquè deixem de rebre els 350.00 euros, només faltava que a més pagàrem un 
suplement. Espere que l’escolten, Sr. Salazar, però no crec que siguen capaços que 
després de llevar-nos 350.000 euros ens facen pagar un suplement.” 
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 Sr. Mata Cots: “Simplement felicitar al Sr. Monzonís perquè la proposta està ben 
plantejada. Jo li llançaria el prec ací que com vaja evolucionant el procediment, o tal 
com hi haja avanços en el ministeri, que se’ns tinga informats en la Comissió 
d’Urbanisme, i que poguérem participar un poc la resta de grups polítics; a vore si a 
la millor en lloc de l’ajuntament cedir els terrenys després d’haver-los comprat, que 
siga el ministeri qui expropie les parcel·les, és una proposta que se m’ocorre en 
llegir el plantejament. M’agradaria, per això el prec, si es puguere treballar aquest 
assumpte contínuament en la Comissió d’Urbanisme. Simplement això; i res, 
felicitar-lo perquè la proposta està ben plantejada i és una solució que ajudarà a 
reduir molt la perillositat de la zona.” 

 
 Sr. alcalde: “La proposta que vam parlar no ha vingut. Vam parlar d’aquesta i de 

l’altra, que no ha vingut perquè no ha hagut temps de preparar-la. Simplement. 
Només la tinguem preparada vindrà al primer plenari que realitzem, com li vaig dir. 
Però hem estat treballant en aquesta proposta que parlem ara, i en altres qüestions. 
Per tant no ha sigut possible portar-la a plenari. Respecte a aquesta proposta, com ha 
explicat el regidor Sr. Monzonís, vam estar en la Demarcació de carreters i 
precisament el que ens proposaren era que cedírem els terrenys per una qüestió de 
facilitar o agilitar el tràmit d’urgència, ja que no sol ser el Departament de 
Conservació de carreteres qui fa tota la tramitació necessària per a l’expropiació i 
construir la rodona; i allí se’ns va explicar que si l’ajuntament cedia els terrenys tot 
podria anar molt més ràpid, que és el que volem; perquè l’informe ho clarifica, però 
és de sentit comú que a partir de l’1 de gener de 2020 aqueix creuament augmentarà 
molt la seua perillositat, perquè van a passar més vehicles que aprofitaran que l’AP7 
siga gratuïta.” 

 
 Sra. Morell Gómez: “Era un poc ratificar el que ha dit el Sr. alcalde, no podem 

anar a un procés d’expropiació per una qüestió de terminis. Ens urgeix el més aviat 
possible complir amb la nostra part perquè l’execució s’incloga en un pla 
d’emergència i puga executar-se el més aviat possible. Nosaltres vam traslladar 
aqueixa preocupació i és cert també que el cap de servei també estava molt 
preocupat perquè només cal vore els plànols de l’accés nord que tenim i 
possiblement què passarà a partir de l’1 de gener. No entraré respecte a altres 
qüestions sobre l’alliberament. Igual que s’ha fet amb l’AP1 de Burgos, anem a 
tindre nosaltres també un alliberament. I el tema del finançament de les 
infraestructures, de les carreteres, això el govern central que ho faça, que és la seua 
tasca; i tots els partits polítics que formen part del govern central que negocien com 
han de finançar les estructures. Nosaltres no podem arribar a més. Contents i 
satisfets estem de poder aconseguir per fi l’alliberament de l’AP7.” 

 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels assistents, acorda: 
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Primer. Assumir el contingut de l’informe CONFLICTIVITAT DE L’ACTUAL 
INTERSECCIÓ D’ACCÉS AL PEATGE DE L’APE7 DES DE LA N-332, AL NORD 
DEL NUCLI URBÀ D’OLIVA, elaborat per l’arquitecte municipal  i l’intendent en cap 
de la Policia Local, de 8 d’octubre de 2019. 
 
Segon. Sol·licitar del Ministeri de Foment la construcció d’una glorieta en l’actual 
intersecció d’accés al peatge de l’AP-7 des de la N-332, al nord del nucli urbà d’Oliva, 
similar a la prevista en el seu dia en el projecte de traçat 12-V-7189 “Variant de la 
Safor”. 
 
Tercer. Remetre a la Demarcació de Carreteres de l’Estat a València certificació del 
present acord, juntament amb l’informe elaborat per l’arquitecte municipal  i l’intendent 
en cap de la Policia Local, de 8 d’octubre de 2019. 
 
 
I no havent més assumptes a tractar, el senyor president alça la sessió a l’hora 
assenyalada a l’encapçalament; de tot el que com a secretària done fe. 
 
  Vist i plau 
 El president 


